
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 12:06:32) 
 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici i poslanice, otvaram sjednicu Četvrtog vanrednog 
zasijedanja u 2022. godini.  
 Imajući u vidu da je za današnji dnevni red predloženo razrješenje predsjednika Skupštine Crne 
Gore, iako to nije formalna obaveza, iako to nije bila ni praksa u dosadašnjem radu kada je raspravljano o 
razrješenju predsjednika Skupštine, gospodina Ranka Krivokapića, ja ipak smatram da je negdje 
cjelishodnije i adekvatnije da ovom sjednicom rukovodi neko od potpredsjednika, pa ću samim tim ovlastiti 
potpredsjednicu Branku Bošnjak da rukovodi radom današnjeg zasijedanja.  
 Prije nego što preuzme predsjedavanje, potpredsjednica Bošnjak je tražila proceduru. Izvolite 
potpredsjednice. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:07:23) 
 
 Zahvlajujem, predsjedniče. 
 Svakako da sam svjesna da ova funkcija nosi to da moram biti ta koja predsjedava na Vaš zahtjev, 
ali sam samo htjela da kažem da jeste neprijatna mi ta situacija i hoću samo da kažem i izrazim svoju nadu 
da smo svi negdje valjda toliko ozbiljni, toliko racionalni i mudri da ćemo znati da očuvamo većinu koju smo 
imali nakon 30. avgusta. Apelujem na sve da se urazumimo još jednom jer narod to očekuje od nas i hoću 
da vjerujem u to da su svi svjesni šta može izazvati naše činjenje ili nečinjenje povodom današnje tačke 
dnevnog reda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 12:08:18) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednici i prepuštam Vam predsjedavanje, ja ću preći na Vaše mjesto. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:08:34) 
 
 Kolege poslanici, počinjemo rad. 
 Kako je primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno da postoji kvorum potreban za 
početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika, otvaram sjednicu Četvrtog vanrednog 
zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Podsjećam da je predsjednik Skupštine sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja 
saglasno Poslovniku Skupštine na zahtjev 38 poslanika. Podsjećam da saglasno članu 222a Poslovnika 
Skupštine Crne Gore, zbog mjera izolacije poslanica Simonida Kordić i poslanica Jovanka Bogavac će 
učestvovati u radu sjednice na daljinu.  
 Zahtjevom za vanredno zasijedanje određen je dan održavanja i dnevni red sjednice i to Predlog za 
razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore Alekse Bečića.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. 
 Proceduru traži kolega Bogdanović. 
 Izvolite, kolega Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (07.02.22 12:09:57) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Bošnjak. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Imajući u vidu da je danas jedina tačka dnevnog reda ovog vanrednog zasijedanja koja nosi naziv 
Predlog za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore, saglasno članu 113 stav 3 Poslovnika Skupštine 
Crne Gore, podnosim zahtjev 10 poslanika Skupštine Crne Gore da se o dnevnim redu izjasnimo 
prozivkom.  
 Zašto ovo tražimo potpredsjednice Bošnjak, poštovane koleginice i kolege i poštovani građani Crne 
Gore? Smjena predsjednika Parlamenta nije smjena samo jednog šefa institucije, nije smjena samo jednog 
državnika ili jednog lidera, nego smjena kompletne parlamentarne većine i formalizacija koalicije sa 
podnosiocima zahtjeva za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore. Onaj koji danas glasa za 
utvrđivanje dnevnog reda ove sjednice, ujedno je glasao i za  razrješenje predsjednika Skupštine Crne 
Gore i za formalizaciju koalicije sa Demokratskom partijom socijalista Crne Gore.  



 Mi iz Demokratske Crne Gore ovo pravno političko nasilje nećemo dozvoliti. I za slučaj smjene ove 
parlamentarne većine, preuzimanja zakonodavne vlasti, čitavu Crnu Goru dižemo na noge. Tog 30. 
avgusta smo prekinuli mrak koji je, poštovani građani, trajao 30 godina. I da su 30 puta veći, jači i bolji 
nećemo im dozvoliti nasilno preuzimanje zakonodavne vlasti u Crnoj Gori. I 21 milion puta ćemo ponoviti 
da tako neće moći jer za razliku od njih koji nemaju kud mi imamo izbor i to ulicu. Na ulici smo se borili 
protiv Demokratske partije socijalista Crne Gore, takvu borbu ćemo nastaviti i danas. Vi gospodo imate 
cijenu, a mi imamo riječ i to gvozdenu, imamo čaast i obraz i ovo je izdaja dogovora da nema dogovora sa 
Demokratskom partijom socijalista. Loš vam je film, gospodo koji ste ovo režirali, gospodo iz bivše vlasti 
malo ste glumce pomiješali, promiješali ali je tragedija očigledno ostala ista. Srećom znamo kako se filmovi 
u vašoj režiji završavaju, padom i slomom, a što ćemo vas i podsjetiti prvom narednom prilikom. 
Podsjetićemo i one koji su bili na tim ulicama i borili se protiv vas sa koje strane ulice su bili tada, a na čijoj 
strani ulice su sada. Možda su na to, poštovana koleginice i gospođo Bošnjak, zaboravili ali ćemo ih na to 
podsjetiti, podsjetićemo ih na to koliko je potrebno novca da se jedno političko pamćenje izibriše, koliko je 
potrebno novca da se nekom otme spisak i to onaj spisak za hapšenje, nije bilo DPS-ovca za kojeg nijesu 
utvrdili da ga neće uhapsiti. Izgleda poštovane koleginice i kolege da nije moguće hapsiti one koji vam pišu 
čekove. Ukoliko dođe do razrješenja predsjednika Skupštine Crne Gore čitavi narod Crne Gore na noge u 
srijedu kod Hrama Hristovog Vaskrsenja u 18 časova. Toliko i hvala, i predajem zahtjev, i molim da se ovaj 
zahtjev 10 poslanika Skupštine Crne Gore uvaži. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:13:59) 
 
 Zahvaljujem kolegi Bogdanoviću. 
 Imajući u vidu osjetljivost trenutka bićemo malo tolerantniji u svemu, u radu današnje sjednice. 
Ovdje imamo i formalno zahtjev kolega za izjašnjavanje o predlogu dnevnog reda u skladu sa članom 
Poslovnika 113 stav 3, da se prozivkom izjasnimo, tako da prelazimo na izjašnjavanje i molim generalnog 
sekretara da izvrši prozivku poslanika. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR KLARIĆ (07.02.22 12:14:38) 
 
 Poslanik Duško Marković? Za. Poslanik Branimir Gvozdenović? Za. Poslanica Aleksandra Vuković? 
Za. Poslanik Mevludin Nuhodžić? Za. Poslanik Predrag Bošković? Za. Poslanik Jevto Eraković? Za. 
Poslanik Nikola Raković? Za. Poslanik Andrija Popović? Za. Poslanica Dragica Sekulić? Za. Poslanik Petar 
Ivanović? Za. Poslanik Halil Duković? Za. Poslanik Dragutin Papović? Za. Poslanica Marta Šćepanović? 
Za. Poslanica Vesna Pavićević? Za. Poslanik Miloš Nikolić? Za. Poslanik Miodrag Vuković? Odsutan. 
Poslanik Nikola Janović? Za. Poslanica Daliborka Pejović? Za. Poslanik Branko Čavor? Za. Poslanik 
Bogdan Fatić? Za. Poslanik Danijel Živković? Za. Poslanica Suzana Pribilović? Za. Poslanik Ivan Mitrović? 
Za. Poslanik Abaz Dizdarević? Za. Poslanik Luiđ Škrelja? Za. Poslanica Jovanka Laličić? Za. Poslanik 
Predrag Sekulić? Za. Poslanik Andrija Nikolić? Za. Poslanik Miomir M. Mugoša? Za. Poslanica Lidija 
Kljajić? Za. Poslanik Ivan Brajović? Za. Poslanik Damir Šehović? Za. Poslanik Boris Mugoša? Za. 
Potpredsjednik Ervin Ibrahimović? Za. Poslanik Amer Smailović? Za. Poslanica Kenana Strujić -Harbić? Za. 
Poslanica Draginja Vuksanović - Stanković? Za. Poslanik Raško Konjević? Za. Poslanik Fatmir Gjeka? Za. 
Poslanik Genci Nimanbegu? Za. Poslanik Miloš Konatar? Za. Poslanica Božena Jelušić? Za. Poslanik 
Srđan Pavićević? Za. Poslanica Suada Zoronjić? Za. Predsjednik Skupštine Crne Gore Aleksa Bečić? 
Protiv. Poslanik Miodrag Lekić? Protiv.  Poslanica Zdenka Popović? Protiv. Poslanik Dragan Krapović? 
Protiv. Poslanik Boris Bogdanović? Protiv. Poslanik Momo Koprivica? Protiv. Poslanica Tamara Vujović? 
Protiv.  Poslanik Albin Ćeman? Protiv. Poslanik Vladimir Martinović? Protiv. Poslanik Danilo Šaranović? 
Protiv.  Poslanica Simonida Kordić? Protiv. Poslanik Vladimir Joković? Protiv.  Poslanica Maja Vukićević? 
Protiv. Poslanik Vladimir Dobričanin? Protiv. Poslanik Branko Radulović? Protiv. Poslanik Milun Zogović? 
Protiv. Potpredsjednica Branka Bošnjak? Protiv. Poslanik Slaven Radunović? Protiv. Potpredsjednik 
Strahinja Bulajić? Protiv Poslanik Predrag Bulatović? Protiv. Poslanica Danijela Đurović? Protiv. Poslanik 
Milan Knežević? Protiv. Poslanik Vladan Raičević? Protiv. Poslanik Jovan Jole Vučurović? Protiv. 
Poslanica Jelena Božović? Protiv. Poslanik Dragan Ivanović? Protiv. Poslanica Jovanka Bogavac? Protiv. 
Poslanik Dragan Bojović? Protiv. Poslanik Dragan Vukić? Protiv. Poslanik Milo Božović? Protiv. Poslanik 
Maksim Vučinić? Protiv. Poslanica Milosava Paunović? Protiv. Poslanik Dejan Đurović? Protiv. Poslanik 
Nikola Bajčetić? Protiv.  Poslanica Nataša Jevrić? Protiv. Poslanik Budimir Aleksić? Protiv. Poslanik Marko 
Milačić? Protiv. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:21:40) 
 
 Dakle, glaslalo je 80 poslanika. Za dnevni red je glasalo 43 a protiv 37, uzdržanih nije bilo pa 
objavljujem da je usvojen dnevni red i prelazimo na dnevni red. 
 Proceduralno kolega Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (07.02.22 12:22:07) 
 
 Hvala Vam potpredsjednice. 
 Poštovane kolege poslanici, građani Crne Gore,  
 Crna Gora je u ovom momentu na jednoj prekretnici i današnji dan umnogome može da odluči u 
kojem će pravcu da krene i koliko će eventualnih problema da se stvori. Posebno je ugrožena izborna volja 
građana od 30. avgusta. Ne mislimo da je ovo što je posljednjih dana izrečeno između određenih faktora u 
parlamentarnoj većini, mnogo je bilo grubih riječi, mnogo je bilo uvreda sa svih strana, svi su učestvovali i 
mi smo na neki način dijelom u tome učestvovali, mada smo se trudili da toga ne bude, ne smije da bude 
razlog, apsolutno ne smije da bude razlog da ne možemo da razgovaramo i da vratimo stvari na kolosjek 
koji odgovara onim građanima koji su 30. avgusta tražili da se Demokratska partija socijalista isključi iz bilo 
kakvog vida odlučivanja u Crnoj Gori.  
 Zbog toga u ime poslaničkog Kluba Demokratskog fronta, u ime najvećeg kluba trenutno u većini, 
tražim da se sjednica pauzira i da damo prostora dijalogu za koji ima prostora, da se nastavi u petak u 
12.00 sati. Da sjednemo, da još jednom razgovaramo i da sve svoje ljutnje, sve svoje strahove, sve svoje 
međusobne nepoznanice razriješimo zato što mi nijesmo bilo ko, mi nijesmo obični građani, mi smo ljudi 
koji imaju odgovornost za vođenje ove države i mi upravljamo glasovima onih ljudi koji su za nas glasali 30. 
avgusta. Nikakva ljutnja, lična mržnja, bilo što ne smije da opredijeli, da dovede u takvu situaciju da damo 
šansu Demokratskoj partiji socijalista. Zato ispred Kluba Demokratskog fronta insistiram na pauzi ovdje 
danas ne gubi funkciju Aleksa Bečić i on to zna naravno, on je pametan čovjek. Ovdje danas, ako se desi 
da Aleksa Bečić bude smijenjen mi rušimo mostove između sebe u parlamentarnoj većini. Zato smatram da 
to ne smijemo da dozvolimo ovog momenta, a da prije toga ne potrošimo svaku potencijalnu mogućnost za 
dogovor.  

Znam i određenu argumentaciju koje imaju kolege iz URA koji kažu ako je pala Vlada ovo je jedini 
ostatak dogovora od prethodnog puta. Međutim, pozicija predsjednika Skupštine može da bude dio novog 
dogovora, takođe, i nema razloga da dolazi do smjene, pa poslije opet do izbora. Ukoliko se ne dogovorimo 
do petka kolege iz URA-e ostaje vam mogućnost da sa onima sa kojima ste potpisali inicijativu donesete 
odluku kakvu ste tog momenta krenuli. Ali, dozvolite i vi i kolege iz Demokratske Crne Gore, da probamo 
da dijalogom riješimo stvari. Mnogo puta je među nama bilo ružnih riječi, mnoge je uputio Demokratski 
front, mnoge su upućene Demokratskom frontu. Hoću da znate jednu stvar, koliko god se vi danas svađali, 
ljutili i srdžbu pokazivali, niko nije propatio za pobjedu 30. avgusta koliko Demokratski front i na ulici i u 
Parlamentu i po funkcijama mi smo se odmah pomakli svakome, gdje god je trebalo. Puštali smo 
anonimuse na listu ispred nas i naš se prvi čovjek pomakao na posljednje mjesto i poslije toga smo pristali 
da glasamo za vladu po volji URA-e, ali to sve nema veze. Mi smo ovdje sluge građana, nikakvih ljudi van 
partija, nikakvih ljudi van ove države, mi smo sluge građana i mi smo im dužni da im pružimo još jednu 
priliku. Insistiram da se da pauza do petka u 12.00 sati, da posredujemo i da pokušamo da  stvari vratimo 
na pravi kolosjek. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:26:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Proceduru traži kolega Lekić. 
 Izvolite kolega Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (07.02.22 12:27:05) 
 
 Nijesam se dogovarao sa Demokratskim frontom, a nijesam ni sa kolegama u Klubu. Podržaću ovaj 
predlog, koji nije odbrana neke koalicije nego je odbrana demokratskih pravila. Ovo rizikuje da bude jedna 
nova kontaminacija javnosti i da se na brzinu donose krupne odluke. 



 Građani su 30. avgusta prešli Rubikon, prešli su Rubikon i glasali po prvi put opoziciju. Da li smo mi 
prešli Rubikon, nijesmo, izvjesno kad smo došli do ovakve situacije, ali neću se vraćati, znamo gdje su 
počele nevolje, kako smo počeli, sad nam je ovo posljedica.  
 Dakle, smatram da će biti odbrana demokratskih pravila, ne nikakvih koalicija da ipak u nekoliko 
dana, ne odlažemo mjesec ili tri, sastavljali smo nažalost vladu tri mjeseca i to je bio jedan od uzroka svega 
ovoga što se dešava. Tako da ovaj predlog je racionalan, on ulazi u sistem demokratskih pravila i on će 
omogućiti transparentnost koja u ovom trenutku nije dovoljno postignuta. Razne su verzije o ovim 
pregovorima itd. Ne spašava niko nikoga nijedna koalicija ne mora biti zauvijek. Ali, potreban je pred 
građanima jedan minimum transparentnosti i dogovora, da stvari budu do kraja jasne, zbog toga što su 
posljedice dosta krupne. 
 Hvala potpredsjednice, na datoj riječi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:28:47) 
 
 Zahvaljujem kolega Lekiću. 
 Takođe se za proceduru javio prvo predsjednik Skupštine, a onda kolega Andrija Popović. 
 Dajem riječ predsjedniku Skupštine, izvolite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 12:29:01) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice. 
 Naravno ja sam Vama prepustio i prenio sva ovlašćena, neću se miješati u ono što je Vaš opseg 
nadležnosti, ali ću iznijeti ono što je moj stav. 
 Meni kada su razrješavali ili kada su krenuli bili ka razrješenju potpredsjednika Abazovića, bez 
obzira na svu hipoteku odnosa, bez ozbira na sve što je izrečeno od obje strane nije trebalo ne pet dana, ni 
pet sekundi da odlučim da glasam protiv. Mene sada kada bi neko pitao da li sam za razrješenje 
predsjednika Odbora za bezbjednost i odbranu gospodina Kneževića, predsjednika Odbora za ekonomiju, 
finansije i budžet gospodina Jokovića ili bilo kog drugog funkcionera koji je izabran saglasno dogovoru 
parlamentarne većine na bazi izborne volje 208.000 birača koji su 30. avgusta  glasali za promjene ne bi 
takođe trebalo ni pet sekundi, odmah bi rekao da sam protiv. 
  Mene kada pitate da li ste za koaliranje sa Demokratskom partijom socijalista, za formiranje 
skupštinske većine sa Demokratskom partijom socijalista ne treba ni pet sekundi, odmah jasno i odlučno 
kažem protiv. Tako da ako neko u ovom trenutku iz parlamentarne, još uvijek postojeće većine, treba 
eventualno pet, deset minuta, pola sata, sat vremena da kaže da li isključuje mogućnost saradnje sa 
Demokratskom partijom socijalista i formiranje skupštinske većine iako vidimo već nagovještaje iako vidimo 
već jasne stavove, to mi je negdje razumljivo. Ali, Aleksa Bečić može sve da dozvoli, Aleksa Bečić može da 
bude od najobičnijeg crnogorskog građanina, od najobičnijeg crnogorskog radnika do državnika do 
predsjednika, ali nikad dvije stvari neće dozvoliti, da izda one koji su mu dali povjerenje ili da se neko igra 
sa njegovim imenom. Jer, se ja nikada nijesam igrao sa bilo čijim imenom.  
 Tako da mi zaista, uz uvažavanje sve kolega, i siguran sam dobru namjeru i iskrenu namjeru koju 
smo čuli djeluje u neku ruku politički apsurdno da nekom treba vrijeme da kaže, da li je spreman da 
ispoštuje izbornu volju 208.000 građana dogovora unutar parlamentarne većine i izjasni se da li je za ili 
protiv razrješenje Alekse Bečića, ne kao Alekse Bečića, već kao izraza 208.000 građana koji su glasali za 
promjene. Mene kada ste pitali, a tome je svjedočila i prethodna sedmica i sjednica o razrješenju 
potpredsjednika Abazovića, meni je trebalo ravno pet sekundi da jasno i odlučno stisnem taster protiv. 
 Tako da ako je nekom, govorim o svom ličnom stavu ne ulazim u nadležnosti predsjedavajućeg, jer 
sam zaista prenio sva ovlašćenja, ako je nekome potrebno neko vrijeme od pet, deset minuta, pola sata, 
sat vremena, da se razabere i konačno odluči da li će da sa vama formira parlamentarnu većinu ili da 
ostane unutar parlamentarne većine postojeće zajedno sa manjinskim partijama to razumijem. Ali neka 
druga igranja sa mojim imenom poslije jednog korektnog odnosa, poslije dostojanstva koje sam pokazao 
jednog zaista krajnje odgovornog odnosa u rukovođenju ovom funkcijom neću dozvoliti.  

Ovaj moj odnos i ovaj moj odgovor na ovu intervenciju na ovaj zahtjev vam je dokaz, da su za mene 
funkcije prolazne. Dokaz vam je koliko je meni do funkcija stalo, a ne znam da li je tako s onima koji su svih 
ovih godina, svih ovih godinu i po dana nas ucjenjivali, uslovljavali, mi ih bez riječi podržavali kao najveće 
političke grupacije, bili bez ijednog mjesta u Vladi, oni imali pet puta više vlasti nego što imaju podrške i 
sada Aleksi Bečiću neko imputira da čuva svoju funkciju i čuva svoju fotelju. Ne, gospodo. Aleksa Bečić je 
spreman da odmah jasno i odlučno kažete da li on ima povjerenje u ovom parlamentu. Ako ne postoji 
povjerenje i većina da Aleksa Bečić nastavi da bude predsjednik Skupštine, odnosno ako postoji većina da 



on bude razriješen, Aleksa Bečić će danas u miru i dostojanstvu prepustiti svoju funkciju, a ostaviti da 
građani vide u narednim danima ko su oni kojima nije bilo dovoljno da imaju pet puta više vlasti od onoga 
što imaju mandata već hoće više prekrajajući izbornu volju građana. Hvala Vam, uvažena potpredsjednice. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:33:52) 
 
 Zahvaljujem.  
 Kolega Radunoviću, moram ispoštovati redosljed. Danas se nalazim u nezgodnoj situaciji. Neću da 
presuđujem, planiram da dam pauzu, da se napravi Kolegijum i da mi na Kolegijumu odlučimo šta ćemo.  
 Izvolite, proceduralno kolega Popović, pa poslije toga kolega Radunović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (07.02.22 12:34:48) 
 
 Zahvaljujem.  
 Molim vas, ovo je nepotrebna opstrukcija rada Parlamenta. Nemojte da se igrate i da kršite 
Poslovnik i Ustav Crne Gore. Mi smo usvojili dnevni red vanrednog zasijedanja. Da vas podsjetim, član 128 
- Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja predsjednik Skupštine će sazvati u vrijeme i sa dnevnim 
redom naznačenim u zahtjevu za vanredno zasijedanje. Kasnili smo dva sata. Sjednica je morala da počne 
u 10 sati. Nikakvi više politički štosevi ovdje ne dolaze u obzir. Sjednica se može odložiti deset, petnaest 
minuta, pola sata, ali sjednica vanrednog zasijedanja mora danas završiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:36:02) 
 
 Zahvaljujem kolegi Popoviću.  
 Koliko znam, nijesam odložila sjednicu za petak niti sam što rekla. 
 Izvolite, kolega Radunoviću, imate riječ. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (07.02.22 12:36:19) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uz dužno poštovanje, gospodine Bečiću, Vama je najkomplikovanija situacija danas, naravno, jer se 
radi formalno o vašoj funkciji, ali i Vi i ja znamo da se ovdje ne radi o vašoj funkciji, ovdje se radi o 
budućnosti dosadašnje koalicije, hoće li je biti ili ne. Takvim traženjem da se u roku od tri minuta riješi nešto 
što nijesmo mogli u zadnja dva ili tri dana ne dajete doprinos rješenju. Molim vas, ali iskreno, ne govorim 
ovo napamet. Imali smo nekakvih konsultacija i razgovora ovih dan, dva. Postoje izvjesne mogućnosti da 
se sačuva parlamentarna većina. Nemojte da presijecamo nešto što nije neophodno da se presječe ovog 
sekunda.  
 Vi znate da vas uvažavam, čitav Demokratski front vas uvažava, svi smo glasali, čuli ste kako smo 
glasali i unaprijed, što bi se reklo avansno, imate našu podršku da nastavite ovo da radite do kraja ovoga 
mandata, ali nemojte da sada presuđujemo da ovo glasanje koje bismo izveli za pet minuta bude kraj 
koalicije i početak prekrajanja volje građana od 30. avgusta. Siguran sam da ste spremni da napravite sve 
što je moguće da se sačuva ta izborna volja građana.  
 Zato Vas molim da ne opstruirate svojom funkcijom predsjednika i uticajem koji imate na koleginicu 
da ne da pauzu, da dobijemo tih pet dana. Ukoliko ne postignemo dogovor, rezultat će biti takav da će 
kolege iz URA-e i kolege iz opozicije da glasaju za vašu smjenu. Ukoliko se dogovorimo drugačije, 
možemo da se dogovorimo da funkcija predsjednika Parlamenta i nakon pada Vlade bude dio onog 
dogovora u kojem Demokratama pripada ovo mjesto i onda bi se glasalo drugačije. Dajte da probamo, 
molim vas, nikakva pogibija nije da se danas ovo završi. Kažem ponovo, u ime najvećeg Kluba, molim da 
se odloži tj. da se pauzira da petka u 12.00 sati. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:39:14) 
 
 Zahvaljujem kolegi Radunoviću.  
 Imamo još dvije proceduralne reakcije, kolege Konatara i kolege Milačića.  



 Malo je situacija napeta. Molim vas, nemojte da dajem pauzu i prekidam. Možemo li da nastavimo 
dalje. Molim vas, nemojte da me dovodite u nezgodnu situaciju. Nemojte da dajem opomene.  
 Izvolite, kolega Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (07.02.22 12:40:34) 
 
 Na početku bih želio da se saglasim i da pozdravim stav predsjednika Skupštine, mislim da je to 
korektno, stav koji je on iznio da on nema problema da se razgovara i raspravlja o njegovoj poziciji i 
razrješenju. Poštujem njegov stav i vjerujem da je visoko moralan čovjek koji ima namjeru da uvijek i u 
svakom trenutku brani svoj lični dignitet i dostojanstvo. Takođe, imam i ja obavezu da branim svoj lični 
dignitet i dostojanstvo i da branim dignitet i dostojanstvo potpredsjednika Vlade, predsjednika Građanskog 
pokreta URA i mog prijatelja Dritana Abazovića.  
 Kada se ovdje raspravljalo ili kada je bila tema za raspravu da se glasa protiv, odnosno za smjenu 
Dritana Abazovića uvažene kolege iz DF-a su jasno iznijele svoj stav da će glasati za smjenu Dritana 
Abazovića. Niko iz Građanskog pokreta URA, ni Dritan Abazović, ni iz koalicije Crno na bijelo nije 
okarakterisao poslanike Demokratskog fronta kao izdajnike, kao prevarante, kao korumpirane ljude zbog 
toga što su rekli da će glasati za smjenu Dritana Abazovića. Neka ga smijene, ali hoću ovo da znate, ne 
mislim da je korektno nekoga nazivati izdajnikom, korumpiranim čovjekom, švercerom kokaina iz Južne 
Amerike, a onda reći neću glasati za smjenu toga čovjeka sa DPS-om. Ja koji mi je prijatelj, možda i kao 
brat koga nemam, da znam da je Dritan Abazović i i od izdajnika, da je ikad uzeo jedan cent, da je 
korumpiran, da je kriminalac ja bih glasao za njegovu smjenu istoga momenta. Sa kim god, ne bih dozvolio 
da taj čovjek da je takav kakvim ste ga vi opisivali iz Demokratske Crne Gore, ja ne bih dozvolio da on 
jednog sekunda sjedi kao potpredsjednik Vlade. Tako da ako je stav da za nekoga mislite da je korumpiran, 
da je izdajnik, a onda kažete ja neću da glasam za njegovu smjenu, mislim da vi imate obavezu da glasate 
za njegovu smjenu ako znate da je on sve to što ste tvrdili da jeste. A ako jeste sve to što ste tvrdili da jeste 
Dritan Abazović, a ne glasate za njegovu smjenu onda vi imate problem sa odgovornošću da neke stvari, 
neke ljude koji su loše po ovo društvo smijenite i da krenemo naprijed. 

 Dakle, molim vas, pozdravio sam i mislim da je sjajna stvar bila i kad je bivši premijer i kad ste vi 
pozvali ljude da ne izlaze na ulice i da ne brane bilo čiju fotelju. Naravno, podržavam svaki mirni protest 
ljudi, mislim da je to jedna institucija koju treba njegovati i protesti se dešavaju u mnogo razvijenijim 
državama i većim demokratijama nego što je Crna Gora. Neka se dešavaju i ovdje, ali nemojmo zbog bilo 
čije smjene, zbog bilo čije fotelje da pozivamo ljude na bilo kakvu blokadu, na bilo kakve nemire. Ako treba 
da bude nemira, ako treba da bude loših riječi, ako treba da bude vike i oštrih tonova neka ih bude u 
Parlamentu Crne Gore, ovdje, neka ih bude ovdje i neka to ostane ovdje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:45:09) 
 
 Gospodine Konatar, molim Vas, privodite kraju, jer tolerisala sam, samo da se čujemo, samo 
sekund. 
 Kolega Radunović, molim Vas, ovo polako poprima obrise rasprave. Molim vas da budemo 
maksimalno poslovnički, tolerana sam bila, da završimo i da onda na kraju dogovorimo šta ćemo dalje. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (07.02.22 12:45:39) 
 
 Želim da kažem da ne smatram da je bilo ko ko je htio da glasa za smjenu Dritana Abazovića 
izdajnik ili bilo što drugo, pozdravljam stav predsjednika Skupštine da se danas razgovara, diskutuje i glasa 
o poziciji koju on obavlja. Da li postoji nerazumijevanja, postoje li neki mostovi koji su srušeni, spaljeni, sve 
to postoji, i mislim da mi ako bude bilo volje i poslije današnjeg dana treba da razgovaramo. Ako neko misli 
da ne treba da razgovaramo i to je legitimno, ali i ja imam svoj dignitet i poštovanje prema svom imenu i 
prezimenu. Nijesam izdajnik, nijesam jedan cent uzeo od bilo koga, ni ja ni moje kolege, nemam veze ni sa 
korupcijom, ni sa kriminalom. Onaj ko misli da imam, ja sam ovdje nekoliko puta rekao, molim vas i protiv 
Dritana Abazovića i protiv Miloša Konatara i protiv bilo koga podnesite krivične prijave pošto je rečeno da 
smo uzeli pare, podnesite krivične prijave, dajte konkretne dokaze i ja neću biti u politici. Podnesite krivične 
prijave pošto je rečeno da smo uzeli pare, podnesite krivične prijave, dajte konkretne dokaze i ja neću bitu 
u politici, ali ja znam da vi to nećete uraditi i ovi ljudi koji to pričaju, zato što toga nema. 
 Dakle, pozivam da se nastavi normalno sa radom današnje sjednice. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:47:23) 
 
 Zahvaljujem kolegi Konatar. 
 Ovo već poprima oblik diskusije, odnosno rasprave i daću proceduralne reakcije, koje su već 
prijavljene, a to je kolega Milačić, posle njega kolega Živković, kolega Radulović i onda predsjednik 
Skupštine i da završimo sa ovim djelom proceduralnih rasprava. 
 Izvolite kolega Milačiću, molim Vas da mi pomognete pa da budete u proceduri. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 12:47:48) 
 
 Važi, hvala Vam. 
 Bilo mi je vrlo važno da se javim i da kažem, ja iz Prave Crne Gore, ne neko iz Demokrata, nego 
baš ja, da se ovdje Aleksa Bečić sa ovom inicijativom stavio u jedan nezgodan položaj, da mu se imputira 
da će on nešto ili opstruirati ili opstruira, zbog elementarne stvari, i zato mislim da mi danas o ovome treba 
da raspravljamo. Svi smo odgovorni ljudi. Ova parlamentarna većina ne može više da se sačuva, zato što 
je pala od prije neki dan. To što nekome odgovara da i dalje iza građana netransparentno razmišljamo i da 
dajemo kiseonik baš URA-i, snažno stajem protiv toga. Ovaj parlament nema parlamentarnu većinu 30. 
avgusta. Dakle, danas treba da se zna i svako da stane svojom čašću, obrazom, imenom i glasom iza toga 
da li je sa DPS-om ili protiv DPS-a. Ovaj čovjek Aleksa Bečić, je danima sa narodom i njegova partija sa 
svima koji smo bili bio na ulicama, to je nesporno. Ovo je danas trenutak istine i ne treba da damo ni 
sekund više mogućim  zakulisnim radnjama i da usput ispadne da mi koji smo branili izbornu volju građana 
smo krivi za nešto. Ne. Bili smo sa građanima i bićemo. Samo za kraj da kažem.  
 Gospodine Konatar, nećemo se baviti krivičnim prijavama, nego ćemo biti na ulicama, tako se 
odnosi prema izdajnicima. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:49:49) 
 
 Hajde da se uzdržimo od grubih riječi. 
 Izvolite kolega Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (07.02.22 12:49:59) 
 
 Hvala predsjedavajuća Bošnjak, poštovane koleginice i kolege, uvažene građanke i građani Crne 
Gore,  
 Samo pozivam na poštovanje Polsovnika. Javio sam se ispred inicijatora inicijative za razrješenje 
Alekse Bečića sa mjesta predsjednika Skupštine i pozivam na poštovanje Poslovnika i onoga što je 
dogovor sa Kolegijuma predsjednika Skupštine. Mi smo danas govorili o dnevnom redu, izglasali dnevni 
red, postoje jasna pravila i dogovor sa Kolegijuma predsjednika da govori po jedan predstavnik kluba, da 
nakon toga pravo obraćanja ima predsjednik Skupštine i da se pređe na glasanje. Sve drugo bismo 
smatrali pokušajem opstrukcije održavanja današnje sjednice, a ono što je danas rekao predsjednik 
Skupštine Aleksa Bečić dovoljno govori o tome da kod njega ne postoji nikakava namjera za opstrukcijom.  

Ovih godinu i po dana smo imali prilike da vidimo da je parlamentarna većina pokušavala da se 
između sebe dogovori, nije bilo takvog dogovora i sada neko pokušava kroz ovaj vid opstrukcije navodno 
za nekoliko dana da odloži ovo zasijedanje. Što se tiče inicijatora i predstavnika opozicije mi smo protiv bilo 
kakvog odlaganja. Napominjem da se poštuju pravila Poslovnika koji govore o pauzi i prekidu sjednice. Na 
taj način se sjednica ne može voditi, ako postoje neke nejasnoće i nerazjašnjenosti, postoji mogućnost 
pauze da se sastane Kolegijum predsjednika Skupštine, ali bilo kakvo odlaganje sjednice je neprihvatljivo i 
značilo bi krajnju opstrukciju i nepoštovanje Poslovnika Skupštine.  
 Takođe, u odnosu na ovo što je danas izrečeno vezano za Demokratsku partiju socijalista kako 
Demokratsku partiju socijalista treba isključiti iz svakog vida odlučivanja to dovoljno govori o shvatanju 
demokratije od strane onih koji danas prezentuju kako Demokratsku partiju socijalista i njenih 150.000 
glasača treba isključiti iz društvenog i političkog života Crne Gore. Ako je to mjera demokratije, gospodo, u 
Crnoj Gori, gdje treba obezbijediti većinu unutar 41 poslanika a sve druge isključiti iz takvog odlučivanja 
neka vam je sa srećom u načinu poimanja demokratije i dobro je da ovo čuju građani i dobro je da ovo čuju 
i međunarodni partneri. To nije ni ustavno ponašanje, nije ni zakonsko ponašanje isključivati ljude iz 



ukupnog društvenog i političkog života. Takav način ponašanja nije zabilježen ni u državama i društvima 
koje imaju manji stepen demokratije od Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:52:29) 
 
 Zahvaljujem.  
 Imamo proceduralnu reakciju kolega Radulović, poslije njega predsjednik Skupštine, pa kolega 
Joković, tako sam shvatila i molim vas da privodimo kraju ove proceduralne reakcije.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (07.02.22 12:52:40) 
 
 Hvala. 
 Kolege, zamolio bih vas nešto u Crnoj Gori retorika posebno teške riječi ostavljaju strašne ožiljke i ti 
ožiljci se ne zaliječe bar za jedan dan. Tako da vas molim za te teške riječi koje se prenose na našu 
porodicu koju smo vaspitivali ili za one koje su već na nebesima ili u grobovim kako god ko mislio ostavite 
za sebe. Posebno nešto što je u Crnoj Gori jedna od najtežih riječi -izdaja. Izdati narod, izdati potomstvo, 
izdati vjeru, izdati, izdati... Jedina protivmjera je nešto da taj osjeti to duboko i debelo. Ja vas molim zbog 
toga da danas svojim istupima emotivnim takođe se priberemo i saberemo ko ne može, može da izađe, pa 
da se vrati. Pritiske, retorike, pokazivanje i pripadnost nekome na taj način danas nije barem ono što smo 
naučili evo godinu i kusur dana u ovom parlamentu u najvećoj mjeri.  
 Druga stvar, znajte ova Crna Gora će preživjeti. Ko se sjeća, ko je bio, a ko nije ostavio trag prije 
50,100 godina, prije 30 godina, posebno u izazovima kada ne znam da li će i ova zemaljska lopta ostati. 
Pojma nemam. Da li ćemo mi ostaviti trag ili nećemo ostaviti trag, zavisi od nas. Bićemo upamćeni zbog te 
elektronike i tehnike više nego što smo zaslužili, mnogi od nas. Ja bih zamolio bez ikakvog Kolegijuma, što 
će nam Kolegijum kad je to neformalno tijelo. Kolegijum je ovdje, ovo je zbor. Da mi odlučimo hoćemo li 
danas diskutovati o ovome ovako uzavreli, pozivajući na nešto što će ove nas mrčne 500.000 kroz 20 
godina sačuvati u jedno ili ćemo se prije toga raspasti. Ukoliko ima odgovornosti prema državi, prema tome 
tragu, a vidjećete kad budete na moje dane što znači trag, tada grabiš što više da ostaviš trag, a sve manji 
su ti prohtjevi, onda se pridružujem tome sa obje ruke da ostavimo ovo za neđelju dana i da se dogovorimo 
na jedan ljudski, pošten i drugarski način. Ukoliko ima onih koji misle na drugačiji način ili su već odlučili 
neću da kažem zbog čega, onda predsjednice saberite to ovdje, vidite ko je za više ili da prekinemo ili da 
nastavimo. 
 Stalno sam prisustvovao Kolegijumu. Ne treba nam ništa. Kolegijum je nešto što se možemo 
tehnički dogovoriti oko nekih stvari da li će biti više ili manje ili nečemu što je neformalni protokol. Ja bih 
mnogo volio da danas odložimo ovo, da se saberemo. Nije baš lijepo među građane danas izaći, svi smo 
krivi. Hvala i izvinjavam se. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 12:57:21) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dajem riječ predsjedniku Skupštine Aleksi Bečiću, a nakon njega kolega Joković. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 12:57:30) 
 
 Zahvaljujem uvažena potpredsjednice, uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani, 
 Kratko ću se osvrnuti mada sam već u prvom javljanju u odnosu na ono što je predmet ove poduže 
proceduralne intervencije i rekao sam što sam imao. Rekao sam, uvaženi kolega Radunoviću, svoj lični 
stav, ali Vi ste nakon toga čuli u izlaganju našeg kolege iz parlamentarne većine, šefa poslaničkog Kluba 
Crno na bijelo, da u ovoj sali, a i vidjeli prilikom utvrđivanja dnevnog reda i nakon toga u njegovom javnom 
istupu, postoji apsolutna spremnost i postoji većina da se ja razriješim sa mjesta predsjednika Skupštine 
danas. Tako da vam je vjerovatno kolega Konatar odagnao u svojoj diskusiji neke dileme ako ste ih 
evenutalno imali. Opet uvažavajući svih ovih dana iako smo imali možda malo suprotna stanovišta, jer mi 
smo odavno ovo najavljivali, a vi ste siguran sam iskreno i dobronamjerno ukazivali i pokušavali da date 
određenu nadu da neko ne pođe tamo gdje je očito krenuo da ide. Zaista uvažavam i vaš današnji stav i 



vaše glasanje i odnos koji smo imali i koji imamo kao poslanički klubovi i ja kao predsjednik Parlamenta sa 
vašim poslaničkim klubom.  

Što se tiče drugog dijela izlaganja koje smo čuli ja ću se truditi danas, posebno u komunikaciji sa 
uvaženim kolegom Konatarom. On i ja se znamo mnogo duže nego ja i kolega Abazović, čak možda i duže 
nego neki članovi mog poslaničkog Kluba. Tako da, poštovani kolega Konatar, ako ću se kad držati i ako će 
kad uz mene biti Marko Miljanov biće danas uz mene, a Marko Miljanov je rekao da je - junaštvo čuvati 
sebe od drugog, a čojstvo čuvati drugog od sebe. Vidjeli ste u ovom mom pristupu i u ovom mom uvodnom 
izlaganju koliko je meni stalo do funkcije i pozicije, ali mi jeste stalo do odbrane izborne volje građana onih 
208.000 ljudi koji su se godinama i decenijama borili za promjene. Ja sam kao predsjednik Skupštine 
pokazao odgovornost. Tvrdili su mnogi, možda i vi, da ću opstruirati, možda su mnogi, a možda i vi 
optuživali članove organa partija da ću ja opstruirati da će zbog mene formalno neće ili će se odugovlačiti 
glasanje o razrješenju Vladi i mnogo čega drugog. Uvijek sam bio na braniku poštovanja i Ustava i 
Poslovnika, bez obzira na političke okolnosti. Kod mene tu nikada nije bilo i niti će biti dileme dok sjedim na 
ovom uzvišenom mjestu predsjednika najvišeg zakonodavnog doma u zemlji.  
 Kada se promijene okolnosti i ako neko tim činom glasanja konstituiše novu parlamentarnu većinu i 
prekroji novu izbornu volju građana dozvolite, naravno da u skladu sa Ustavom, zajedno sa svojim 
kolegama i narodom Crne Gore branim izbornu volju građana Crne Gore isključivo i uvijek demokratski, 
mirno i evropski, jer drugačije ne umijem. Ali me čudi da nijeste podsjetili na neke druge. Za razliku od 
nekih drugih, koji sam ovdje u osjetljivim trenucima kao što vidite, pozvao da ljudi ostanu kući i ponosan 
sam što sam pozvao ljude da ostanu kući i gledaju pokraj malih ekrana i sjednicu o mom razrješenju, jer je 
to državnička odgovornost. Ali sjećate se vi nekih drugih, prije nekoliko mjeseci, kada su u sličnim ili daleko 
osjetljivijim okolnostima ne pozivali da se gleda iz kuće nego pozivali da se ide na ulicu, bili i sami na ulici. 
Ima neki kod kojih ste vi krenuli, najodgovornijih predstavnika, koji su nas prije godinu dana ubjeđivali da se 
Crna Gora kroz istoriju i kroz vjekove nije branila u Parlamentu nego se branila oružjem iz šume. Ja ću biti 
uvijek isti bez obzira na političku okolnost u kojoj se nalazimo.  
 Dalje, uvaženi kolega Konatar, i druge uvažene kolege, nema ovdje bilo kakvih sujeta niti može biti 
prostora za sujete. Bilo je ovdje teških riječi između mnogih kolega i poslaničkih klubova i partija unutar 
parlamentarne većine, ali kod bilo koga od ovih ljudi nema dileme kada pitate da li ste spremni da zbog 
toga što je ko kad kome rekao pođete i formirate skupštinsku većinu s onima koje smo pobijedili na 
izborima. Zato sam vam potencirao i istakao da bez obzira na to što ste i vi lično, bez obzira na poznanstvo 
koje imamo izgovorili vrlo teške riječi i uvrede na moj račun što sam čuo za mene mnogo toga, što ste mi 
dijelili informarske gadosti i lijepili avgusta i septembra prošle godine, što ste saopštavali da podržavam 
fašističke pokliče i mnogo čega drugog, da stojim iza nekih sajtova i mnogo čega drugog mimo toga, 
nijesam imao dileme, jer nema prostora za sujetu kada je u pitanju da li ste spremni da branite izbornu volju 
građana Crne Gore. Zato sam glasao i čisto mi je srce i opet bih glasao protiv razrješenja potpredsjednika 
Vlade gospodina Abazovića.  
  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 13:03:10) 
 
 Kolega Bečiću, ovo poprima zaista oblik diskusije, a biće prilike pošto je usvojen dnevni red pa Vas 
molim stvarno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 13:03:22) 
 
 Izvinite. Naravno, uvažavam Vas potpredsjednice, kao što znate, izuzetno, ja sam potpuno bio 
fleksibilan u ovom visokom domu za ovih godinu i po dana, čini mi se da nijesam zloupotrebljavao tu 
govornicu, da nijesam sebi dozvoljavao iako sam imao veliku želju mnogo puta da iznesem političke 
stavove, samo da odgovorim u odnosu i evo trudiću se i privešću kraju, na ono što sam čuo. 
 Uvaženi kolega Konatar, znate li ko je izgovorio sljedeće prije samo nekoliko mjeseci, „Dritan 
Abazović koji je trenutno i potpredsjedik Vlade slagao je za preko 6.000 puta i nije to najgore u svemu, jer 
se to dokazuje i brzo i lako. Gore od toga je što misli da smo svi šibicari kao i on“. Ovo je izgovorio 
predsjednik Demokratske partije socijalista prije nekoliko mjeseci. Nije ovo jedini epitet koji su vas počastili. 
U septembru mjesecu, da ne citiram ponovo, jedan poštovni poslanik iz opozicone strukture je rekao da ste 
izdajnici, on vam je to rekao. Rekli su vam i mnogo čega drugoga i težega od ovoga što sam ja sada 
izgovorio i što sam citirao, ali to vas nije spriječilo da najavite javno i glasno pred crnogorskim građanima 
da ste spremni da tvorite parlamentarnu većinu sa DPS-om i da vam izbor nove vlade zavisi od volje 
Demokratske partije socijalista u ovom domu suprotno volji 208.000 građana Crne Gore.  



 Zaključujem, uvaženi gospodine Konatar, ja sam i juče rekao Aleksa Bečić nikada nikome nije 
izrekao uvedu, a ponajmanje Vama. Davao sam doprinos i davaću doprinos dok god se bavim ovim poslom 
jednom drugačijem pristupu onome što je bavljenje politikom. Juče sam saopštio jasno putem medija, jer 
ste se i vi meni obratili putem medija, da sam spreman da sve oprostim i da se izvinim u ime partije i u ime 
onih kolega koji su eventualno drugačije postupali samo saopštite da nećete da prekrojite izbornu volju 
građana, da nećete da pođete sa DPS-om, jer je to dokaz da su moje kolege bile u krivu, odnosno da 
nijesu bile u pravu. U ovom trenutku, uvaženi kolega Konatar, znate li što radi slobodan čovjek? Slobodan 
čovjek u ovakvim političkim okolnostima ili bira dogovor unutar postojeće parlamentarne većine i manjinskih 
partija ili bira vanredne izbore parlamentarne kao najpošteniji put. Ako neko uradi drugačije dozvolite mi da 
makar osnovano sumnjam da je ta sloboda nečim ugrožena. Pozvaću ono sa početka, na riječi Marka 
Miljanova da čuvamo dostojanstvo jedni drugima. Slobodno da prestanemo sa trikovima, sa izgovorima kad 
ste već jasno saopštili, glasali, odgovorili ovako na ponudu kolege Radunovića, srećno vam bilo, ali dajte 
da to makar u ovom visokom domu dostojanstveno završimo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 13:06:26) 
 
 Zahvaljujem. 
 Sad stvarno pozivam sve da budemo racionalni. Biće rasprava, ovo je već poprimilo obrise 
rasprave, a ne proceduralnih reakcija.  
 Javio se kolega Joković, prije Vas kolega Konatar. Nakon ove dvije proceduralne reakcije  ću da 
dam pauzu od pola sata da se dogovorimo na Kolegijumu, jer ja ako dam na glasanje ovo što je već 
vidimo, da ohladimo malo glave, da dam pauzu da se održi Kolegijum. Prije pauze dajem riječ. 
 Kolega Joković, pustili ste kolegu Konatara ili odustali? Izvolite kolega Konatar, poslije toga kolega 
Joković i onda dajem pauzu za Kolegijum. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (07.02.22 13:07:30) 
 
 Hvala potpredsjednice. 
 Predsjedniče Parlamenta Bečiću, mislim da nema nikakvog razloga za nervozom, to je prvo. Ako 
ste već citirali Marka Miljanova na početku i na kraju svog govora a onda tokom tog govora uradili sve 
protivno tome citatu, ne znam koja je poenta citata. Dakle, ja vas molim, ne Vas, sve ostale, nemojte da 
branite izbornu volju bar ovih 20 i nešto hiljada građana koji su glasali Crno na bijelo. Vi možete da branite 
izbornu volju građana koji su glasali Mir je naša nacija, to je potpuno legitimno, ali dozvolite nama da mi 
branimo izbornu volju ljudi koji su glasali za nas. Kad budu neki sljedeći izbori ti ljudi koj su nas glasali će 
nas glasati opet ili nas neće glasati. Tako funkcioniše demokratija. Nikakav ja problem nemam hoće li me 
glasati ili ne, odmah da vam kažem, ja sam više puta u ovom parlamentu rekao uvijek i otvoreno sam 
spreman da saopštim svoje stavove i da preuzmem odgovornost za ono što su moje političke odluke i 
odluke političkog subjekta kome pripadam. Dakle, ne želim da ulazim u dalju raspravu. Možemo tokom 
diskusije da govorimo. Ja sam se lično izvinio nekoliko puta i u Skupštini Crne Gore i na televiziji u nekoliko 
emisija za svaku riječ koja je izgovorena, a koja nije smjela da se izgovori. Meni samo nije jasno, vi ste juče 
u saopštenju rekli - spremni ste da se izvinite svim građanima Crne Gore, Vi treba da se izvinite nama, zato 
što ste Vi predsjednik partije, ispod Vaše slike ispod natpisa Aleka Bečić - Demokrate - Demokratska Crna 
Gora su pisane najogavnije stvari za nas lično, za predsjednika Građanskog porekta URA, da ne 
nabrajam... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 13:10:27) 
 
 Kolega Konatar, ja Vam molim, samo sekund. Ovo je već rasprava i sa jedne i sa druge strane. 
Samo da Vas zamolim da privedete kraju da damo kolegi Jokoviću, jer ovdje očigledno rade više emocije 
nego racio i molim vas da mi pomognete da privedete kraju, a imaćete prilike tokom rasprave da raspravite 
sve ovo što pričate. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (07.02.22 13:10:55) 
 
 Hoću da da dam doprinos, neko je rekao i to je tačno, možda mi svi smo u ovo ušli srcem više nego 
glavom, pa onda mene ili Dritana Abazovića i vas ne zaboli kad vam kaže neko koga ne poznajete, bio to 



predsjednik DPS-a ili bilo koji poslanik, ali kad sa nekim jedete za istim stolom, spavate pod istim krovom, 
pa kad izađe neka teška riječ onda to zaboli. Onda te konstatacije jesu nešto što udara na sve nas i na 
dostojanstvo svih nas. Još jednom sam rekao, ponavljam, više puta sam se izvinio za svaku riječ koja je 
izašla, a koja nije smjela biti rečena. Meni je žao što vi ni juče nijeste smogli snage da se izvinite nama, 
nego ste dali uslovno izvinjenje - spreman sam da se izvinim ako mi uradimo to i to, vi ste spremni da 
oprostite nama što ste nas zvali da smo izdajnici, korumpirani političari, kriminalci i sve ostalo. Kad sam 
čitao saopštenje ja sam se sjetio onog odlomka iz Balkanskog špijuna velikog Dušana Kovačevića kad 
braća Čvorovići ispituju, vežu i tuku Boru Todorovića, a onda Bata Stojković kaže Bori Todoroviću: „Vidi 
ajde ti to sad lijepo sve da priznas pa će Đura oprostiti što se tukao.“  

Ipak vjerujem i to ću reći u diskusiji, bez obzira na sve, neki mostovi su srušeni, hoće li ti mostovi 
moći opet da se izgrade u budućnosti ne znam. Znam da ću bez obzira na sve pokušati da uradim sve da 
se ti mostovi grade. Hoćemo li uspjeti - ne znam. Da li su oni sad spaljeni - jesu. Da li su ti mostovi sad 
spaljeni u ovom trenutku - jesu. Da li ćemo mi trebati da razgovaramo sjutra, preksjutra, za mjesec, dva ili 
za godinu ili za pet, moraćemo da razgovaramo, ali samo molim da ipak svi zadržimo neki dostojanstven 
odnos. Nije bilo koja funkcija vrijedna bilo kakve destabilizacije  ljudi u Crnoj Gori ili odnosa između 
građana Crne Gore. Molim sve, apelujem da zadržimo jedan nivo u koliko je to moguće, ukoliko nije 
moguće neka svaka teška riječ ostane ovdje među ovim zidovima Skupštine Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 13:15:16) 
 
 Izvolite, kolega Jokoviću. 
 Time zaključujem procedure. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (07.02.22 13:15:22) 
 
 Hvala predsjedavajuća.  
 Ne znam šta bi poslije svega ovoga čovjek mogao /prekid/ kakve su sve otrovne strijele ovih dana 
bile, nažalost, u parlamentarnoj većini. Čujem da trebaju da se izvinjavaju jedni, drugi, treći, da branimo od 
sebe, a ne od drugih, sa svim se tim slažem. Međutim, kada je u pitanju SNP nema nikome ni za šta, ni za 
milimitar da se izvinjavamo. Neka kažu ti kome je SNP nešto napravio, šta je koga, gdje i kojim pokretom 
SNP izdao. Ako je SNP smogao snage prilikom formiranja ove vlade jedini da kaže formirajte kad je zapelo 
sa tim, ne tražimo ništa, i sad kažemo, formirajte Vladu parlamentarne većine ne tražimo ništa, možemo mi 
sve jer smo veliki, jer imamo tradiciju. Nije ovo partija nastala da bi promovisala bilo što nego partija koja 
ima tradiciju i koja čuva i pazi svakog političkog protivnika da ne pređe i da ne ruši ove mostove. Mi ih 
čuvamo.  

Možda je bilo onih koji su najveću štetu nanijeli SNP-u, ne možda nego sigurno, a mi smo bez i 
jedne riječi i bez ijednog dogovora glasali za te da budu na najvišim državnim funkcijama. Ko je kad glasao 
za SNP? To je ta raspodjela. Pričamo o smjenama. Mi smo izgubili solidarnost. Naš premijer se bio 
odmetnuo od koalicije Za budućnost Crne Gore i znate kad smo mi pali, onog trenutka kad su funkcioneri u 
rapodjeli počeli da budu smjenjivani. Tada svi skupa nijesmo pokazali solidarnost i rekli - stop, ovo ovako 
ne može, ovo nije dogovor. Dokle je nekoga drugoga boljelo neki su šutali. Apelujem sad i ne bih dalje 
pričao, ako je ikako moguće da barem budemo ljudi pa i ako se maksimalno nekima ne sviđa to što se radi 
ili ne radi. Apelujem, ako je moguće da tražimo rješenje i beskrajno ću biti zahvalan svima da ga nađemo 
da ostane ova parlamentarna većina. Ako nije, ako je već definitivno tim putem riješeno da se danas 
završava onda da završavamo. Ali optuživait SNP za nešto što se nije desilo stvarno je ispod svakog nivoa. 
Mi smo uvijek držali i držaćemo nivo komunikacije sa svima onima pa makar na najgrublji način o nama 
govorili to što su govorili.  
 Još samo jednu rečenicu, mene negdje samo boli, kao čovjeka, što neki nijesu smogli snage da se 
ograde od toga. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 13:18:11) 
 
 Zahvaljujem kolegi Jokoviću. 
 Zbog ove situacije vrlo osjetljive predsjednik je hito samo minut i nakon toga idemo na Kolegijum i 
daću pauzu od pola sata. /upadice/ 
 Molim vas, ja određujem da li ćemo imati Kolegijum.  
 Izvolite, predsjedniče minut. 



 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 13:18:37) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice. 
 Neću Vam definitivno odmagati, znam da je to vrlo nezahvalna stolica, znaju sve uvažene kolege 
koje su i prije mene i Vas bili negdje na tom mjestu.  
 Ovdje jeste jedno i osnovno pitanje, naravno, svi smo mi predvodili ili predstavljali određene izborne 
liste, dobili određenu podršku građana, neko je dobio kao vi 20.000 neko kao mi 55.000, neko je dobio u 
koalicionom aranžmanu velike koalicije više od nas, ali je ključno šta smo obećali građanima u izbornoj 
kampanji i da li ste, uvaženi kolega Konatar, i jednom izjavom i u jednom televizijskom nastupu i na jednoj 
tribini ili konvenciji avgusta mjeseca 2020. godine saopštili vašim biračima da ste spremni da tvorite 
parlamentarnu većinu zarad vršenje vlasti sa Demokratskom partijom socijalista i da razrješavate Aleksu 
Bečića i druge ljude nevezano za ime iz parlamentarne većine sa DPS-om. Nikada to nijeste saopštili. Zato 
nijeste dobili mandat ni vaših birača. Zbog toga je to prekrajanje izborne volje birača. 
 Što se tiče, ja sam vas pozvao i u ovom dijelu nijesam čuo jer ne možete naći, ne možete naći ni 
jednu izjavu iz mojih usta da je otišla na vaš račun, da je bila uvreda, da je bilo što i što je primisao ka 
takvom nečemu. Uvaženi poslaniče Konatar, nije tačno da sam ja dobio izvinjenje nakon informerskih 
gadosti u avgustu mjesecu, već je predsjednik vaše partije u intervju na javnom servisu rekao - Ako smo 
pogriješili, izvinjavamo se, znači, on nije ni tada bio siguran da je to što je osudila cjelokupna crnogroska 
javnost i što je bilo citiranje jednog Vučićevića da ne idem dalje, potrebno za izvinjenje, ako smo - uslovno. 
Vi ako ste se tada izvinili zašto se nastavili sa rafalnom paljbom nekon svega toga, zašto ste iznijeli neistinu 
da ja stojim iza nekog portala izdaja.me, a ja Vas pozvao da dostavite jedan jedini dokaz za tako nešto i 
nijeste ga dostavili do današnjeg dana? Zašto ste provocirali Vladimira Martinovića na Odboru za 
bezbijednost uvredama najprizemnije moguće vrste da bi ga izazvali na učini nešto što ne pripada ni 
jednom poslaniku u ovom visokom domu, zašto ste potpisali saopštenja da sam ja propagator fašista u 
Crnoj Gori i da ja korisim riječ šiptar, zašto ste iza toga stajali kad znate da je Aleksa Bečić sve suprotno 
tome? Ali hajde da se manemo terena sujeta, jer nije vrijeme za sujete, Vi samo kažite i ponovite ono što 
ste rekli, i hvala Vam na tome, da ste vi spremni da razriješite mene kao izraz 208.000 ljudi i ove 
parlamentarne većine. Spremni ste da idete tamo gdje niste rekli građanima da ćete ići već ste im suprotno 
obećali u susret izborima 30. avgusta, a sada sa onima za koje vaš predsjednik partije 4. decembra u ovom 
visokom domu tvrdio, on je tvrdio da su neki ljudi ovdje, a ja neću pokazati prstom na koje je mislio jer 
uvažavam svakog kolegu, lopovi i kriminalci, tada je tvrdio sistem pozicije gdje se vi danas nalazite, a prije 
mjesec dana da je ovo vlada poštenih ljudi. Sad ste krenuli sa, kako ste Vi rekli, lopovima i kriminalcima da 
rušite Aleksu Bečića i da rušite svu ovu parlamentarnu većinu. Izvinjavam se i zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 13:22:18) 
 
 Sada dajem pauzu i zakazujemo Kolegijum za deset minuta u kabinetu. Dajem pauzu, molim vas, 
dajem pauzu da se dogovorimo o nastavku rada pošto vidim da niko ne poštuje dogovor sa prethodnog 
Kolegijuma i dajem pauzu u 13.30 h kod predsjednika Skupštine da dogovorimo se o nastavku rada. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 14:43:22) 
 
 Kolege poslanici nastavljamo sa radom. Na Kolegijumu smo donijeli, na osnovu dogovora, zaključak 
da nastavimo sa današnjim radom. Ponoviću, znači prelazimo na dnevni red - Predlog za razrješenje 
predsjednika Skupštine Crne Gore Alekse Bečića. Podsjećam da je u skladu sa članom 14 stav 1 i članom 
15 Poslovnika Skupštine grupa od 38 poslanika iz parlamentarne opozicije podnijela je Predlog za 
razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore Alekse Bečića.  
 Otvaram pretres. Da li neko od predlagača želi riječ? Shvatila sam da želi.  
 Izvolite, kolega Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (07.02.22 14:44:08) 
 
 Hvala, predsjedavajuća Bošnjak.  
 Poštovane koleginice i kolege, uvažene građanke i građani Crne Gore,  



 Parlamentarna opozicija je podnijela Inicijativu za razrješenje Alekse Bečića sa mjesta predsjednika 
Skupštine Crne Gore. Na ovu inicijativu gledamo podjednako, kao i onu koju smo imali u petak kada smo 
izglasali nepovjerenje Vladi Zdravka Krivokapića. Logično je da će opozicija glasati za smjenu vlasti. 
Posebno onih segmenata vlasti koje ne žele da budu dio rješenja o deblokadi institucija ili ubrzavanju 
procesa članstva Crne Gore u Evropsku uniju već svojim ponašanjem i postupanjem daju vjetar u jedra 
politikama, posebno politici izvršne vlasti, u daljem propadanju društva i samoj destrukciji.  
 Prethodnih 14 mjeseci često smo puta znali da kažemo da su izgubljeni za Crnu Goru. Izgubljeni su 
jer za tih 14 mjeseci smo imali prilike da vidimo prevashodno ponašanje predstavnika parlamentarne 
većine izvršne vlasti. Čimi mi se da je taj proces trajao u stalnim ultimatumima, ucjenama, 
nadgornjavanjima pa i unutar parlamentarne većine i na relaciji parlamentarna većina izvršna vlast. 
Izgubljeni su zbog toga što je u takvom ponašanju izvršne i zakonodavne vlasti Crna Gora došla u jednu od 
najvećih institucionalnih društvenih i političkih kriza. Tu je odgovornost podjednaka kako na predstavnicima 
zakonodavne tako i na predstavnicima izvršne vlasti. Kada kažem predstavnicima tu prevashodno mislim i 
na predsjednika izvršne vlasti, doskorašnjeg, i predsjednika Skupštine Crne Gore.  
 Takođe, ono zbog čega smo mi podnijeli ovu inicijativu odnosi se na nekoliko razloga. Odnosi se jer 
upravo u ovom hramu demokratije, kako se to često znalo kazati, nije pokrenut suštinski dijalog o ključnim 
društveno-političkim procesima. Imali smo narasle tenzije i političku polarizaciju u crnogorskom društvu. 
Bilo je neophodno pokrenuti taj suštinski dijalog upravo u Skupštini Crne Gore. Često se puta znalo reći 
kako prethodna vlast i prethodne administracije nijesu bile sposobne da taj dijalog obezbijede. Ne bih se 
složio sa tim konstatacijama jer ste upravo od strane današnje parlamentarne opozicije više puta imali 
pruženu ruku za taj dijalog. Više puta imali pruženu ruku za taj dijalog da se tadašnja ili ranija opozicija tako 
ponašala i konstruktivno učestvovala u radu institucija vjerujem da bismo danas bili mnogo naprednije i 
kvalitetnije društvo.  
 Druga stvar zbog čega smo podnijeli ovu inicijativu odnosi se i na pitanje izbornog zakonodavstva. 
Suštinski u Odboru za reformu izbornog zakonodavstva nije ništa konkretno urađeno i zbog toga je Crna 
Gora došla u nepovoljniju poziciju u odnosu na međunarodne institucije, konkretno OEBS, a naravno 
posebno pitanje članstva Crne Gore u Evropsku uniju. Zbog toga, između ostalog, Evropska komisija je 
dala negativan izvještaj o Crnoj Gori. Ne mislim samo da je tu odgovornost na predsjedniku Parlamenta, ali 
predsjednik Parlamenta je neko ko je odgovoran ili najodgovorniji za rad Skupštine Crne Gore i suštinski je 
tu dijalog izostao i zbog toga je Crna Gora dobila negativno mišljenje Evropske komisije.  
 Treća stvar se odnosi na pitanje izbora čelnih ljudi u pravosuđu. Vi ćete se sjetiti da smo ovdje više 
puta pozivali na dijalog na ovu temu. Jedan jedini sastanak je održan čini mi se u julu mjesecu i tada su se 
sastali predstavnici opozicije i dio predstavnika parlamentarne većine. Zbog čega se taj sastanak nije 
nastavio možemo samo da nagađamo. Moguće da je neko tu želio da zaštiti svoj partijski, odnosno politički 
rejting, moguće da neko iz parlamentarne većine koji je tada bojkotovao rad Parlamenta one koji su 
učestvovali u tom dijalogu ne nazovu izdajnicima ili onima koji izdaju izbornu volju građana, jer to se danas 
sve češće upotrebljava u javnom prostoru Crne Gore. 

 Ipak moramo naglasati da je današnje zasijedanje veoma važno. Veoma je važno jer danas 
pokazujemo koliko smo ozbiljni i odgovorni prema građanima i prema onome što je uspostavljeni ustavni i 
zakonski kapacitet Crne Gore. Zašto to kažem? Sjetićete se da je prethodna administracija veoma 
dobronamjerno i dostojanstveno prepustila vršenje vlasti onima koji su dobili odgovornost da nakon izbora 
vode državu u narednom periodu. Sjetićete se svih onih scena kada su naši ministri i bivši predsjednik 
Vlade Marković dočekali premijera Krivokapića u svom kabinetu i da tada nije bilo nikakvih opstrukcija i 
nijedne riječi o tome da se napravi bilo kakva loša scena ili negativna energija između tadašnjih nosilaca 
društveno-političkih odgovornosti i onih koji dolaze da tu društveno-političku odgovornost vrše.  
 Prije svega, u politici moramo pokazivati u kontinuitetu dostojanstvo i odgovornost jer nas građani 
posmatraju. To je naša obaveza i ustavna odgovornost. Smjenom Vlade Zdravka Krivokapića definitivno je 
doveden u pitanje legitimitet predsjednika Parlamenta. Kako će se ko postaviti u narednom periodu u 
odnosu na formulisanje neke nove parlamentarne većine u to ne želimo sada da ulazimo, ali ono što je 
ključno u ovom momentu, a što sam naglasio na samom početku jeste da će Demokratska partija 
socijalista glasati za razrješenje Alekse Bečića sa mjesta predsjednika Skupštine Crne Gore i da ćemo 
glasati za smjenu svih segmenata vlasti koji ne žele da budu dio rješenja ili učešća u rješenju da 
deblokiramo institucije i ubrzamo proces pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji.  

Zbog toga posebno želim da naglasim da je i naša obaveza da u narednom periodu pokušamo i 
kroz retoriku, kroz ukupan dijalog da nametnemo rješenja koja će omogućiti Crnoj Gori da se pokrene iz 
ove krize. To je obaveza svih poslanika u Skupštini Crne Gore i svih učesnika u društveno-političkom 
procesu. Ne mogu se dozvoljavati ili saopštavati činjenice o isključivanju bilo kog političkog subjekta iz 
nekog procesa. Čuli smo i danas i imali prilike da čujemo kako bi trebalo Demokratsku partiju socijalista 
isključiti iz donošenja nekih ključnih odluka koje su važne za Crnu Goru. Ne zaboravite da ovdje sjedi 29 
poslanika Demokratske partije socijalista i da smo u kontinuitetu pozivali na dijalog, da se kroz dijalog 



dolazi do rješenja. Od nas makar u ovom sazivu i svim prethodnim nijeste imali nekonstruktivan ili 
neprincipijalan pristup. To vladajuća većina, nažalost, nije znala da iskoristi.  
 Takođe, ne možemo zaboraviti jednu ključnu činjenicu odnos predsjednika izvršne vlasti prema 
Parlamentu. Sjetićete se kako je predsjednik izvršne vlasti, Krivokapić, govorio o tome kako ga ne zanima 
mišljenje poslanika. Sjetićete se da smo u decembru mjesecu izglasali tri interpelacije za smjenu tri ministra 
i da je tada predsjednik Vlade kazao da mu apsolutno ne pada na pamet da ispoštuje ono što je mišljenje 
poslanika u Skupštini Crne Gore. Nebitno da li se radi o poslanicima vlasti i opozicije, ali tada smo čini mi 
se na nivou dvotrećinskog konsenzusa postigli saglasnost da se neki ministri smijene sa tih funkcija. U 
takvom ponašanju čini mi se da predsjednik Parlamenta nijednom nije osudio predsjednika izvršne vlasti da 
se može sa takvim odnosom, nipodaštavajući Skupštinu Crne Gore, odnositi kako su govorili ovdje neki 
poslanici prema hramu demokratije. 

 Zbog toga naglašavam da je naša obaveza da u narednom periodu ne ukalkulišemo partijske 
interese u ono što je napredak države i društva i da se okupimo oko onoga što je zajednički imenitelj našeg 
društva, a to je prevashodno deblokada institucija i članstvo Crne Gore u Evropsku uniju. Oni koji ne žele 
da budu dio tog procesa sami su sebe iz tog procesa izopštili i naravno da je najvažnije ono što je Crnoj 
Gori danas potrebno prevashodno dijalog i konsenzus oko ovih važnih pitanja. Kao što sam naglasio još 
jednom napominjem, Demokratska partija socijalista će, na današnjem zasijedanju, glasati iz ovih razloga 
za razrješenje Alekse Bečića sa mjesta predsjednika Skupštine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 14:53:35) 
 
 Zahvaljujem Vama, kolega Živković.  
 Ovo je bilo u ime predlagača, a sad prelazimo na uvodna izlaganja.  
 U ime Kluba Demokratski front, Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija, Radnička 
partija i Ujedinjena Crna Gora uvodno izlaganje ima kolega Milan Knežević.  
 Izvolite, kolega Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (07.02.22 14:53:57) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
 Meni je nekako suđeno da koga god sam predložio u ovom sazivu evo smjenjuju kroz različite 
vidove političkih kombinatorika djelovi aktuelne parlamentarne većine sa Demokratskom partijom socijalista 
i njihovim doskorašnjim partnerima. Što znači da u nekom sljedećem sazivu ne bi bilo dobro da bilo koga 
predlažem na neku funkciju jer sigurno se ne bi zadržao duže od godinu dana.  
 Demokratski front je sve ovo vrijeme pokazivao širokogrudost i spremnost na dogovor i sad smo 
spremni, kolege iz aktuelne parlamentarne većine, da sjednemo za isti sto odmah nakon završetka ove 
sjednice i nakon što Aleksa Bečić bude smijenjen sa funkcije predsjednika Skupštine, jer to je naša 
obaveza. To je naša obaveza zbog građana koji su nam dali podršku 30. avgusta, to je naša obaveza jer 
smo svi na onim predizbornim skupovima pod maskama ili bez maski saopštavali da nećemo praviti 
nikakve aranžmane sa Demokratskom partijom socijalista. Zato očekujem kolega Konatar, kolega Bečiću, 
kolega Jokoviću, i ostale kolege iz aktuelne parlamentarne većine da pokažemo odgovornost, da 
pokažemo državničku spremnost i da sačuvamo izbornu volju građana u okviru aktuelne parlamentarne 
većine. Ako treba nek ti razgovori budu otvoreni za javnost, neka gleda i sluša čitava Crna Gora jer mi iz 
Demokratskog fronta nemamo šta da krijemo, kao što nismo ni krili nakon 30. avgusta. Sa nama ste uvijek 
znali na čemu ste i vi kolege iz aktuelne parlamentarne većine i vi kolege iz Demokratske partije socijalista. 
Veoma je bitno da isključimo lični momenat i lični narativ kako ne biste tražili alibi - ja ne mogu zbog ovoga 
što je on rekao meni kao što ne može on zbog onoga što sam rekao ja njemu. Podsjetiću vas da smo mi na 
izbornu listu stavili čovjeka koga niko nije poznavao, Zdravka Krivokapića, koji je i sam priznao da nije 
glasao opoziciju do 30. avgusta, koji izuzetno avazovao za vrijeme Demokratske partije socijalista i zajedno 
sa njim došli do 133.000 glasova. Onda je taj čovjek 8. septembra mimo ikakvog znanja lidera koalicije Za 
budućnost Crne Gore, potpisao sporazum sa kolegom Bečićem i sa kolegom Abazovićem koji u potpunosti 
poništava naš izborni program.  

Kako biste se vi osjećali da Milo Đukanović sad, ne daj bože, prelomi u svom mozgu i vrati se na 
fabrička podešavanja iz '90-ih godina i dođe recimo u Demokratski front ili Socijalističku narodnu partiju i 
kaže ja sam ovih zadnjih 20 godina bio u zabludi. Mislite li vi da nam je bilo svejedno kada je Zdravko 
Krivokapić 4. decembra predložio Vladu u kojoj su tri ministra najmanje glasala Demokratsku partiju 
socijalista, a neki nijesu ni izašli na izbore dok je jedna ministarka iz Kanade podržala nosioca liste DPS-a 
u Nikšiću vašu potpredsjednicu Damjanović. Ako bi sad neko analizirao način na koji je funkcionisala ta 



vlada i način na koji je funkcionisala i parlamentarna većina i parlamentarna opozicija vjerovatno bi došao 
do zaključka da se radi o jednom ozbiljnom C odjeljenju psihijatrije, a ne o domu gdje trebaju da se donose 
ozbiljne zakonodavne odluke. Vrijeme je pokazalo da smo zbilja u jednom značajnom periodu ličili na 
psihijatriju samo je pitanje ko će na kraju obući bijelu košulju, a ko će je svući.  
 Kako biste se vi osjećali kolege iz aktuelne parlamentarne većine, a neki ste bili prisutni, a vi 
vjerovatno ste upoznati iz medija da vam premijer Krivokapić na jednom sastanku u Vladi saopšti hvala 
vam nizašta. Čovjek koga niko nije poznavao, čovjek koga smo doveli da bude naš nosilac liste, predložili 
ga za mandatara, kasnije za premijera pošalje poruku liderima koalicije Za budućnost Crne Gore, hvala 
vam nizašta, moj partner je moj albanski brat Dritan Abazović i želim sa njim da gradim građansku Crnu 
Goru, iako je '99. godine u kući Čiče Pavićevića pozivao na napad na Stejt Department zajedno sa Nikolom 
Kavajom. 

Izgleda da su Demokratskom frontu ostali samo dugovi jer mi danas vraćamo dugove od te 
kampanje Zdravka Krivokapića i često se pitam na kraju mjeseca kad nam stižu računi jesmo li mi bili doveli 
Ronalda ili Mesija ili Zdravka Krivokapića u našu koaliciju. Nije ovdje kolege iz parlamentarne većine 
suština funkcija Alekse Bečića, ta funkcija proističe iz našeg dogovora, ta funkcija ako hoćete po nekim 
demokratskim standardima i pravilima pripadala je Demokratskom frontu jer smo duplo bili jači od svih 
ostalih, odnosno koaliciji Za budućnost Crne Gore, da budem precizniji bili jači od svih ostalih koalicionih 
partnera isto kao što je i pripadala funkcija premijera. Nemojte nam reći, pa vi ste dobili premijera, nije 
tačno mi ga nijesmo dobili već ste ga vi predložili u ime naše i rekli ste neka bude vaš, a u stvari će biti naš. 
On je nas napustio 31. avgusta kada je otišao kod jedne gospođe iz jedne ambasade sa buketom cvijeća, a 
evo saznali smo i kasnije da je odlazio i kod gospođe Draginje Vuksanović sa tortom, šampanjcem i 
bajaderama, da je gospodinu Konjeviću rekao volio bih da je ovakav čovjek sa mnom u mojim stranačim 
segmentima ako budem pravio demohrišćansku stranku. To je još jedan od dokaza koliko je Demokratski 
front bio trpeljiv, koliko je bio širokogrud i koliko je bio spreman da trpi i tripio je sva poniženja i uvrede od 
strane izvršne vlasti. Svađao sam se ja i sa Aleksom Bečićem, svađao sam se ja i sa Borisom 
Bogdanovićem, svađao sam se sa Dritanom Abazovićem jer sam smatrao da branim neke principe. 
Vjerovatno sam u tim političkim tučama prelazio granice, vjerovatno nekad nijesam bio u pravu, ali to nije 
razlog zbog čega ne treba da danas sjedenemo za sto odmah nakon završetka ove sjednice.  

Bio sam u zatvoru 2018. godine kada ste vi bili u koaliciji, gospodine Konatar, sa gospodinom 
Bečićem. Tada je bilo dvije majke jedna suza. Tada ste govorili da vas niko ne može rastaviti, imali ste 26% 
podrške u Glavnom gradu, a 21% u čitavoj Crnoj Gori. To je obaveza vaša i njihova i naša da zajednički 
sjednemo. Bilo smo mi na protestima i 2015, 2016. I 2017. godine ne postoji crnogorski trg koji 
Demokratski front nije obišao. Možda smo tad očekivali vašu podršku, ali nije je bilo. Nismo tada 
protestvovali ni zbog funkcija, niti zbog očuvanja nekakvog statusnog simbola nego smo se borili za 
prelaznu vladu, za prijevremene parlamentarne izbore i protestvovali smo protiv lažnog i montiranog 
Državnog udara.  
 Zato je važno da znate, kolega Konatar, vi nemate pravo da odete sa Demokratskom partijom 
socijalista, vama to pravo nijesu dali ovih 20.000 građana jer da ste im to tada rekli da postoji mogućnost 
da poslije godinu dana pođete sa Demokratskom partijom socijalista vi ne biste prošli parlamentarni 
cenzus. To vam govorim prijateljski, govorim vam u oči i šaljem vam jasnu poruku da je nemoguće da 
objasnite crnogorskoj javnosti da sad poslije ovih godinu i nešto ili psihijatrije ili polupsihijatrije ulazite u 
potpuno zatvoreno odjeljenje gdje vas neće puštati ni pola sata da izađete na šetnju, jer ima i takvih 
slučajeva na psihijatriji.  
 Vas gospodo iz Demokratske partije socijalista niko ne isključuje. Uvažavam činjenicu da imate 30 
poslanika, uvažavam činjenicu da ste najjači politički subjekt ako se ovako preslikava parlamentarna 
većina, ali ovdje nije normalno stanje da vi budete dio aranžmana sa aktuelnom parlamentarnom većinom i 
da nas još pozivaju da mi budemo sa vama. Onda vi meni nijeste potrebni gospodine Konatar ako ja želim 
da idem sa gospodinom Gvozdenovićem, gospodinom Markovićem, gospodinom Živkovićem i ostalima. Ne 
možete vi meni da pravite mostove sa Demokratskom partijom socijalista, ne treba mene niko da miri ako 
želim da odem sa Demokratskom partijom socijalista, ali ne želim da idem sa Demokratskom partijom 
socijalista. Jer Demokratska partija socijalista je naš politički protivnik kojeg smo pobijedili na izborima i 
nemamo pravo da ih vratimo ni kroz vid manjinske podrške. Manjinska podrška je vaša koalicija sa 
Demokratskom partijom socijalista, a to vam sad kažem u oči i nemojte da relativizujete ako kažete mi 
ćemo poslati Mila Đukanovića u penziju, a uhapsićemo treći, četvrti ili peti red poslaničkih klupa 
Demokratske partije socijalista.  

Ne možete da realitivizujete činjenicu da smo mi 30. avgusta pobijedili na talasu litija i otpora 
dominantno srpskog naroda na čijim glasovima je sad naš albanski brat Dritan Abazović u ovoj poziciji 
potpredsjednika i čojveka koji koordinira svim služabama bezbjednosti i čovjeka koji želi da bude premijer, 
nadam se ne po svaku cijenu. Zato vas još jednom pozivam da budete dio dogovora, dio dogovora koji će 
značiti očuvanje izborne volje, ali ne da bude revanšistički prema ovim ljudima iz Demokratske partije 



socijalista i da ne radimo ono što su oni radili nama, da nikoga ne isključujemo i ako postoji mogućnost da 
se dogovorimo da sa 2/3 izglasamo ono što je neophodno, a tiče se naših obaveza za poglavlja 23 i 24, a 
prethodno izbornog zakonodavstva i Sudskog savjeta.  
 Takođe, pozivam i kolege iz Demokratske Crne Gore i Aleksu Bečića sa kojim sam značajan period 
političkog života proveo i na ulici i u borbama dok smo bili u jednoj drugoj stranci i smatram da i on danas 
treba da pokaže odgovornost i vjerujem da će pokazati odgovornost jer je saopštio da mu nije stalo do 
funkcije. Saopštio je da je spreman da bude dio aranžmana koji označava očuvanje izborne volje, da koliko 
je danas ostvarimo dijalog kako bi sačuvali izbornu volju.  

Gleda nas čitava Crna Gora, naša obaveza i naša odgovornost je danas još veća gospodine Bečiću 
kad budete smijenjeni. Vrlo je bitno da pošaljemo poruku, a znam da je tako u Vašem slučaju da se ovdje 
ne brane fotelje i da zbog fotelja niko neće izlaziti na ulice, ali hoće zbog odbrane izborne volje. Ako se 
bude iznevjerila izborna volja imaćete proteste najvjerovatnije u svim gradovima Crne Gore i to je oblik 
vaninstitucionalne borbe na koji smo navikli, a kao što vidite pomalo se i zagrijavam jer danas nisam došao 
sa kravatom, a vjerovatno sljedeće zadijedanje neću imati ni sako.  

Tako da još jednom želim da pošaljem poruku građanima Crne Gore Demokratski front je uradio 
sve i uradiće sve dođe do dogovora. Demokratski front neće izdati izbornu volju građana i neće praviti 
aranžmane sa Demokratskom partijom socijalista ni po dubini, ni po širini, ni po površini naprosto oni su 
naši politički protivnici, uvažavamo njihovu snagu, ne može nas miriti ni spajati ova varijanta koju je 
predložio Dritan Abazović. Samo na takav način možemo čista obraza i svijetla čela izaći pred građane 
Crne Gore, ne na izbore, nego u narod. Ako bih trebao da biram između funkcije i odlaska u narod uvijek 
biram odlazak u narod. Nijesam želio da budem ni u ovoj Vladi Zdravka Krivokapića evo sad vam kažem ne 
želim i neću biti ni u ovoj vladi ako dođe do dogovora u aktuelnoj parlamentarnoj većini. Da relaksiram 
čitavu situaciju zbog ovih zabrinutih za Evropsku uniju i evropske integracije iako poznajem bolje evropsku 
književnost, istoriju umjetnosti od 80% ovih što kukaju za Evropskom unijom po čitav dan ovdje u 
crnogorskom Parlamentu, ali vam i šaljem poruku nećemo dozvoliti da Srbi budu getoizirani i da se na bilo 
koji način označe kao antidržavni element i da uđemo u nestabilnost koja može da nas dovede do 
nesagledivih posljedica. Ruka je pružena, kocka je bačena, hajte da se dogovorimo imamo vremena. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:09:30) 
 
 Zahvaljujem kolegi Kneževiću.  
 Pošto ćemo poštovati, naizmjenično vlast - opozicija sada u ime Socijaldemokrata i u Kluba DPS, 
Liberalna partija nemamo prijavljenih za uvodna onda dajem riječ kolegi Damiru Šehoviću, a da se u ime 
Kluba Demokrate, Demos pripremi kolega Lekić.  
 Izvolite, kolega Šehović. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (07.02.22 15:09:57) 
 
 Hvala, uvažene potpredsjednice Skupštine Crne Gore.  
 Poštovane kolege, cijenjeni građni Crne Gore,  
 Na samom početku želim da veoma jasno saopštim da će Socijaldemokrate Crne Gore glasati za 
smjenu aktuelnog predsjednika Parlamenta gospodina Alekse Bečića. To ćemo uraditi uprkos činjenici da 
smo u prethodnih godinu i po dana, rekao bih, na naše obostrano zadovoljstvo kvalitetno i sadržajno 
sarađivali, ali i da nikakvih otvorenih pitanja, da znam, nijesmo imali. Nemam nikakav problem, naravno, da 
to saopštim na ovakav način jer cijenim da treba reći istinu, a istina je takva. Onda se postavlja logično 
pitanje pa zašto to činimo, zašto ćemo glasati za smjenu još uvijek aktuelnog predsjednika Parlamenta za 
koga i sami kažemo da smo na jedan korektan način sarađivali. Iz samo jednog jedinog razloga 
principijalne prirode, zato što parlamentarna većina koja je izabrala Aleksu Bečića za predsjednika 
Skupštine Crne Gore više ne postoji. To želim vrlo jasno da saopštim, ta parlamentarna većina je prestala 
da postoji u petak kada je izglasano nepovjerenje 42. Vladi Crne Gore. Onda bi bilo zaista neprirodno, 
neprirodno bi bilo da ona parlamentarna većina koja je izabrala predsjednika Vlade, ona parlamentarna 
većina koja je izabrala potpredsjednika Vlade, neprirodno bi bilo da treći čovjek koji je izabran od strane te 
parlamentarne većine, a to je predsjednik Parlamenta ostane na svojoj poziciji.  

Uvažene kolege i građani Crne Gore, predsjednik Parlamenta se ne bira na konkursu nego se bira 
kao izraz političke volje parlamentarne većine koja treba da bira i izvršnu i zakonodavnu vlast i zbog toga 
smo definisali vrlo jasan i principijalan stav i zbog toga ćemo glasati za smjenu Alekse Bečića, a ne zbog 
toga što sam lično ili bilo ko od nas iz Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore imali nešto protiv njega 
lično. Ako bih želio da budem politički maliciozan i ako bih želio da koristim znanje koje sam u svom 



dugogodišnjem radu sticao, između ostalog i u ovom parlamentu, ne bih stavio tu tačku pa bih mogao da 
kažem da bi možda kolegu Bečića trebalo smijeniti zbog toga što, kao prvi čovjek Skupštine Crne Gore, 
nije dao potreban doprinos ili nije dao dovoljan doprinos da političke i društvene tenzije u Crnoj Gori 
splasnu. Saglasićete se sa mnom one su čini mi se na nikad većem nivou i onda bismo mogli da logiciramo 
da je ne mala odgovornost i prvog čovjeka Skupštine za takvo stanje. Mogao bih da iskažem ljutnju zbog 
toga što predsjednik Parlamenta nije dao potreban doprinos da ovaj visoki dom izađe iz blokade. 
Podsjetiću vas da je on gotovo u konstantnoj blokadi od strane najveće vladajuće grupacije čime vjerujem 
da smo ispisali onako značajne stranice političke teorije i vjerujem da će se time baviti i studenti Fakulteta 
političkih nauka. Ne vjerujem da možete naći bilo gdje primjer da najveća vladajuća grupacija gotovo u 
kontinuitetu u suštinskom smislu bojkotuje Parlament u kome ima većinu. Onda se logično može zaključiti 
da predsjednik Parlamenta nije dao potreban doprinos da se iz te blokade izađe, pa bi i to možda mogao 
biti jedan od razloga za njegovo razrješenje.  

Možda bismo mogli da kažemo da predsjednika Parlamenta treba razriješiti i zbog toga što nije 
zaštitio ovaj visoki dom od prakse koja je ustanovljavana, a koja se odnosila na činjenicu da su se važni 
zakoni, među kojima su bili i zakoni sistemske prirode usvajali po, hajde tako da kažem, skraćenoj 
proceduri bez mogućnosti da se zainteresovane strane izjasne o tome i bez mogućnosti da one saopšte 
svoj stav. Možda je bilo potrebno više aktivizma od strane predsjednika Parlamenta i kada je riječ o potrebi 
izlaska iz blokade tužilačke i sudske organizacije. Možda je trebalo više agilnosti od strane prvog čovjeka 
Parlamenta kako bi se stvorile pretpostavke za izbor VDT, za izbor Sudskog savjeta, za izbor Ustavnog 
suda. Možda bismo mogli da kažemo da predsjednik Parlamenta je odgovoran zbog toga što nijesmo 
odmakli sa izbornom reformom iako imamo odbor za to pitanje. Dakle, moguće da i tu možemo naći neke 
argumente koji bi nas motivisali da glasamo ovako kako smo glasali.  

Uvaženi kolega Bečiću, nijesam naveo to kao argumente za Vašu smjenu, nego sam naveo onaj 
prvi principijalan razlog zato što želim da budem pošten i prema vama i prema građanima Crne Gore i da 
saopštim da sve ovo što sam nakon toga ukazao jeste i Vaša odgovornost, ali nije isključivo Vaša. Ako 
mene pitate veća odgovornost je na tzv. Frankeštajn vladi i neprirodnoj parlamentarnoj većini u okviru koje 
ste imali i one političke subjekte koji sa ostalim političkim subjektima nemaju nikakvih programskih sličnosti 
čiji je presjek zajedničkih politika prazan skup. Mislim da je za te devijacije koje bismo možda mogli, ako 
hoćemo, da lijepimo i vama, odgovornija ta neprirodna parlamentarna većina nego Vi lično, kao dosadašnji 
i još uvijek aktuelni predsjednik Parlamenta. Prosto ne želim da Vam svaljujem krivicu na Vaša leđa jer 
cijenim da vam ne pripada, ali i te kako pripada parlamentarnoj većini. Tu naravno mislim i na vašu 
koaliciju, mislim na ostale dvije koalicije jer cijenim da je ona svojim dosadašnjim djelovanjem pokazala da 
je njeno funkcionisanje neodrživo.  

Zbog toga, uvažene kolege, mislim da nakon izglasavanja nepovjerenja predsjedniku Parlamenta 
Crna Gora ulazi u jednu novu fazu. Ulazi u jednu novu fazu u kojoj nema pravo na grešku, a kad kažem 
nema pravo na grešku to znači da u toj novoj fazi svi moramo da damo doprinos da se konstituiše 
vrijednosna evropska većina. Po mogućnosti većina koja će imati podršku od najmanje 49 poslanika u 
Skupštini Crne Gore jer nam ta većina garantuje da možemo da riješimo, između ostalog, i neke probleme 
na koje sam i sam u svom izlaganju ukazao. 

 Odmah da vam kažem s obzirom da će nakon ove sjednice da bude pojačana dinamika kada je 
riječ o našoj političkoj sceni vjerujem da će biti prostora da razni politički subjekti razgovaraju sa ovima 
drugima i da traže održivo evropsko rješenje. Što se Socijaldemokrata tiče tu budite relaksirani da bismo 
bili dio te nove evropske vrednosne većine moraćemo oko nekih stvari da se dogovorimo. Prvo i osnovno 
moraćemo da se dogovorimo oko toga da moramo praviti saradnju na okupljanju oko zajedničkih 
vrijednosti. Kada govorimo o vrijednostima tu, prije svega mislim, na građanske, na sekularne i na evropske 
vrijednosti. Dakle, moramo prestati sa praksom da se okupljamo i da nas okuplja mržnja prema bilo kome 
već vjerujem da je jedini ispravan način za bilo kakvu saradnju perspektivi da se ona uspostavlja na jasnim 
programskim principima. Ti principi što se nas u SD-u tiče su jasni građanska, sekularna i evropska Crna 
Gora odatle treba da počnemo i to je prvo oko čega treba da se dogovoramo.  
 Druga stvar oko koje treba da se dogovorimo je da budemo načisto da moramo prekinemo sa 
šovinizmom, sa krelikalizmom i sa pojedinim devijantnim ponašanjima koje bismo mogli da nazovemo i 
nekim vjerskim fanatizmom koga smo od strane pojedinica u aktuelnoj vladajućoj grupaciji, odnosno da 
budem precizniji u aktuelnoj vladi gledali. Dakle, mislim da to nije Crna Gora. Klerikalizam, šovinizam, 
vjerski ili bilo koji drugi fanatizam nije većinska, nije građanska Crna Gora i oko toga cijenim da treba da se 
u samom startu razumijemo. Treba da ako želimo da sarađujemo ako neko želi da sarađuje sa 
Socijaldemokrata Crne Gore u nekom narednom periodu treba da izbaci iz glave praksu koja je možda 
postojala da se u Beograd ili bilo gdje drugo ide po svoje mišljenje. Mislim da smo mi dovoljno mudri, da 
smo dovoljno pametni, da ovdje možemo sa punim kapacitetom da definišemo ono što je interes države, da 
nema potrebe da oko toga konsultujemo bilo koga, a da sa svima pa i sa Beogradom, kao i sa svakom 
drugom okolnom zemljom treba da sarađujemo. To ne znači da u Beogradu treba da tražimo mišljenje i to 



ne znači da pola Parlamenta treba da pođe u Beograd prije nego što donese nekakvu važnu odluku u 
odnosu na politička dešavanja u Crnoj Gori i oko toga želim da budem potpuno jasan i potpuno iskren.  
 Takođe, mislim da bismo trebali da prestanemo da izigravamo inspektore za moral, da to posebno 
nemaju pravo da rade oni koji su do juče bili dio vladajuće grupacije, dio vlade sa pojedinim članovima 
vlade koji su imali nerijetko kleronacionalističke izlive. Dakle, da im ne pripada da preuzimaju na sebe 
ulogu inspektora za moral, kao što i nama ne pripada da dijelimo lekcije bilo kome već treba da raskinemo 
sa tom praksom i ako treba da sarađujemo treba da sarađujemo na jedan pošten i odgovoran način, a ne 
tako što ćemo da dijelimo packe i da pametujemo jedni drugima o političkom ili bilo kojem drugom moralu. 
Moramo unaprijed da znamo da bismo bili dio neke buduće parlamentarne većine kakav će biti program 
rada te buduće manjinske ili bilo kakve druge vlade ako uopšte do njenog formiranja dođe. Dakle, do 
tančina moramo da znamo, a na kojim programskim prioritetima treba definisati i koncipirati tu vladu.  
 Što se nas tiče tri stvari su ključne. Prva i osnovna da vidimo šta ćemo sa ekonomijom, šta ćemo sa 
nekim otvorenim ekonomskim pitanjima koja smo otvorili na sjednici Skupštine u decembru mjesecu. Oko 
toga moramo imati jasne stavove, moramo pokazati odgovoran odnos prema građanima, ali moramo zaštiti 
i održivost naših javnih finansija kako bi ta rješenja, protiv kojih niko nije, bila održiva. Moramo da se 
dogovorimo oko važne stvari koja zaokuplja našu pažnju, a to je odnos prema vjerskim zajednicama. 
Kažem Socijaldemokrate Crne Gore nemaju nikakav problem i podržaće svako rješenje koje ide u pravcu 
potpisivanja temeljnog ugovora i sa Srpskom pravoslavnom crkvom, kao što je to učinejno i sa nekim 
drugim vjerskim zajednicama, ali i tu vas molim da povedemo računa. Ne mislite valjda da bi 
Socijaldemokrate pravile prostor za saradnju sa bilo kim ko ima namjeru da bilo kojoj vjerskoj zajednici da 
za jotu više pravo u odnosu na ona prava koja joj po Ustavu pripadaju ili da da bilo kojoj vjerskoj zajednici 
više prava nego što su data nekim drugim vjerskim zajednicama.  
 Još jedna stvar, koja će biti za nas veoma važna da se dogovorimo, ako neko želi da sarađuje sa 
Socijaldemokratama Crne Gore to znači da unaprijed treba da odustane od namjere da nas, bez analize, 
gurne u neke regionalne inicijative u kojima mi trenutno ne vidimo ništa dobro. Dakle, spremni smo da 
razgovaramo, spremni smo da razgovaramo o svemu, spremni smo da razgovaramo i o tim regionalnim 
inicijativama, ali ne pristajemo da nas neko gurne u tu regionalnu inicijativu jer nas ona podsjeća samo na 
lijepo upakovano Nečertanije sa ovim izvorom informacija. Ako dobijemo informacije koje će da nam 
odagnaju sumnju da to liči na to onda možemo da razgovaramo i naravno možemo o svemu tome da se 
dogovorimo. 
 Dakle, i time završavam, zahvaljujem se uvaženoj koleginici Bošnjak na razumijevanju. To su neki 
principi oko kojih se moramo razumjeti prije nego što dođemo u situaciju da razagovaramo o tome da li je 
partija na čijem sam čelu spremna da bude dio neke nove parlamentarne većine ako do njenog 
konstituisanja uopšte dođe. Odmah da vam kažem ja vjerujem da ćemo mi biti na nivou zadatka, vjerujem 
da ćemo konačno razumjeti da Crnoj Gori dolazi vrijeme dijaloga i vrijeme kompromisa. Vjerujem da ćemo 
postići taj kompromis od najmanje 49 poslanika i vjerujem da ćemo kao društvo nakon postignutog 
kompromisa snažno krenuti naprijed i mi ćemo kao odgovoran politički subjekt, kao politički subjekt koji ima 
koji je drugi najjači politički subjekt u ovom sazivu parlamenta u opoziciji dati važan doprinos.  

Ukoliko ne bude spremnosti da se na ove teme dogovorimo naravno da nam ne pada na pamet da 
budemo dio nikakvih novih većina, kao što nam neće pasti na pamet da budemo dio nikakvih budućih vlada 
već ćemo nastaviti da radimo ono što smo do sad radili da čuvamo čast, ugled i dostojanstvo Crne Gore i 
da se potrudimo da ako dođe do konstituisanja te nove vlade, da ona skonča prije nego što je skončala 
vlada već bivšeg predsjednika Vlade Krivokapića, a njoj je bilo potrebno, odnosno ona je trajala svega 14 
mjeseci. Ako bi se neka nova kontituisala koja ne bi bila odraz ovih principa ja vas uvjeravam, poštovane 
kolege, da će ona još kraće trajati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:24:54) 
 
 Zahvaljujem kolegi Šehoviću. 
 Bićemo tolerantni s ozbirom da je uglavnom po jedno iz kluba. 
 Sada dajem riječ, kako sam i najavila, kolegi Lekiću u ime kluba Demokrate, Demos, a da se 
pripremi koleginica Kenana Strujić - Harbić u ime Bošnjačke stranke. 
 Izvolite, kolega Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (07.02.22 15:25:18) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, zahvaljujem se predsjedniku, šefu kluba, capo grupo, kako ga zovu 
na italijanskom da bi ga malo dedramatizovali situaciju, na ponuđenom predlogu da govorim u ime našeg 



Kluba, iako nijesam tražio, što sve govori o demokratkom karakteru naše koalicije. Funkcionišemo dosta 
skladno, ali uz poneku razliku, živjele razlike, tako da ću ja pokušati da fer odgovorim da ne odužim i da 
omogućim drugim članovima našeg kluba i partije Demokratske Crne Gore da imaju dovoljno prostora za 
raspravu.  
 Naravno, biću protiv izglasavanja nepovjerenja i to ću argumentovati, prije svega kroz dva veća 
argumenta. Ali, pošto se ne radi o tehničko političkom pitanju daću sebi za pravo da napravim jedan uvod 
koji je ovako šireg karaktera. Naime, mi smo 30. avgusta proglasili sve to istorijskom pobjedom i ne bez 
razloga, ali smo malo izgleda i poranili. Zašto? Zato što istorijske pobjede treba da iznesu ljudi, subjekti, 
pojedinci. Točak istorije u pozitivnom ili negativnom smislu vode ljudi, tako da smo zapostavili jednu 
organizaciju i čitav taj početak koji nije bio najblistaviji. Naprotiv, svi problemi koji su se pojavili su bili 
posljedica jednog lošeg početka kojeg neću opisivati, a toliko je primjera da se konstituisanje vlasti odvija 
na drugi način. Pominjem često njemačko iskustvo, Njemačka je imala tri pobjedničke koalicije, odnosno tri 
pobjedničke partije i to je jedna ozbilkjna država i politički sistem, ekonomija, itd. mada smo čuli od naših 
ministara da mi rastemo više nego iko u Evropi, pa i od Njemačke u ovoj godini, a iduće godine ćemo u 
svijetu najviše rasti, evo sjećam se nekih izjava koje nijesu bile ovako najozbiljnije. Dakle, Njemačka 
pobjednička koalicija se „zatvorila“, povukli su se negdje i dva mjeseca radili na konstituisanju programa 
koordinati o svemu, o unutrašnjoj politici, o ekonomiji, o spoljnoj politici, itd. Sastavili su program, ima 177 
stranica, nemam ga eksluzivno, ali sam ga čitao. Eto jednog primjera kako se počinje konstituisanje vlasti.  

Mi smo u jednoj atmosferi kladionice, ne znam, mjesta neadekvatnih počeli i dobili smo to što smo 
dobili i mislim, to je mala razlika u odnosu na članove naše koalicije, da koji su u ime stabilnosti, ja to vrlo 
cijenim, bili za odbranu Vlade, makar i oni naravno uočavali dosta slabosti, znam da su ih uočavali, a s 
druge strane moja teza je bila vrlo jednostavna, Vlada se rasprala, Vlada se raspala iznutra. Čemu 
prisustvujemo u posljednje vrijeme, prisustvujemo raspravljanju o komponenta Vlade ko je pokrovitelj 
kokaina. Jure se po regionu, po inostvanstvu ministar inostranih poslova i premijer da li će ministar usjeti da 
se probije do Vlade zemlje gdje je otišao. Dakle, krajnji je bio momenat da se sve to prekine, hoću reći da 
se primi k znanju da se raspala Vlada, ponavljam Vlada Krivokapića i Abazovića, to je bio tandem i u 
funkcijama i u djelovanju javnom i ta vlada se očigledno raspala.  
 Mi imamo trenutno jednu uzrujanu, uzburkanu političku scenu koja mnoge brine pa i Crnu Goru, ako 
smijem da pretpostavim kakvo je raspoloženje. Znam da je Crna Gora umorna, umorna je od obećanja da 
će neko izvršiti moralnu i demokratsku reformu Crne Gore. Namjerno izbjegavam obnovu jer nismo nikada 
bili do kraja demokratska zemlja. To se nije dogodilo i ne sumnjajmo da nas kritički danas ocjenjuju i 
gledaju i nije nebitno što ćemo zaključiti. Međutim, želim da kažem da pored ove zabrinjavajuće 
nestabilnosti želim da podsjetim da su najveće deformacije crnogorskog društva i osnovna bolest od koje 
boluje Crna Gora, a zove se kriminal i korupcija, a nijesam sad ja sada to forsirao, niti mi kritičari, nego 
međunarodni fakator. Oni imaju rečenice hibridno društvo, endemska korupcija, itd. da je sva ta bolest 
nastala u periodu stabilnosti, tako da ne pokušavam da smanjim ozbiljnost ove trenutne nestabilnosti ali 
moramo se podsjetiti da je tako bilo i da se tako dešavalo. Znači, imali smo jedno sistemsko upravljanje sa 
vrha gdje ne samo da je bila vlast sa autoritarnim elementima, nego smo imali uticaj na druge institucije. 
Neću otkriti tajnu da je pravosudni sistem bio takođe, odnosno segmenti pravosudnog sistema, a uvijek 
pravim distancu između poštenih sudija, tužioca, itd. bio pod uticajem vrha vlasti. Hoću reći da su djelovi 
pravosudnog sistema bili sigurna kuća za kriminal i korupciju i to je nama primarna tema, primaran zadatak. 
Šteta da smo izgubili određeno vrijeme, ne da mi poznajemo te ljude, ja ne poznajem niti novog tužioca, 
naravno niti treba da poznajem, ali evo,  radujem se da je krenulo na neki način i zaslugom auatonomnih 
komponenti Tužilačkog savjeta. Želim da kažem da ova nestabilnost je ozbiljna, ali s druge strane da se 
prisjetimo stabilnosti i da nemamo nikakvu nostalgiju za tim vremenima.  
 Evo se približavam ovom predlogu koji je pokrenut. U pravu je kolega Živković kada kaže - ne može 
da se o značajnim pitanjima za Crnu Goru raspravlja i odlučuje bez DPS-a. Ja sam saglasan sa Vama. Ali 
nije normalno da DPS u ovom trenutku je stranka inicijative potencijalno odlučujućih odluka itd. Još je sve 
pod velom misterije pa ne znamo  do kraja i zato neću da forsiram jednu čitavu tu ulogu ali ona je dosta iza 
kulisa, još nije poznata. Zato sam i predlagao na početku da pokušamo da odložimo ovu odluku i da vidimo 
još da bude čitav proces transparentan jer nije do kraja, pa ni u međunarodnom dijelu, o čemu ću se takođe 
vrlo kratko osvrnuti. U ime institucionalne stabilnosti mislim da je pogrešno da se mi bavimo izglasavanjem 
nepovjerenja predsjedniku Skupštine.  
 Ovdje se pominju protesti. Nijesam ideolog protesta, nijesam nešto naročito talentovan, imam i 
kritičare zbog toga, ali oni su realnost, oni će da se dese bez obzira na ove diskusije koje su bile koje 
djeluje i kao poziv, desiće se. Imajte u vidu jednu stvar i zato kažem gleda nas Crna Gora, imajte u vidu da 
mi nemamo vladu koja sad obavlja poslove, koja ima nadležnosti, koja je baš stabilna. Iako sam 
netalentovan za takozvane lance upravljanja, imam osjećam da su one tamo podijeljene, znači nemamo 
Policiju, ne mislim da policija treba da arbitrira ili s druge strane nemojmo potcijeniti, policija je posebno u 
strastima protesta.  



 Prema tome, ulazimo u jednu riskantnu situaciju ako mi hoćemo da obezglavimo institucionalni 
mehanizam. Pala je vlada, pala iz određenih razloga. Nema potrebe da Skupštinu, tu instituciju koja jedina 
ima izborni narodni legitimitet, takođe uzdrmavamo. Kažem još jednom biće iskušenja, neću da 
pretjerujem, ali u toj vladi ima raznih resora, ministara, ako bih sad otišao malo daleko, neko će reći da je 
šala, neće biti šala,  a volio bih da je šala, naime, koliko znam jedan ministar i šef Uprave policije pripada, 
ovako da pojednostavim da nas građani razumiju, liniji potpredsjednika Abazovića. On je potpredsjednik 
Vlade u ovom trenutku, Vlade u smislu koja obavlja svoje funkcije, koja ima nadležnost. Mislim da je 
ministarka odbrane, izvinjavam se ako sam neprecizan, radi se o osobi koju visoko cijenim, ostavila je 
dobar utisak kao ministar, mislim da je nadležna za silu sa vazduha ili sa mora, a linija Abazovića sa kopna. 
Dakle, volio bih da se šalim‚ ali nemojmo potcijeniti da nemamo Vladu u ovom trenutku, jer sad imamo 
razna krilka u Vladi koja imaju svoje nadležnosti, tako da nisam siguran da je Policija jako spremna da 
djeluje jedinstveno, itd. Govorim o nečemu što ne znam zapravo i što sam jako netalentovan. Govorim o 
tome da ne potjcenjujemo izazivanje nestabilnosti.  
 Drugo, pitanje drugi argument koji ću upotrijebiti, to je personalno. Aleksa Bečić je bio korektarn 
predsjednik. On je vodio ovu skupštinu na vrlo korektan način, prije svega poštujući ustavne, poslovničke i 
druge norme, a mislim da je bio prema opoziciji čak i negdje korektniji u formalnom smislu ako govorimo o 
načinu vođenja Skupštine. 
 Tačno je da smo imali jedan sastanak vlasti i opozicije, ja ga dobro pamtim. Tada prisutni Nik 
Gjeloshaj je rekao: „Ovo je mjesto gdje odlučujemo o budućnosti Crne Gore“. Ja sam bio sljedeći diskutant 
i to podržao i to je tačno i to je dragocjen način odlučivanja o važnim pitanjima, dakle vlast i opozicije. Ali, 
imam razumijevanje za predsjednika Skupštine da nije zakazao druge sastanke. Kako će zakazati druge 
sastanke kad predsjednik najveće stranke u opoziciji je na mitingu, ili ne znam kako da ga nazovem na 
Cetinju, koji nije prijavljen, daju se izjave o odlasku u šumu itd. da li je u tom ambijentu, on je mogao 
sazvati sjednicu pa da se vidimo tri dana pa da statistički to zapišemo. Međutim, u tim uslovima dijalog nije 
bio moguć, tako da ta primjedba apsolutno ne stoji. Dakle, iz dva razloga i načina vođenja sjednica i uloge 
u Skupštini i društvu, mislim da nije ni fer da se izglasava nepovjerenje, a rekao sam i o onom prethodnom 
problemu. 
 Vrlo ću se kratko osvrnuti na međunarodni faktor da bi malo otkrili sve. Nemam nikakve specijalne 
informacije, ali moramo demistifikovati da li i neka međunarodna ruka je ovdje iza kulisa djelovala. Mene 
zanima to. Vidite, nijeste navikli od mene da saopštavam neke podatke biografske niti su zanimljive, ali ja 
sam predavao na elitnom evropskom univerzitetu - međunarodni odnosi i diplomatija, trebalo bi da se nešto 
razumijem, neku i praksu imam. Odmah želim da vam kažem da ja ne prihvatam apsolutno nikakve 
prolaznike i dolaznike koji eventualno nekom rukom iza kulisa određuje konfiguraciju i sistem vlasti u Crnoj 
Gori. Dakle, dovoljno znam da je pogrešno, neinteligentno, kontraproduktivno ne uvažavati međunarodni 
faktor, ne voditi razgovora, ali je jadno i kako bih rekao u jednom neokolonijalnom ili autodestruktivnom 
poništavanjem sebe itd. biti tu neki pion koji čeka prolaznika koji će proći i reći da ovi mogu ovi ne mogu.  

Da kažem još nešto, po meni svi mogu ovdje u čitavom ovom dijapazonu ovog parlamenta, odmah 
da kažem i Demokratski front. Ne treba im ništa ova moja izjava niti ona pretenduje na neki težiinu, ali ne 
smijemo dozvoliti zaista ponižavanja Crne Gore zbog njene istorije da se puštaju glasine, sad ja tu ne znam 
do kraja i za to tražim taj tajm-aut da razjasnimo sve da budemo transparentno. Da li su to glasine ili je 
neko to rekao, hoću reći zabranio, čuli smo mi izjave, one su ispeglane diplomatski, bilo je dobro neki 
nijesu baš poželjni, ali država se neće miješati, naravno da ne treba da se miješa. Prema tome u ovoj 
demistifikaciji, ovoj potrebi transparentnosti ovog procesa koji je važan, koji ne znamo kuda će da ode, on 
ima rizike svoje, ćemo saznati, nadam se i biti sposobni da vidimo koliko se autokolonijalno ponašamo, 
nema razloga za to. Neće nas cijeniti na kraju kad obave posao i to je poznata praksa i rezultat.  
 Odužio sam, rekao sam da ću dati prostor. Izvinjavam se zbog toga Koprivici i drugovima i 
prijateljima. Predlažem da se još jednom malo razmisli da zadržimo stabilnost institucionalnu i da ovaj 
proces koji je krenuo dinamično se odloži u nekim ishodima kadrovskim i da se povuče ovaj predlog o 
razrješenju predsjednika Skupštine Bečića. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:40:05) 
 
 Zahvaljujem kolegi Lekiću. 
 Sada dajem riječ koleginici Kenani Strujić - Harbić u ime Bošnjačke stranke, Kluba Bošnjačke 
stranke, a da se pripremi kolega Branko Radulović u ime Kluba Demokratski front - Pokret za promjene. 
 Izvolite koleginice. 
 
 
 KENANA STRUJIĆ - HARBIĆ (07.02.22 15:40:23) 



 
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, cijenjene koleginice i kolege, uvažena predsjedavajuća 
Bošnjak, 
 Danas, kao i u petak, veoma važna inicijativa u Parlamentu naše države. Za razliku od prethodne 
sjednice danas smo bar imali privilegiju da nam je predsjednik Parlamenta tu i naravno za razliku od 
premijera koji je pobjegao kada se raspravljalo o nepovjerenju Vladi u petak, što smo razumjeli kao poruku 
koliko cijeni, sada već bivši premijer, Parlament kao instituciju, a drugo poslanike koji su izabrani kao 
legitimni predstavnici naroda, odnosno građana. 
 Želim odmah na početku da otklonim sve dileme, ako ih neko uopšte ima, o tome kako će poslanici 
Bošnjačke stranke glasati po ovoj tački dnevnog reda. Glasaćemo za smjenu predsjednika Skupštine Crne 
Gore gospodina Alekse Bečića, a ja ću u narednih nekoliko minuta pokušati objasniti i zašto.  

Prvo želim da kažem da smo mi iz Bošnjačke stranke imali snažan otpor prema ideji da vlast bude 
formirana stožerno oko stranaka koje sa nama vrijednosno ne dijele evropsku viziju i to iz jasnih političkih i 
ideoloških razloga koje ne vjerujem da treba pominjati, ali ću ipak podsjetiti da se radi o strankama koje 
otvoreno promovišu velikodržavne projekte koji poništavaju Crnu Goru. Većeg prava nekakvog, kako oni 
kažu državotvornog naroda, od onog koji pripada nama „nedržavotvornim“ narodima, zatim kojima je stav o 
Srebrenici negirajući ili relavitizirajući itd.  
 Međutim, i ovdje moram priznati da smo bili pomalo politički naivni. Vjerovali smo da učešće 
Demokrata u toj vlasti garantuje da će vlast ta takva koliko-toliko imati prozapadni demokratski i građanski 
kurs. Sve je jasnije da smo, se na žalost, prevarili i da su Demokrate umjesto reformske evropske i 
prozapadne građanske pozicije zauzele onu za koju su mislili da im je politički profitabilnija i sigurnija i 
potpuno preuzeli desne političke i ideološke pozicije uz snažnu dozu politički populističkog diskursa.  
 Ako Vam je nešto kolega smiješno recite, šta Vam je tužno? Šta Vam je tužno molim Vas recite? 
 Presjedavajuća da li Vas mogu zamoliti da lijepo pojasnite kolegama sa moje lijeve strane da nije 
kulturno da neko nekoga ismijava kada taj neko, na primjer kao koleginica u Parlamentu, govori. Ismijava. 
Ovo trebaju da vide građani Crne Gore i građanke, naravno građanke, kako kolege sa moje lijeve strane 
ismijavaju svoju koleginicu. Je li lijepo to gospodine Šaranoviću, odnosno kolega? Ismijavate, 
komentarišete, sprdate se, hoćete li još nešto da Vam dodam? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:43:54) 
 
 Molim Vas, kolega Šaranoviću. 
 Molim vas samo sekund. Molim vas kolege Šaranoviću i kolega Martinoviću nemojte s mjesta, da mi 
pomognete da završimo ovu sjednicu kako treba, nemojte s mjesta dobacivati kada neko govori i dozvolite 
da koleginica, /upadice/ samo sekund, hoću, daću kad završi koleginica proceduralno. Samo da vas 
zamolim da izbjegnemo, to sam rekla i na Kolegijumu da izbjegne dobacivanje sa mjesta. Bićemo tolerantni 
u smislu diskusija, trajanja diskusija, toga da li će se neko od vas javiti za riječ ili ne, ali dok neko govori 
hajde da povedemo računa da omogućimo da bez dobacivanja se završi diskusija.  
 Izivolite i izvinite što nijesam odmah reagovala. Nijesam imala koncentraciju, pa nijesam odmah 
primijetila. Izvinjavam se. 
 Izvolite nastavite. 
 
 
 KENANA STRUJIĆ HARBIĆ (07.02.22 15:45:21) 
 
 Hvala, uvažena predsjedavajuća. Zaista hvala.   
 Moram napomenuti da se oni ismijavaju dok, interesantno je da se predsjednik lijepo kulturno 
smijao. Hvala predsjedniče, to sam primijetila. 
 Na isti način, nastavljam, ponašao se i predsjednik Parlamenta koji je svoju državnu poziciju 
znalački koristio za partijsku promociju svoje stranke do mjere da su boje Parlamenta više podsjećale na 
Demokrate nego li na Crnu Goru, a da su internet platforme Skupštine pretvorene u platformu za promociju 
Demokrata i njihovog predsjednika. Na taj način predsjednik Parlamenta, gospodin Bečić, nije iskoristio ono 
što je bio njegov kapital i potencijal sa kojim je došao na čelo doma koji predstavlja svakog građanina Crne 
Gore, a ne samo glasače Demokrata i ne samo glasače pobjedničke koalicije. U ovom parlamentu nije 
pokrenuo nužni politički dijalog sa ciljem mirenja podijeljene Crne Gore i sa ciljem iznalaženja neophodnih 
konsenzusa između pozicije i opozicije kojim bi se rješavala pitanja koja se bez tih konsenzusa ne mogu 
riješiti, a to su pitanja izbora čelnih ljudi u sudstvu i Tužilaštvu, te pitanja reforme izbornog zakonodavstva. 
To odsustvo volje da se makar i pokuša miriti Crna Gora i da se makar i pokušaju nalaziti kompromisi bez 
kojih nema reformi, a bez reformi nema napretka ka Evropskoj uniji, nam negdje govori da nije bilo stvarne 



političke volje za tim i da je u stvari sve bilo samo dobro osmišljeni politički marketing i usko kanalisani 
politički interesi.  
 Mi tvrdimo, a to se i vidi kroz ono što je stanje u sudstvu i Tužilaštvu, te u oblasti reforme izbornog 
zakonodavstva da ta tjeskoba nije donijela nikakav, a kamoli dugo obećavani napredak u vladavini prava, 
izbornom zakonodavstvu i napretku ka Evropskoj uniji. O tome nam uostalom svjedoče i izvještaji Evropske 
komisije o napretku, premda bi mu bolje pristajao naziv izvještaj o stagnaciji i nazatku i vjerujemo da ni u 
narednom periodu ne može donijeti ništa dobro. Ne može zato što je narativ iz naslova o miru i pobjedama, 
umjesto podjela potpuno izokrenut u sadržaju u kojem se danas snažnije nego 30. avgusta priča o jeresu 
glasanja sa DPS-om i ostalima iz bivše vlasti i pored činjenice da bez tog glasanja nema napretka na 
poljima o kojima govorim. Taj narativ dodatno dijeli Crnu Goru i on je morao biti zaustavljen upravo ovdje 
gdje je postavljena cijela Crna Gora u Skupštini, a nije. Naprotiv.  
 Želim da se osvrnem na ono što se ovdje sasvim smišljeno i osmišljeno radi, a to je poništavanje 
demokratije i parlamentarizma nekakvim proizvoljnim tumačenjem narodne volje. Narodnu volju poslanika 
tumači poslanik za one koji su glasali. I svako drugačije tumačenje izvodi nas iz parlamentarizma i 
zastupničke demokratije. Nemojte sebi da dajemo za pravo da tumačimo volju onog dijela naroda koji je 
nekog drugog, a ne nas izabrao i delegirao da ga predstavlja, ustavno i demokratski da narodnu volju 
predstavljaju i tumače poslanici a da isti ti poslanici glasaju po sopstvenom uvjerenju, kao i da se provjera 
predstavljanja radi svake četiri godine. Ostalo je neustavno, nedemokratski i vodi nas u neka druga 
društvena uređenja. Zato mi smatramo da gospodin Bečić nije odgovorio onome što je bio državnički, 
pomiriteljski i reformski izazov pozicije predsjednika Skupštine Crne Gore i da na neki način, neću reći 
izdao, ali nije ispunio očekivanja nas iz Bošnjačke stranke koji smo mu, da podsjetim, dali povjerenje 
prilikom izbora pa smatramo da je državnički i politički odgovorno i mudro da mu to povjerenje danas 
uskratimo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:50:07) 
 
 Za proceduralno reagovanje se javio kolega Martinović.  
 Izvolite, kolega Martinoviću. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (07.02.22 15:50:13) 
 
 Poštovani predsjedniče Bečiću, uvažena potpredsjednice Bošnjak, koleginice i kolege, poštovani 
građani Crne Gore, 
 Imam pravo i na proceduru, a imam pravo i na kaznenu repliku zbog toga što je i partija kojoj 
pripadam i predsjednik naše partije pomenut u negativnom kontekstu. 
 Prije svega uvažena koleginice Bošnjak, prema Vama proceduralno jer ste kazali da ste propustili 
da reagujete na nešto. Nijeste imali na šta, jer kolega Šaranović i ja imamo pravo da ovdje međusobno se 
dogovaramo, šalimo, pričamo na potpuno jedan opušten način kako mi smatramo da treba. Prema tome mi 
ni na jedan način bilo kome niti smo što dobacili niti smo što ružno rekli.  
 Dalje, ovdje je uvaženi građani Crne Gore, zaboga optužen predsjednik Bečić kako nije doprinio 
pomirenju u Crnoj Gori u međuvjerskom i nacionalnom skladu. /upadice/ Ja sam i za kaznenu repliku 
gospodine Ibrahimoviću, znam, ja vas molim. Znači, Vi gospodine Ibrahimoviću sada ne vodite sjednicu i ja 
vas molim, tražim i imam pravo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:51:39) 
 
 Molim vas, ova bočna dobacivanja kao što sam svima dala da govore malo duže i ovima koji su 
imali uvodne diskusije, samo sekund molim vas, molim vas. /upadice/ 
 Kolega Martinoviću, naravno da ću Vam dati samo pokušavam da smirim strasti i koje su uzburkane 
u Parlamentu. Daću Vam da završite, naravno, i molim Vas da povedete računa da bude u proceduralnom 
reagovanju Vašem da pomognete meni danas, a možete da se javite.  
 Vi ste se javili za proceduralnu reakciju, rekli ste da je imalo elemenata replike, zbog toga što su u 
negativnom kontekstu pominjao predsjednik Skupštine, a predsjednik vaše partije kolega Aleksa Bečić. S 
obzirom da je danas na dnevnom redu izglasavanje nepovjerenja pedsjedniku Aleksi Bečiću, ja bih Vas 
zamolila da ovo bude proceduralna ima ovdje da kažem malo viška emocija sa svake strane. Molim Vas, 
da ovo bude proceduralna reakcija, a Vi možete kad se završi prvi krug ima prostora za razne reakcije i 
pomozite mi danas da privedemo ovu sjednicu kraju.  



 Izvolite kolega Martinoviću. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (07.02.22 15:53:31) 
 
 Potpredsjednice Bošnjak, sad ću Vas nešto zamoliti, a ja ću biti veoma kratak, ako biste mi dali kao 
ostalim kolegama i koleginicama da završim ono što sam započeo bio bih Vam veoma zahvalan, evo i zbog 
čega danas ova neka vrsta nervoze i pripisivanje da smo zapravo mi čiji su obrazi i ruke u potpunosti čisti. 
Zbog čega danas imate ovakve napisane govore i zbog čega imate ovakve uvrede na račun predsjednika 
Skupštine i Demokratske Crne Gore. Ali ovo je u koliziji sa nečim što je skoro izjavio predsjednik Turske 
gospodin Erdogan koji jasno i glasno kaže Bečić doprinosi jačanju međuvjerskog i međunacionalnog 
sklada. 
 Idemo dalje, takođe gospodin predsjednik Bečić je u Istanbulu uručeno priznanje za mir,  
nacionalnu i vjersku toleranciju. Dakle, poštovani građani Crne Gore, pogledajte paradoks predsjednik 
Turske, gospodin Erdogan, odaje ovakvo priznanje gospodinu Bečiću, a danas ovdje u crnogorskom 
Parlamentu slušamo potpuno nešto što je u koliziji i u potpunosti u suprotnosti recimo da su neki politički 
subjekti potpisali memorandum, sa pojedinim političkim subjektima koji su o manjinama rekli sljedeće, zbog 
toga ja razumijem ove vrste neodbranjivih argumenata. 
 Pazite šta je kazao jedan od onih koji su jedan predsjednik partije, lider partije sa kojim je Bošnjačka 
stranka potpisala memorandum. Kaže ovako, tokom razgovora je konstatovano da posebnu odgovornost 
za ovakvu situaciju u državi nose manjinske partije kao što su Bošnjačka stranka, Hrvatska građanska 
inicijativa i albanske partije koje su bile svjedoci svih nezakonitih radnji DPS-a prethodnih decenija. 
 Evo poštovana gospođo Bošnjak, evo poštovani građani Crne Gore, zbog čega imamo onda ovakve 
vrste neutemeljenih argumenata na račun predsjednika Skupštine i partije kojoj pripadam. Ako neko smatra 
da je recimo gospodin Ćeman, moj kolega iz poslaničke klupe i potpredsjednik moje partije manje vrijedan 
u odnosu na druge pripadnike bošnjačkog naroda u Crnoj Gori, pa mi tako kroz našu partiju ne pokazujemo 
da i te kako njegujemo multivjerski, multinacionalni sklad. Ako sva ova priznanja koja je gospodin Bečić 
dobio takođe se ne priznaju zato što su to zapravo skuvali u kuhinju oni koji danas pokušavaju da prekroje 
izbornu volju građana, onda je svaka druga priča suvišna.  
 Prema tome, potpredsjednice Bošnjak mi nećemo odgovarati na bilo kakve vrste provokacija za tim 
nema potrebe, znate li zbog čega, zato što se potpredsjednice Bošnjak u srijedu u 18.00 časova sa 
građanima Crne Gore nalazimo ispred Hrama i vidimo se na ulici da branimo izbornu pobjedu od 30. 
avgusta 2020. godine. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:57:07) 
 
 Zahvaljujem kolegi Martinoviću. 
 Vi se morate dogovoriti javio se prvi kolega Ibrahimović, potpredsjednik može jedno u ime kluba 
proceduralno.  
 Neću dozvoliti, ovo su uvodna izlaganja, samo da pojasnim. Radi se o uvodnim izlaganjima i ovdje 
jeste bilo kršenje ovo nije bilo u najvećem dijelu nije, u jednom dijelu jeste, u najvećem dijelu nije bilo 
proceduralno. S ozbirom da sam i ranije tolerisala, tolerisaću i Vama, tako da vam sad dajem riječ i 
pretpostavljam da će i ovdje biti kršenje procedure, kao što je bilo i u prethodnom. Onda da nastavimo 
dalje, a imamo nakon ovoga pravo pa možete da se javite za diskusiju i biće vjerovatno prostora i za replike 
i za komentare, vrijeme je pred nama.  
 Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (07.02.22 15:58:10) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice. 
 Želim da podsjetim sve nas ovdje, da je tema nepovjerenje predsjedniku Skupštine i da usmjerimo 
priču u tom pravcu i da dozvolimo političke konotacije, ali i da pazimo do kojeg nivoa ide.  

Sve nas ovdje da upozorim, u ovom domu su vrijeđane naše koleginice. Zato pozivam sve da 
pokažemo ljudsku, prije svega, političku i državničku odgovornost kada se ophodimo prema našim 
koleginicama. Ne zaboravite sve to podizanje tenzija i preko nekih opskurnih mreža je dovelo do toga da je 
Crna Gora doživjela ono što se nikad Crnoj Gori nije desilo. Da imamo čak prijetnje, izvinite uvažena 
koleginice Vuksanović-Stanković što kažem, čak je došlo do toga ovoj našoj Crnoj Gori da se prijeti da je 
životno ugrožena naša uvažena koleginica Vuksanović-Stanković.  



 Zato vas pozivam biće izbora nije danas taj dan, istorija ide naprijed dešavaće se i promjena vlasti i 
svega, ali čuvajmo se jedni od drugih, ali djelima, ne samo riječima. 
 Zato vas molim da se čuvamo jedni od drugih biće još dana, biće mjesta za raspravu, ali prije svega 
sačuvajmo naše koleginice.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 15:59:33) 
 
 Zahvaljujem. 
  Molim vas, ne znam jesam li ja što pogriješila, ali vidim da sigurno neće biti proceduralna reakcija, 
imali smo proceduralno i od koleginice Kenane, čak mislim da i ona zaslužuje da dobije riječ. Voljela bih, 
ako bi mi učinili uslugu jedni i drugi, da odustanete i kad završimo sa uvodnim izlaganjima biće prilike za 
raspravu u dijelu gdje su omogućeni komentari na diskusije.  
 Izvolite. 
 
 
 DANILO ŠARANOVIĆ (07.02.22 16:00:24) 
 
 Obraćam se samo Vama, zbog toga što ste očigledno sigurno ne sa lošom namjerom, ali pogrešno 
anticipirali stvari koje su uzrokovale posljednjih nekoliko diskusija.  
 Dakle, pomenuti smo kolega Martinović i ja prezimenom i spočitano nam je u mikrofonu nešto što 
nije bilo na mjestu. Nijesmo nikoga uvrijedili, nijesmo nikog prekinuli, ako je neko očekivao da će na talasu 
ove evropske demokratije koja se najavljuje danas, da će neko ovdje sa ove strane plakati - neće. Možda 
imaju razloga svih 208.000 birača danas u Crnoj Gori da plaču, ali postoji ona izreka - u zlu se ne ponizi, u 
dobru se ne povisi.  
 Iako ti građani imaju razloga i da plaču danas vidite počev od predsjednika partije, predsjednika 
Parlamenta, pa preko svih ostalih kolega poslanika u klubu i više smo nego ponosni. Tako da tačno je da 
diskusije, određeni djelovi tih diskusija su zaista nizašta drugo osim za podsmijeh. Tako da neću ulaziti u 
diskusiju, neću ulaziti u argumentaciju, dovoljno je o tome govorio kolega Martinović. Samo sam Vama 
lično htio da kažem, da to nije bilo na mjestu, da nijesmo nikog prekinuli, ako sam, čini mi se da sam, jedan 
od onih poslanika koji zaista doprinose atmosferi dijaloga. Ali, dozvolite bar da budemo nasmijani, jer 
sigurno nećemo plakati, borićemo se i istrajat ćemo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 16:02:06) 
 
 Samo sugerišem svima da se uzdržimo od bočnih komentara, a ako možemo i od gestikulacije, jer 
očigledno da je to bilo iritantno stvarno se izvinjavam, ako jer, pretpostavljam da je to nešto bilo iritantno u 
nastupu koje je koleginica Kenana u stvari vama direktno i rekla.  
 Dala sam vam riječ, ja se izvinjavam i vama ukoliko sam ja pogrešno protumačila, ali dajte da svi 
doprinesemo da ova rasprava se privede kraju na jedan civilizovan način i da se uzdržimo i od gestikulacija 
i od smijeha, jer ja moram  da vodim računa  o redu na ovoj sjednici, a posebno od bočnih dobacivanja jer 
tu mogu da u skladu sa Poslovnikom da uskratim i da ne dozvolim dobacivanja.  
 Još da čujemo koleginicu kratko i molim vas da nastavimo dalje, ja se nadam da će te dati prilog 
ovome što sam sad rekla.  
 Izvolite. 
 
 
 KENANA STRUJIĆ - HARBIĆ (07.02.22 16:03:14) 
 
 Uvažena predsjedavajuća. 
 Na samom startu da kažem da ja ovdje nikoga nijesam uvrijedila, niti sam imala namjeru nekoga da 
uvrijedim lično. To su samo političke kvalifikacije koje su nama dozvoljene u ovom domu.  
 Ono što hoću da kažem jeste i Vama ću se obratiti, da ne bih izazvala bilo kakve reakcije. Prvo 
Bošnjaci nijesu došli iz Turske, moram da podsjetim građane Crne Gore da Bošnjaci žive vjekovima 
unazad u Crnoj Gori, autohton su narod, ugradili su svaki dio svog bića u ovu državu, svoj jezik, svoju 
kulturu i svoju tradiciju. Da li mi idemo po mišljenje kod nekoga, kod pomenutog predsjednika maloprije, ne, 
mi razmišljamo svojom glavom i zato opstajemo toliko na ovim prostorima. Ne plašimo se tih takvih koji 
nam kažu da kupujemo kartu u jednom pravcu za Istanbul, a to su nam poručivali 30. avgusta. 



 Toliko i hvala predjsedavajuća. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 16:04:22) 
 
 Zahvaljujem i nastavljamo dalje.  
 U ime Kluba Demokratski front, Pokret za promjene kolega Branko Radulović, a da se pripremi 
kolega Vladimir Joković, jer sam shvatila da Klub SDP-a nije prijavio uvodno izlaganje. 
 Izvolite kolega Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (07.02.22 16:04:41) 
 
 Hvala. 
 Građani Crne Gore, počeću sa naslovom jednog izuzetnog songa Don't cry for me Argentina, 
aludirajući na sve ovo što se dogodilo i učinak u prethodnih godinu i po dana. O Vladi najblaže ću reći nije 
bila reformska, 400 zadataka nabrojati dva, tri i brojčane vrijednosti pokazuju tom učinku, o našem 
funkcionalnom odnosu parlamentarne većine da ne govorim.  
 Zato, građani Crne Gore, gore glavu, nemojte euforično ni slaviti, niti padati u depresiju za onim što 
se desilo prethodne nedjelje, moralo se desiti. Nego vi razmišljate o nečemu drugom, o jednoj izuzetnoj 
pjesmi 0 himni Evropske unije o Odi radosti, kada ćemo kao srednjoevropska država, razvijena, svi zajedno 
pjevati tu pjesmu, to je nešto što je uzvišeno. Moramo mi paralementarna većina da se restartujemo, da 
počnemo novi početak i to na pravim osnovama, na nečemu što je građanska i evropska Crna Gora.  
 Imam zacrtan put, put gdje samo grešnik može da ga odbije ili je on grešan ili štiti svoje interese ili 
je grešnik grešnik. Neću da imenujem danas, dovoljno sam govorio o pojedinim političkim strukturama i 
borio se protiv njih 30 godina dana, ali put taj, po meni, je platforma prva, oko nečega oko čega se moramo 
okupiti. Drugo je funkcionalna organizacija, a treće su personalna rješenja, personalna rješenja kao 
kompetentnost, kao jačina, kao demokratski kapacitet, kao odgovornost, ka nečemu. 
 Počeću samo sa nekoliko stvari da bi vama, građani Crne Gore, rekao da danas nije utopija, pad 
Vlade nije utopija. Utopija je samo san koji je bio nametnut, medijski posebno preko tzv. Javnog servisa jer 
smo željeli da pričamo o istini i sukobimo argumente, taj lažni život je bio nametnut. Za mene nema 
procesa kojega sam konstruisao, analizirao od autokratije ka funkcionalnoj demokratiji bez otvaranja 
dosijea ko je špijun, ko je lopov, nema moralnog ozdravljenja, nema bez lustracije i kazne. Onaj koji nas je 
dovodio i '90-ih i kasnije da bude izopšten, na određeni način, iz društvenog života, nema transformacije 
bez preispitivanja imovina, od tog velikog grijeha, do te male apanaže. 
 Nešto što moram da kažem nažalost bio sam u pravu i oko Evrope sad. Biću sada plastičan, jutros, 
opet noćas nijesam spavao i gledao sam koliko će se povećati meso kažu u prvoj fazi 25%. Građani Crne 
Gore zamislite vaš sprat, vi koji imate tu veliku nezasluženo zasluženo zbog vaše golgote, ali nezasluženo 
zbog vašeg produkta rada, te velike pare, one su obezvrijeđene. Zamislite tu diskriminaciju, da neko 
prebačajući iz jedne lokacije u drugu lokaciju vaše, dva penzionera sa druge strane, kako će taj skok cijene 
njihova kupovna moć uticati na njih. Zamislite onoga iz trećeg stana koji je završio najveće škole, a koga 
majka hrani. Tako da Evropa sada je veliki izazov da se unaprijedi i ispravi, da se sve diskriminacije 
anuliraju, da se krene to što stalno ponavljam sa tim jakim, jakim, jakim evropskim zelenim planom, da on 
bude dubok itd. Do 400. tačke koja kaže intenzivne evropske integracije, samo jedan podatak ću vam reći 
kolege, građani, Hrvatska uzima pet eura na jedan euro koji daje Evropskoj uniji, mi bi uzimali sedam, 
osam eura, to su odnosi u Evropskoj uniji, svaka godina nas košta i košta.  
 Zato molim lidere, da na takvim osnovama se dogovore i taj bijeli vatikanski dimen da izađe iz tih 
dogovora. Na posljednje je mjesto personalno, rekao sam svoju sudbinu. Znate li drugari koja je najveća 
frustracija, najveća frustracija u životu je tuđina, a još veća frustracija kad se vratiš svojoj državi, kad znaš, 
kad si potvrđen, kad si negiran, kad si post festum u pravu. Znate li zašto zavidim mojim kolegama 
slovenačkim profesorima, zato što su slovenački profesori bili veći rodoljubi od naših hiljadu puta, zato što 
su spasili industriju.  
 Kada je u pitanju druga stvar, to je nešto što je neophodno Crnoj Gori, a to je taj široki opšti 
društveni dogovor na pravim osnovama ponovo kažem evropskim, demokratskim, principijalnim i 
svakakvim drugim. Gdje to drugo uraditi bez u najvećem domu u Crnoj Gori. To je ovaj dom, kojeg neko 
naziva najveće čvorište ukupnog života, najveće sukobljavanje argumenata. Mislim da bez ovoga doma 
nema dogovora. Kada bude dogovora ću inicirati, biću za ukidanje partitokratije, znate li kako ćemo ukinuti 
partitokratiju- ako stvorimo izborno zakonodavstvo koje nosi otvorenu listu, sa privilegijama određenim i sa 
određenim prilagođavanjem. 



 Jedan podatak ću vam reći oko slobodnih izbora. Slušajte me dobro, ukoliko se po automatizmu 
bez analize prebivališta i one trojke koja treba da analizira sve, bez analize koja treba da dođe, dvojnog 
državljanstva, po automatizmu brišu se 40.000 birača, automatski se upisuju oko 40.000 novih birača bez 
ove odluke Vlade koju su donijeli prije neki dan 80.000 ljudi na naših trenutno 620.000  ljudi. Znate li ko će 
biti ugrožen, ne mogu zato što sam građanski opredijeljen da rečem. Ali koji imamo najveći staž ovdje i koji 
se busamo u prsa, predviđela nam je Ujedinjena nacija zbog bijele kuge, zbog odlaska manjak od 500.000. 
Ubačite i to 2050. godine, ubačite ove 80.000, pa će te vidjeti kakva je slika Crne Gore. Predložiću, 
iniciraću ustavne promjene oko onoga što treba da se dogovorimo. Da se u ovom parlamentu bira 
predsjednik države, da ga slobodni poslanici biraju i mijenjaju i predložiću ono što je odgovornost potpuno 
Vlade, da Tužilaštvo bude dio vlade zajedno sa Policijom. Iniciraću apsolutnu većinu i za sve ono što je 
potrebno dvije trećine odnosno tri petine i za vrhovnog i za Sudski savjet i za sudije Ustavnog suda i neka 
krene Crna Gora.  
 Predložiću da u toj mojoj nesrećenoj ideji zaluđenosti od Razvojne banke i instituta jedan od vas, 
jedan od nas upravlja sa tim i bude u tome. Magistrala puta razvoja Crne Gore da sve donosi ovdje - pred 
građanima Crne Gore, da to bude konsenzus. Neko ko je griješio ili bio grešnik - grešnik, doći će.  

Uvijek sam upijao riječ dva čovjeka. Kaže prvi pa taj to i to, a uveče je bila ta śeđeljka, ta dva 
čovjeka u maloj kući, kod nas, drugi ovome veli neće to u grob ponijeti, svako ko je nezaslužen neće to u 
grob ponijeti, a s tim će potomstvo oprljati, okaljati i na pogrešan put usmjeriti. Mnogo čega drugoga što bi 
trebalo da bude, ako ja budem i voljan, a i pri snazi da učestvujem i dalje u ovome. Sve više volim osamu i 
sve sam srećniji sa tim.  

Sad o inicijativi današnjoj, mislim da je bezmisleno iskreno, ja teško dajem nekome komplimente i 
vagam to. Za mene, Aleksa Bečić je dobar čovjek u kontekstu dešavanja koja smo i mi sami opstruirali, 
najviše se napredovalo ovdje i on lično je najviše napredovao. Zato mislim sa njegovom smjenom, da ne 
budem teži, ali taj put do Brisela to teško breme biće trnovitije ili za mene koji sam u potpunoj eluziji, biće 
nedostižno. Neki put sam uvrijedio neke ambasadorke i reagovali su, želim da budemo jači od Slovenije, 
želim da budem kao Češka, ja sam tehnokrata, ja sam demokrata, želim srednje razvijenu državu.  
 Ljudi u  pamet se, zdravo bili. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 16:18:57) 
 
 Zahvaljujem.  
 Sada riječ dajem kolegi Vladimiru Jokoviću, u ime Kluba SNP-a, a da se pripremi kolega Miloš 
Konatar u ime Kluba Crno na bijelo.  
 Izvolite kolega Jokoviću. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (07.02.22 16:19:12) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, koleginice i kolege poslanici, 
 Stvarno u ovim trenucima u ovako malo napetih nerava i nervoze apelujem na sve da smirimo 
strasti proći će i ovo, a opet ćemo se ovdje ili na nekim drugim mjestima, zajedno ili u rivalstvu, i u borbi, 
sretati jedni sa drugima. Nije sudnji dan, niti ovog parlamenta niti bilo koje političke karijere i odmah na 
početku bih se obratio predsjedniku Bečiću. 
 Gospodine Bečiću, iskreno da kažem, a to govorim uvijek onako kako mislim, imali smo više razloga 
da Vas ne izaberemo, nego da Vas smijenimo. 
 Prema tome, zbog znate kojih stvari nekih odnosa u partiji, to valjda najozbiljnije bez ikakve uvrede 
razumijete našu poziciju, ali mi je bilo taj dan ovdje simpatično bez znanja u koaliciji predloženi ste i mi smo 
bez ijedne riječi Vas podržali, potpisali, izabrali, glasali nemamo ništa protiv toga. Moram reći da ste Vi 
vodili, po meni, na zadovoljavajući način ovaj parlament i da kao što sam rekao na početku mi nemamo 
nikakvih razloga i nećemo glasati za Vašu smjenu. 
 Evo toliko bih o tome i mislim da me razumijete. Ali kad pričamo o svemu onome što se dešavalo, 
kad bi sad malo kroz ovih evo godinu i dva mjeseca prošli mislim da smo od početka iznevjerili volju 
građana, niko nije od građana glasao u Crnoj Gori da budu ministri oni koji su bili i da ne budu oni koji su 
bili na listama. Glasalo se za tri koalicije koje su pobijedile, da li je splet okolnosti dovelo do toga da bude 
tako - jeste. Jesmo li mi podržali pod pritiskom javnosti - jesmo, da li je bilo dobrih stvari u Vladi - jeste, da li 
je bilo lošega - jeste. Da li je bilo dobrih ministara - jeste i posebno je nekih bilo koji su imali zaista korektnu 
komunikaciju, što se tiče  SNP-a njima mi dugujemo veliku zahvalnost za to. Da li je bilo onih koji apsolutno 
nijesu komunicirali sa SNP-om, od premijera pa nadalje - jeste. Kad je iznevjerena volja građana Crne 
Gore prvi put? Iznevjerena je kad je smijenjen Leposavić sa glasovima DPS-a. Tada smo svi trebali da 



kažemo brejk - stop, time out, ovako dalje ne možemo. Šutali smo tada i došli smo ovdje gdje smo došli i 
današnjim rezultatima moramo konstatovati potpuni neuspjeh ove koalicije, ove vlade i onoga od čega smo 
počeli decembra 2020. godine.  
 Neki su od strane Vlade bili skroz eleminisani, a nekima je prolazilo i ne ljutim se uopšte sve što je 
trebalo. Niko se nije solidarisao sa nama u SNP-u, jeste pominjano na sastancima znate dobro i Vi ste to 
pominjali zašto i kako, zašto je takav odnos Vlade bio prema najdugovječnijoj, najistrajnijoj partiji u borbi 
protiv DPS-a koja je najviše dala svi znamo i političkoj sceni Crne Gore. Zašto je takav bio ja pojma nemam 
niti ću tražiti odgovor već kad je ova vlada smijenjena apsolutno nije ni bitno, ali smo mi u našoj ozbiljnosti 
da sve ovo traje imali strpljenja i trpjeli smo ne radi nas nego radi opšteg dobra. Da smo mi bili naoštreni i 
onako plahoviti kao što ovih dana prejako lete teške riječi od jednih do drugih bez ikakve potrebe mi bismo 
sigurno još davno ovu vladu srušili i glasali nepovjerenjem.  
 Ono što je najbitnije i vjerujte mi imam životnog iskustva iz niz niz oblasti, najmanje u politici, i tu ako 
što pogriješim nadam se da me razumijete. Suština je - otvoreni smo za svaki mogući dogovor. To što neko 
priča da je sve dogovoreno, da je to završeno apsolutno nije tačno. Svi ti spiskovi ko je gdje sad, ko je 
premijer, ministar itd. dobijam i ja toga apsolutno netačno, bar što se tiče SNP-a. Dalje ne mogu. Da smo 
otvoreni da činimo sve, da nađemo rješenje potvrdiće Milan Knežević i Andrija Mandić na jučerašnjem 
razgovoru, veoma konstruktivnom, da vidimo što ćemo.  

Apelujem na sve da se maknemo neću reći sujeta, no ajde tog političkog rivalstva, posebno vama 
mladima imaćete vremena i te kako vremena da ta rivalstva svoja i sasvim legitimnu i opravdanu političku 
borbu i želju za što većim rejtingom popularnosti imaćete vremena i te kako da se borite. Ako možemo da 
nađemo rješenje, kao što sam rekao prije, SNP ne traži ništa kao što smo bili prvi kad smo rekli da ne 
tražimo ništa i to ima zabilježeno nek se formira Vlada ako je problem SNP, to svi znamo. Ako je 
Demokratski front, evo i mi sad pristajemo, mogao i ako smo svi mi potpisali, a ne znajući dobro bivšeg evo 
sad mogu reći premijera da mu damo podršku da formira Vladu koju je on htio, a zašto ne bi mogli i sad da 
kažemo ajmo da odradimo nešto samo da ostanemo ljudi da ne iznevjeravamo volju građana. Ovdje 
pritisak SNP je otišao tamo, otišao je ovamo SNP će učiniti ovo ili će učiniti ono. Nijesam vlasnik SNP-a, 
SNP je demokratska partija. SNP ima striktno svoj statut kako se donose odluke i mi ne trčimo unaprijed, 
jer ne možemo. Da je neko rekao kad ste Vi 5. feberuara 2015. godine gospodine Bečiću, napuštali, otišli iz 
SNP-a, pa i tada je bilo priče da nikad Demokratama ni slučajno ništa, a mi smo glasali za Vas za 
predsjednika. I to je veličina koja se mora poštovati. Vi znate dobro dok ste bili u SNP-u rasprava da u 
Statut uđe da nećemo nikad sa DPS-om, pa nije to ušlo u Statut SNP-a. Mi i dalje želimo da gradimo 
povjerenje i da pričamo o svemu onome što može Crnu Goru okrenuti boljoj budućnosti. Tome smo najviše 
posvećeni. Ovo ostalo će sve proći iza nas.  
 Dakle, vjerujem da svi, ali svi možemo smoći snage da iznađemo rješenje na zadovoljstvo građana i 
onaj put koji je profesor Radulović prije mene rekao da Crna Gora krene dinamično prema Evropi, da Crna 
Gora se stabilizuje i moramo se miriti. Nijesam džabe rekao ne možemo dovjeka u rovovima, nemamo 
pravo niko od nas da Crnu Goru ostavi nerazvijeniju, neuređeniju, posvađaniju nego što smo je naslijedili. 
Mi smo onda svi loši političari, loši rukovodioci bez obzira šta o sebi pojedinačno ili ukupno mislili. SNP želi 
dogovor u okviru ove parlamantarne većine da nađemo nekoga ko će formirati vladu ako smo mogli dati 
kao što sam rekao da formira vladu Zdravko Krivokapić, ako je DF 2016. godine nudio vladu Bošnjačkoj 
stranci ajmo i mi potpisati pa neće ta godina dana dogovorićemo se oko nekih ključnih stvari ajmo da 
završimo i da ostanemo da možemo sjutra jedni sa drugima pričati.  
 Kad ovdje pominjete i priča se, evo pa se pozivamo na Marka Miljanova ja ću ispričati za kraj jednu 
priču kako veliki ljudi, a ne znam da li su bili i pismeni, komšije dva moja zemljaka iz Pive dobri domaćini, 
dobri ljudi, posvađali se i došlo do vrlo teških riječi. Onda odu na sud u Šavnik, bio srez durmitorski. Dođu 
tamo, jedan došao prvi, drugi ulazi u kafanu, puna kafana samo u jednom ćošku sjedi ovaj koj je došao 
prvi, a samo jedan sto u drugom ćošku kad je došao ovaj drugi na sudu. Ovaj drugi čuvajući čast i 
dostojanstvo Pivljana da se ne bi u Šavniku zezali kako su došla dva Pivljanina i sjeli u dva različiza ćoška 
on pravo ode kod njega sjede i kaže - ćuti da se ne brukamo ovdje ako se brukamo u selu. Popiju kafu i 
rakiju, povuku tužbu zajedno se vrate i ostanu prijatelji do kraja života, kao što su bili prije svađe. E to su 
primjeri čojstva i junaštva kao što je pisao Marko Miljanov.  

Zato apelujem na sve vas promijeniti ne možemo ono što je bilo, ali možemo napraviti nešto bolje 
da se nikad ne ponovi ono što je bilo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 16:28:50) 
 
 Zahvaljujem kolegi Jokoviću. 
 Sada u ime Kluba Crno na bijelo kolega Miloš Konatar i to bi bila diskusija u uvodnom  dijelu zadnja 
i onda ćemo preći na raspravu povodom ove tačke. 



 Izvolite, kolega Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (07.02.22 16:29:10) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice Bošnjak. 
 Poštovane kolege poslanici,  
 Ja ću svoje izlaganje početi tako što bih se vratio nekih par nedjelja unazad i podsjetio i građane 
Crne Gore i poštovane kolege da je koalicija Crno na bijelo izašla sa predlogom izlaska iz političke krize 
tako što je svima ponudila koncept formiranja evropske manjinske vlade. Dakle, izašli smo sa tim 
konceptom, jer smatramo da je Crnoj Gori neophodno pomirenje, smatramo da moramo nastaviti 
ekonomske reforme, poboljšanje životnog standarda građana Crne Gore, povećanja plata i penzija. Izašli 
smo sa tim predlogom jer želimo da se nastavi beskompromisna i odlučna borba protiv korupcije i 
kriminala. Poštovani građani, evo da kažem prije par dana je novi Tužilački savjet uspio da izabere v.d. 
novog vrhovnog državnog tužioca. Nadam se da ćemo mi u narednom periodu ovdje u Skupštini Crne Gore 
izabrati vrhovnog državnog tužioca u punom mandatu, ali i izbor tog tužioca je najava da će sadašnjem 
specijalnom tužiocu gospodinu Milivoju Katniću ubrzo prestati mandat da ćemo imati novog glavnog 
specijalnog tužioca. 
 Poštovani građani, ako se po jutru dan poznaje iako se ovo sve dešava poslije pada 42. Vlade ja 
mislim da nas i Crnu Goru čekaju lijepe vijeste i dobre stvari kad je u pitanju borba protiv korupcije i 
kriminala. Zašto smo predložili koncept manjinske, evropske vlade razlog leži u činjenici da nam je 
neophodno .znanje na putu integracija Crne Gore u Evropsku uniju i nama je neophodno da upravo ta 
manjinska Vlada da ključni doprinos zajedno sa Skupštinom Crne Gore ubrzanju reformi i pravljenju 
ključnog u odlučujućeg koraka ka članstvu Crne Gore u Evropskoj uniji. Rekao sam i opet ponavljam Crna 
Gora nema vremena da čeka i ako idemo ka izboru nove Vlade mi u Crnoj Gori danas nemamo luksuz da 
postoji bilo kakav i ne smije postojati bilo kakav šum ili blokada saradnje između Skupštine i buduće Vlade 
Crne Gore. Mi smo bili i kad smo predlagali koncept manjinske vlade otvoreni, bili smo korektni, jasni, 
tražimo podršku za formiranje manjinske vlade i u toj vladi, ako ta vlada dobije podršku, neće biti DPS-a ili 
predstavnika DPS-a. Dakle DPS se neće vratiti na vlast poštovani građani, iako ovih dana dobar dio mojih 
kolega želi manipulisati sa time i na taj način to predstavljati kao izdaju, navodnu izdaju izborne volje 
građana Crne Gore. Mi moramo sarađivati sa svima bez obzira ko bude u toj Vladi. Moramo sarađivati sa 
svima, jer ako hoćemo da mirimo Crnu Goru onda svi moramo sarađivati za dobro Crne Gore. Crna Gora 
nije 41 poslanik parlamentarne većine ili 40 poslanika parlamentarne opozicije. Crna Gora smo svi mi, svih 
81 poslanik u Skupštini Crne Gore. Samo tako zajedno ako radimo svih nas 81 ova zemlja može da ide 
naprijed. 
 Poštovani građani, nije nikakva apokalipsa bila pad Vlade Crne Gore. Izabraćemo novu vladu ili ako 
ne izaberemo novu vladu ići ćemo na izbore. Sve je to normalno. Nije ni danas nikakva apokalipsa, 
izabraćemo novog predsjednika ili predsjednicu, ili ostaviti potpredsjednika Bulajića, koji će efikasno 
sarađivati i raditi zajedno sa budućom evropskom vladom koja će se nadam se formirati. Samo tako uz tu 
saradnju snažnu Parlamenta i Vlade mi možemo da napravimo ključni korak ka Evropskoj uniji. Za one koji 
ih pokušavaju manipulisati građanima Crne Gore o nekim novim koalicijama i izdaji izborne volje građana 
evo ekskluziva njima, a važno mi je da to znaju građani Crne Gore, novi predsjednik Skupštine ili 
predsjednica neće biti iz DPS-a, jer to je koncept manjinske podrške Vladi. Ali i taj predsjednik ili 
predsjednica mora raditi sa svima i sarađivati sa svima, pa i sa DPS-om i opozicijom u Skupštini Crne 
Gore. Mi moramo sarađivati, ja sam rekao sarađivaću sa svakim od 81 poslanika u Skupštini Crne Gore 
ako je to u interesu građana i države Crne Gore i ja nemam nikakav problem da to kažem, to sam rekao i 
kad se konstituisala ova skupština. Ponavljam, Crna Gora smo svi mi svih 81. Ako ostanemo podijeljeni 41- 
40 ostaćemo uvijek zarobljeni u prošlosti, ako pronađemo snagu da radimo zajedno nas 81 čeka nas lijepa 
budućnost. Ja u tu budućnost vjerujem koliko je to izvjesno to će zavisiti od nas i od naše odgovornosti 
prema onome što je dobro za građane i za državu Crnu Goru.  
 Poštovani građani, dobar dio vas je sinoć imao prilike da vidi jednu prepisku unutar neke od vajber 
grupa kojima mi u URA-i komuniciramo. Moram reći evo želio sam da posebno to kažem, da tako je radi se 
o autentničnoj prepisci iz naše vajber grupe i ja sam upravo zbog toga ponosan što sam dio Građanskog 
pokreta URA, a sad ću vam reći i zašto. To je prepiska među članovima iz Podgorice u kojoj nijeste mogli 
da čujete ili vidite ni jednu jedinu ružnu riječ za bilo kog političkog protivnika Građanskog pokreta URA, ni 
jednu jedinu ružnu riječ. Da je bilo, taj neko bi je slikao. Nije rečeno ništa što već prethodno nije rečeno i 
ono na šta sam posebno ponosan članovi Građanskog pokreta URA pitaju, imaju sumnje često nemamo 
ista mišljenja, različito razmišljamo, funkcioneri Građanskog pokreta URA komuniciraju sa svojim 
članovima. /upadice/ Sve je to normalno, složićete se uvaženi kolega Kneževiću. Dakle, ja sam upravo 
ponosan zbog toga. Volio bih, evo vi se vratite, i građani Crne Gore da vide u drugim vajber grupama 



drugih političkih organizacija sa kakvim uvredama se oslovljavaju politički protivnici. Ja sam srećan što u 
našoj komunikaciji nema nikakve uvrede prema bilo kome.  

Bez obzira na sve, na kraju, iako smatram važno mi je da kažem ne mislim da je lično Aleksa Bečić 
stojao niti da je krierao sajt izdaja.me niti sam to ikad pomislio niti kazao, ali sam smatrao da je kao 
predsjednik Skupštine Crne Gore odgovoran i imao obavezu da zaštiti poslanike bez obzira da li se mi kao 
poslanici slagali ili ne, ali smatram da je obaveza predsjednika uvijek u svakoj situaciji da stane i da zaštiti 
poslanika. Ovdje je bilo skoro devet poslanika, dva poslanička kluba koji su bili izloženi crtanju meta. Bez 
obzira na to želim da se zahvalim na saradnji Aleksi Bečiću u ovih skoro godinu i po dana koliko je on 
obavljao funkciju predsjednika Skupštine Crne Gore. Želim da mu kažem da mi je bila čast sve ne vezano 
za da kažem politička mimoilaženja, bila mi je čast što smo uspjeli da odradimo neke istorijske i značajno 
dobre stvari za građane Crne Gore. Danas nam se trenutno možda politički putevi razdvajaju ili su neki 
mostovi saradnje srušeni, ali sam ja siguran da bez obzira na sve i Dritan Abazović i Aleksa Bečić će 
obavljati značajne i važne državne funkcije u budućnosti i naša obaveza je da već od danas, sjutra ili bilo 
kad pronađemo način da opet pravimo te mostove saradnje. Ne zbog nas, mi smo kao javni funkcioneri 
možda i najmanje bitni, ali zbog građana Crne Gore uvijek imamo obavezu da radimo ono što je u interesu 
ove države i da radimo ono što će Crnu Goru povesti u jednu bolju evropsku budućnost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 16:41:27) 
 
 Zahvaljujem kolegi Konataru. 
 Sada prelazimo na raspravu, prvu diskusiju ima kolega Andrija Popović, u ime Kluba DPS, Liberalna 
partija. Molim vas, samo da se čujemo, a da se pripremi kolega Momo Koprivica u ime Kluba Demokrate, 
Demos.  
 Izvolite kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (07.02.22 16:42:00) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Povodom prijedloga za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore Aleke Bečića Liberalna 
partija kao jedan od inicijatora prijedloga će glasati za razrješenje. Iako se Poslovnički radi o tajnom 
glasanju vjerujem da neće biti nikakvih nepricipijalnih dogovora i da će nakon pada Vlade, izvršne vlasti, 
doći do smjene i zakonodavne vlasti. Jasno je da su ove dvije grane vlasti kao spojene posude. Crna Gora 
i naše društvo se nalaze na važnoj političkoj vredonosnoj prekretnici, jasno je da političke partije koje se 
zalažu za Crnu Goru u kojoj su svi građani, građanke ravnopravni, bez obzira na vjeru, naciju, porijeklo ili 
bilo koje drugo lično svojstvo neće dozvoliti da se do kraja ne dovede taj proces koji je našu državu doveo 
u najveću političku i institucionalnu krizu od uvođenja višepartijskog sistema.  
 Najveća zamjerka gospodinu Bečiću je što je iz političkih i partijskih razloga zaustavio evropske 
integracije Crne Gore. Podsjećam na prvi sastanak lidera parlamentarnih političkih partija 7. jula 2021. 
godine u Skupštini sa ciljem da otpočnu dijelog sa ciljem rješavanja otvorenih pitanja koja su značajna za 
ubrzanje evropskog puta Crne Gore. Sastanak je bio veoma konstruktivan, pojavila se nada u skori 
dogovor oko izbora nosilaca najviših pravosudnih funkcija i reforme izbornog zakonodavstva, za šta je 
potrebno normalno kvalifikovana većina poslanika 2/3 ili 3/5 ukupnog broja poslanika. Iako je bilo 
dogovoreno da se na sljedećem sastanku koji će se održati početkom avgusta riješe sva otvorena pitanja 
predsjednik Skupštine ga više nikada nije sazvao, na taj način blokirao dalji evropski put države.  

Bez obzira na pojedine lične konflikte sa gospodinom Bečićem koji su uobičajeni i u parlamentarnoj 
demokratiji brzo zaboravljeni i prevaziđeni smatram da je naročito u posljednje vrijeme tehnički korektno 
vodio Skupštinu uz neke manjkavosti Skupštine na polju međunarodne saradnje poslanika, zloupotrebe 
Parlamentarnog kanala i tako dalje. Vjerujem da ćemo uskoro birati novog predsjednika ili predsjednicu 
Skupštine, lično bih volio da to bude poslanica. Mnogo su suptilnije i mudrije od nas poslanika, da se 
ponovi situacija iz 2001. godine kada je gospođa Vesna Perović iz Liberalnog saveza izabrana za 
predsjednicu Skupštine Crne Gore i veoma uspješno vršila tu funkciju.  
 Finalno, krunski dokaz đe je Crna Gora dospjela za ravno 500 dana, odnosno ovih 17 mjeseci, 
podsjetiću na stav Liberalne partije od 23. septembra 2020. godine, konstitutivna sjednica Skupštine, kada 
je i izabran predsjednik Skupštine, tada sam rekao da Crna Gora postaje okupirana zemlja i država u 
opasnosti. Za ovih 500 dana svi identitetski noseći stubovi države su bili ugroženi i crnogorska država sa 
državnim simbolima i crnogorski narod svih vjera i nacija, Crnogorska crkva, crnogorski jezik, blokiran je put 
u Evropsku uniju i upitan status u NATO savezu. Naši vlastodršci ne idu u Brisel kao sjedište Evropske 



unije i NATO-a kod gospođe Fon Lajen i Stoltenberga, ali se ređaju na kanabeu kod Vučića i Porfirija u 
Beogradu. Od danas, normalno, svi očekujemo da se mijenja taj kurs Crne Gore. Liberalna partija, 
ponavljam, će podržati razrješenje predsjednika Skupštine Bečića i za ovaj krizni trenutak molim vas sve, 
bez mržnje i straha, ljubav ljudi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 16:48:27) 
 
 Zahvaljujem kolegi Popoviću.  
 Da se malo našalim, bila bi jedna ljekovita ženska vlada u ovom momentu, a u svakoj šali ima malo 
istine.  
 Dajem riječ kolegi Momu Koprivici, a da se pripremi kolega Predrag Bulatović. Vas dvojica ste se 
dogovorili, dobro.  
 Izvolite kolega Bulatoviću, nakon kolege Bulatovića kolega Momo Koprivica. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (07.02.22 16:48:59) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, gospodine Bečiću, 
 Morao sam da se javim i zbog godina života i trenutno sam ovdje sa najdužim stažom poslaničkim u 
Skupštini Crne Gore. Izvinjavam se svima onima botovima sa društvenih mreža koji će odmah da kažu idi 
ovamo idi onamo, ali za sobom imam jedan odgovoran poslanički staž, časan put i sjedio sam ja ovdje i u 
težim trenucima kad smo bili u dubokoj krizi, na ivici i građanskog rata i kad smo imali uspaljenih glava kao 
što i danas imamo.  
 Gospodine Bečiću, sa zadovoljstvom iako smo se svađali u jednom trenutku kada ste počinjali svoju 
političku karijeru kao Demokrata, moram da kažem da ste bili dobar predsjednik, da ni jednog jedinog 
razloga za Vašu smjenu nema. Poštovani građani, nema. Da li mi se sviđaju svi politički potezi gospodina 
Bečića, ne. Razlozi su političke, a vjerujem i lične prirode. Prekršili Poslovnik nijeste. Smiješno mi je 
naprosto da Aleksa Bečić nije evropski političar. nađite nešto kreativnije. Gospodo potpisnici, POSP je 
glasovima evropskih parlamentaraca odao priznanje ovom čovjeku ovdje. Prvi put u rezoluciji, a bilo ih je 
20-ak, a Slaven Radunović i ja smo učestvovali u gotovo donošenju svih rezolucija, je prvi put predsjednik 
crnogorskog Parlamenta dobio pozitivnu i posebnu ocjenu na insisitranje briselskih zvaničnika. Samo to bi 
bilo dovoljno da odustanete od inicijative.  
 Nadalje, gospodin Aleksa Bečić jedini ovdje u ovoj Crnoj Gori je pokrenuo dijalog parlamentarni. 
Opstruiran upravo od onih koji će da podrže manjinsku vladu. Gospodin koji će da nas miri Dritan Abazović 
nije pokrenuo dijalog, nije mu ni palo na pamet. Vodi on dijaloge bilateralne, tajne, javne, polujavne. Neka, i 
to je vođenje politike, nijesam ja protiv toga. U politici dok se god razgovara je dobro, ali vi ste pokrenuli 
parlamentarni dijalog. Ne možete vi da zakazujete kad neko neće da dođe. Nije došao Milo Đukanović, 
prije svega.  

Notorna neistina koja se čula u obrazloženju predlagača vezano za Odbor za sveobuhvatnu 
reformu, cijenjeni i uvaženi Strahinja Bulajić je sve radio da otvorimo dijalog. Dijalog je zakočila 
Demokratska partija socijalista i njeni sateliti. Broj 49 gospodo nemate, bez 49, za izborni zakon treba 54 i 
ne može bez Demokratske partije socijalista. Objasnio vam je Milan Knežević da mi ne želimo da vas 
isključimo iz onoga da treba da participirate. Vas treba isključivati iz onih odluka koje koče borbu protiv 
visoke korupcije i organizovanog kriminala. E, tu mi želimo da vas isključimo, želimo da vas isključimo kroz 
Skupštinu, ako ste namjerili da idete tim putem Milan Knežević vam je dao poruku. Borba za očuvanje 
izborne volje, borba za izbore je demokratska borba. 
 Vi ste gospodine Bečiću dobili glasove Bošnjačke stranke, Vi ste gospodine Bečiću vršili izmjene 
Poslovnika koje znači unapređenje Poslovnika. Vi ste omogućili zastupljenost žena na potpredsjedničkim 
mjestima i zastupljenost manjina što za vrijeme DPS-a nije bilo. Dobili ste i podršku određenog broja 
manjina kada ste izabrani. Žao mi je što nije gospodin Ibrahimović ovdje da mu kažem, a ja ću da mu 
kažem, gospodine Ibrahimoviću ostavite Vi DPS. Razmislite dobro koje odluke donosite. Ovo nijesu odluke 
koje mire Crnu Goru, ovo su odluke koje dijele Crnu Goru. Sve sam shvatio, ali nijesam mogao shvatiti da 
Ibrahimović stavi potpis za smjenu Alekse Bečića za koga ima makar malo i trunku obaveze.  

Bio sam ja predsjednik SNP-a kada je bio moćan i najmoćniji. Dolazili su mi ljudi kada je trebalo 
glasati protiv Mila Đukanovića i kažu - proveo sam s Milom Đukanovićem predsjedniče to i to. mogu li da 
budem van sale? Možeš da budeš van sale, cijenim i ljudski momenat koji je veoma bitan. Taj  rigidni SNP i 
taj dugogodišnji političar gospodo botovi, ali ovo govorim zbog pametnih ljudi, odgovornih ljudi iz iskustva 
ovdje koje smo imali u prošlosti. 



 Gospodine Bečiću, mnogo sam Vas ishvalio, ali sam želio da kažem da nijednog razloga za Vašu 
smjenu nema. Postoji politički razlog. Politički razlog može da bude sljedeći, da se unutar parlamentarne 
većine obnovi dijalog i da se kaže - gospodine Bečiću počinjemo iz početka i Vaša funkcija je u raspodjeli. 
Vi ste ovdje rekli, na jedan kvalitetan način, da Vama do funkcije nije stalo i da za takve stvari se moglo sa 
Vama razgovarati, ali ne treba premnogo pameti da se vidi  hodogram političke aktivnosti. Jedna Skupština, 
druga Skupština, dnevni red, evo već se govori o tome ko će biti predsjednik Skupštine i tako dalje. Budite 
ubijeđeni javio sam se zbog ovoga što sam želio za Vas da kažem, da snažno podržim ono što je Milan 
Knežević rekao, mi želimo i nakon ove smjene da se vidi ko ne želi dijalog. Nećete sa Demokratskim 
frontom imati floskule, pomirenje, novi početak i tako dalje. Kako će da nas pomiri partija sa tri poslanika, 
kako će čovjek koji je na čelu te partije da bude faktor pomirenja?  Mir je najjači, najodgovorniji i svi 
zajedno. 
 Poštovani građani, 41 nije Crna Gora, 81 nije Crna Gora, jer ima ljudi koji nijesu izašli na izbore, ima 
stranaka koje nijesu ušle u Parlament. Crna Gora je cjelovita i mimo nas. Mi želimo iz Demokratskog fronta 
i pozivamo, prije svege kolege iz Demokrata, da ovim našim naporima vidimo moželi se obnoviti 
parlamentarna većina. Pozdravljam stav predsjednika Socijalističke narodne partije da želi dogovor unutar 
parlamentarne većine. I da vidimo ko ne želi taj dogovor i zašto ne želi taj dogovor? Na izborima 30. 
avgusta 2020. godine je Pokret URA rekao da neće sa DPS-om i to je izborna volja. Svaki birač danas ne 
želi da Demokratska partija socijalista odlučuje kako će izgledati zakoni, kako će izgledati borba protiv 
visoke korupcije, ne želi, ni po dubiti ni po širini Demokratsku partiju socijalista, želi Demokratsku partiju 
socijalista da učestvuje u političkom životu. /upadice/ Da odlučujete o zakonima, naravno, ali gospodine 
Živkoviću dobacili ste mi, suviše ste naivni i suviše ste prozirni. Meni je bilo jasno, Predragu Bulatoviću 
kada ste se načičkali tu za Zakon o unutrašnjih poslovima o čemu se radi.  

Još nešto ni vi ni oni ne znaju Mila Đukanovića. Ne znate ga. Nije on u ovome zato što je Evropejac, 
on je u ovome što ima svoje lične planove za koje niko od vas ne zna niti će znati, niti onaj koji sa njim 
pregovara. Nije riječ o manjinskoj vladi, gospodine Bečiću, riječ je o  koalicionoj vladi. Vlada Zdravka  
Krivokapića je bila ekspertska vlada, manjinska Vlada,  jer mi nijesmo bili u njoj, ona je bila koaliciona. Mi 
smo se dogovarali o svakom zakonskom projektu, o Tužilačkom savjetu, pa nije DPS glasao Tužilački 
savjet i mislim da smo napravili grešku što nijesmo vodili dijalog makar sa jedim brojem opozicionara koji su 
imali spremnost. I to je naša greška. 
 Ono što želim da kažem je sljedeće. Ako Pokret URA napravi manjinsku vladu, jer oni govore sad u 
prvom licu jednine, sigurno u prvom licu jednine, mi ne postojimo, Pokret URA je, ta manjinska vlada je 
činjenica da će se iznevjeriti volja građana. Ja Vama ovo kažem gospodine Bečiću, ovo što je maloprije 
predstavnik URA rekao da ćete se Vi i Abazović sretati u budućnosti kao državnici. Ako Abazović uradi ovo 
što je namjerio neće on biti ni političar, ni državnik, ni opozicionar. Nagledao sam se ja onih koji su tako sa  
DPS-om orali. Neću imena da pominjem, ali ja veoma dobro znam, traže od Predraga Bulatovića, kao 
predsjednika SNP-a manjinsku podršku a završe sa Milom i završe u inostranstvu i onda u dva, Predrag 
Bulatović prodao, ne. Evo stojim ovdje poslije toliko godina i ako išta vredi za mene i moju porodicu jeste 
da mi niko to ne može danas reći ni da sam izdao, ni da sam prodao, mogu da mi kažu da sam dugo u 
ovom parlamentu, ne svojom voljom. /upadice/ Da sam se pitao u određenom vremenu, gospodo, vi  neki 
nemate pojma, vi neki koji iz tih klupa u zadnjem redu dobacujete. Samo se smješkajte. Smješkali su se i 
ranije neki pa su sada na potjernicama, pa se za njima traga, tragaće se za još nekima. Ja se zahvaljujem 
jednom političaru, ili potičarki ovdje koji su rekli - nema temeljnog ugovora. Ja samo tražim ako ide 
manjinska vlada da  Dritan Abazović kaže njima - ima  temeljnog ugovora. Šta će da odgovore? Znam i ako 
kažu biće, taj jedan političar ili političarka je jača o čitavog kluba DPS-a na tom principu, da na tome istraje. 
Vlada donosi odluku i doći će ovdje na provjeru. 
 Gospodine Bulajiću, Odbor za sveobuhvatnu reformu nije radio zbog opozicije, a smjena Alekse 
Bečića i prekomponovanje parlamentarne većine, restart, od početka sve ako nećete da unutar 
parlamentarne većine da se razgovara od ovoga stola tamo do predsjednika odbora, do toga da li će 
Skupština da funkcioniše u veliko ćete se kolo uhvatiti. Ja vas pozivam na dijalog. Pozivam samo 
Demokratsku partiju socijalista da ne radi ovu destrukciju kako je namjerila na osnovu  dogovora njihovoga 
šefa. 
 Na kraju, želim reći sljedeće. Za sve je potreban dijalog i za 49 i za 54. Nijesmo ga imali. Ko je kriv 
za to? Aleksa Bečić za to nije kriv. Predsjednik Vlade koji nije htio sa nama da razgovara, smijenjen je, 
potpredsjednik Vlade koji se nametnuo kao glavna politička figura nije želio politički dijalog. Sada hoće 
politički dijalog i da nas pomiri, nema pomirenja na taj način. Nema pomirenja na taj način, pomirenje se 
ostvaruje dijalogom i na način da se ne krši Ustav i ne krši ono što su građani rekli na izborima 30. avgusta. 
Ako pitate nas iz DNP-a i Demokratskog fronta, posebno iz DNP-a, da li smo bili vlast za ovo vrijeme, ne. 
Uzmite i dubinu i širinu, ne. Da li smo bili dio parlamentarne većine, s ponosom - da. Usvojili smo jedan 
određeni broj zakona, budžet i tako dalje. Naš poziv jeste, pokušajmo da se dogovorimo unutar 41 plus 
manjine, uz dijalog koji nakon toga treba da se uspostavi. Ako to nećemo onda je fer i pošteno da umjesto 



Vlade Zdravka Krivokapića napravimo vladu za izbore ograničenog mandata i sa zadatkom koji postoji. Ne 
manjinsku vladu Dritana Abazovića ili ne znam koga nego Vladu za izbore, ako nećete u maju ajmo da 
vidimo kada ćemo da ih imamo. I samo vam kažem sljedeću stvar. Ne odlažite izbore u maju lokalne, 
neustavno, nezakonito, jer to je pravno i ustavno nasilje. 
 Na kraju. Ovo je politička kriza. Ova političak kriza, imajući u vidu neodgovorne političare u Crnoj 
Gori sada može da eskalira i dalje od političke krize, a posebno kad imamo, o tome profesor Lekić je 
govorio, ako ste ga slušali, ja sam ga slušao a mnogi su imali više razloga da ga slušaju da malo nešto 
nauče. Govorio je i o kopnenim i o vazdušnim snagama, govorio je o potencijalnoj neodgovornosti 
zloupotrebe državnih resursa i organa sile za očuvanje vlasti. 
 Gospodine Bečiću, ja Vas pozivam kao uticajnog političara da probamo da obnovimo parlamentarnu 
većinu, a ako je ne obnovimo da znamo zašto ona nije obnovljena i ko je odgovoran. Ako će da se ide u 
manjinsku vladu uz podršku DPS-a, DF-a nema tamo, ne računajte na nas, sa DPS-om ne dajemo 
podršku,  ne računajte na to, ne računajte na dubine, na širine na bilo šta. Ne računajte na to. Imaćete 
odgovor, jer mi moramo da se borimo za očuvanje izborne volje za izbore i za ono što treba za građane koji 
su prodisali 30.avgusta vrate ponovo da žive u slobodnoj Crnoj Gori.  
 Hvala Vam potpredsjednice i hvala gospodine predsjedniče Skupštine. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:05:14) 
 
 Zahvlajujem kolegi Bulatoviću. Komentar na Vaše izlaganje ima potpredsjednik Ervin Ibrahimović. 
 Izvolite kolega Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (07.02.22 17:05:27) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice. 
 Naravno, ponavljam, danas imamo tačku - Predlog za razrješenje predsjednika Skupštine, ali znam 
da ste zahvalan sagovornik kada je priča o pomirenju u državi i kada Vi hoćete onda možete da date 
stvarno, kao i prošlosti značajan doprinos u tom pravcu. Ali, ajmo da krenemo od toga, kada je priča o 
pomirenju i dijalogu i kompromisu niko više to od nas ne želi. Najviše žele predstavnici manje brojnog 
naroda. Zašto? Jer, uvijek platimo najveću cijenu, jer neodgovornim iskazima, neodgovornim ponašanjem 
predstavnika većinskih partija crtaju se mete manje brojnim  narodima i to dovodi do onoga što nije 
demokratija, odnosno da manjine plaćaju najveću cijenu. Naravno, ovo da ne bi neko pogrešno razumio, sa 
predsjednikom Skupštine sam imao izvanrednu saradnju i nijedan poslanik Kluba Bošnjačke stranke nije 
remetio rad ili ugrožavao rad predsjednika Skupštine. Međutim, kao iskusni političari, ovdje je, normalno, 
dozvoljeno  pojedinima da mijenjaju tezu. Danas smo čuli da ne prejudiciram stvari, ali danas smo čuli da je 
većina sad na drugoj strani. Ne možemo reći, ako je pala Vlada da imamo većinu za predsjednika 
Skupštine. Osnovna elementarna pravila politike - onaj koji ima većinu on će imati i da predsjedava ovdje. 
Tako da bude građanima jasno mi ovdje nijesmo lično protiv nikoga usmjereni samo kao predstavnik 
Bošnjačke stranke ne krijem se od nikoga. Bošnjačka stranka zato ima izvanredan rast, ne krijemo se od 
nikoga znači, imao sam obavezu da podržim inicijativu za razrješenje predsjednika Skupštine. Sve drugo bi 
bilo sakrivanje iza nekoga drugog. 
 Kada pričamo o saradnji sa predsjednikom Skupštine, kažem da ne prejudiciram, iako se vidi već 
odlazećim, vrlo jasno da kažem, pomenuli ste da je ušlo u Poslovnik da manjine imaju jednog predstavnika 
- potpredsjednika. Da Vas podsjetim, iako Vi to dobro znate, to je bio amandman Bošnjačke stranke, ali to 
ne znači da nijesmo zahvalni svim kolegama u Parlamentu koji su glasali za to. Dostavićemo i amandman 
ako je nekima nejasno. Ono što je glavno ovdje da ponovimo ovo je priča o većini, o vođenju sjednice i 
toga, svako ko bi rekao drugačije da to kolega Bečić nije radio dobro onda ne bi pričao istinu. Ovdje se 
svima pridružujem i svi su rekli da je vodio dobro sjednice, ali pričamo o stvaranju neke nove većine i to je 
realnost. Nemojte zaboraviti, uvaženi  kolega Bulatoviću, da smo glasali sve one zakone, nije važno sa koje 
strane su dolazili, da li sa one strane opozicije ili sa strane aktuelne vlasti. Podržali smo sve one zakone 
koji su bili za dobrobit građana. Ovdje vas sve pozivam, kao što ste i Vi rekli, na stvaranje jedne ozbiljne 
većine koja će imati dvije trećine i koja će razriješiti svu ovu našu muku koju smo dobili od Evropske 
komisije. Da budemo jasni na put evropskih integracija da ne bude pratikularni interesi. Izvanredno je 
profesor Radulović pričao. Izvinjavam se što ga pominjem. Potrebno nam je jedinstvo ovdje, ali jedinstvo 
onih vrijednosti koje su dobre za sve, a ne samo za pojedine. Zahvlajujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:09:17) 



 
 Zahvaljujem kolegi Ibrahimoviću. Pravo na odgovor na komentar ima kolega Bulatović. 
 Izvolite, kolega Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (07.02.22 17:09:21) 
 
 Poštovani građani, dame i gospodo, gospodine Ibrahimoviću, 
 Direktno sam Vas prozvao, naravno nijesam očekivao da ćete Vi moći i jedan ozbiljan argument da 
date, što ste stavili vaš potpis. To mene ne čudi. Ja se obraćam građanima Crne Gore. Poštovani građani, 
zašto gospodin Ibrahimović u doba DPS-a nije podnio amandman i zašto mu nije prošao? Ja vam 
garantujem da gospodin Bečić, parlamentarna većina da to nije prihvatila da toga ne bi bilo. Naše je da 
građanima objasnimo za vrijeme koje dolazi. Zašto sam se ja obratio gospodinu Ibrahimoviću? On je 
predstavnik Bošnjačke stranke, ali ne i predstavnik bošnjačkog naroda, jer bošnjački naroda kad bi vidio 
posljedice ovoga šta gospodin Ibrahimović radi ne bi ga podržali, sigurni budite. Ja ne govorim o rejtingu. 
Bio sam određeni period toliko popularan da niko nije bio popularan kao političar, sada bi neki rekli ne sluša 
ga niko, ali posluša poneko. Ne govorim o rejtingu, govorim o miru, stabilnosti i pomirenju, a vi znate, ako je 
ko u ovoj državi se za to založio i imao  autoritet je Predrag Bulatović, bar dva puta na račun svoje političke 
štete, a u korist Crne Gore. 
 Gospodine Ibrahoviću, znate li Vi šta ste ovdje rekli u zanosu političke borbe, jer Vas je iznerviralo 
što sam Vas spomeuo. Vi ste nam rekli - nova većina. Ja bih volio ove iz parlamentarne većine prije svega 
u URA-u da mi kažu koja je to većina da nam uhvate muštuluk. 
 Poštovani građani, mi se zalažemo za dijalog, unutar parlamentarne većine i za manjine unutar 
toga, a on nam govori o novoj većini koju su napravili i pozivaju, koliko ja vidim, iz te nove većine ste 
isključili sve predstavnike srpskog naroda. Ja sam građanski političar, predsjednik sam bio Socijalističke 
narodne partije kao građanske partije i danas sam građanski političar, ali su ovdje dominantno srpski 
političari i predstavnici srpskog naroda koje želite da isklučite Vi gospodine Ibrahimoviću. Neće to bošnjački 
narod u Crnoj Gori. Nije problem jedna vlada, a posebno ne Zdravka Krivokapića. Mi nijesmo glasali za 
njeno rušenje, nijesmo htjeli da rušimo sa DPS-om, a da smo dali inicijativu srušili bi je mi sa DPS-om. Ne, 
nijesmo mi to htjeli da radimo sa DPS-om, jer znamo šta to znači. Jedna Vlada, kao što je Zdravkova, nije 
problem. Gospodine Ibrahimoviću da smo mi nakon te vlade makli ovu inicijativu vezano za Bečića za koga 
nema nijedan razlog za smjenu sem što je predsjednik Demokratske Crne Gore i nepoželjan partner on i 
njegova stranka u tome nekome ko pravi tu većinu, i Milu Đukanoviću, onda ta nova vlada može da bude 
faktor sukobljavanja, političke krize, ekselecija tenzija i totalne neodgovornosti za šta Demokratski front 
nema odgovornost. Mi danas čitav dan molimo i preklinjemo za dijalog, faktor je parlamentarne većine i 
vama pružamo ruku da budete dio te parlamentarne većine, a vi nam govorite o novoj većini i vi pozivate 
nas u neku većinu koju ste dogovorili, đe.  

Poštovani građani, ako se ovako dogovaraju većine kroz koje će Milo Đukanović da se pita mi 
imamo pravo da zaštitimo i naš narod i naše birače i izbornu volju i to ćemo da uradimo. Koliko će da traje, 
neko kad je htio da uhapsi Milana Kneževića i Andriju Mandića, ko je montirao državni udar mislio je da 
ćemo da nestanemo vrlo brzo, a mi dođosmo na vlast. Neki drugi koji se miješaju u neke druge nijesu 
očekivali ovo. Nama dođe prirodno stanje  da se politički borimo, ali ovo nije prirodno za Crnu Goru. Crna 
Gora ne može da ide naprijed dok oni koji su opljačkali Crnu Goru ne budu odgovarali za svoja 
nepočinstva.  

Izabrali smo Tužilački savjet, pretrpljeli kritike, dijelom od Venecijanske komisije, da bi otvorili 
proces kadrovske obnove i smjene onih koji štite Mila Đukanovića i njegove ortake, dok ne odu. Ja se 
duboko nadam da je došao trenutak da glavni branitelj lika i djela toga čovjeka i oni koji su počinili kriminal 
u prošlosti, glavni specijalni tužilac Milivoje Katnić neće još dugo, nijesam siguran političke funkcije, a ako 
bude smijenjen veliko je pitanje da li će Milo Đukanović dati manjinsku podršku toj vladi koja mi je miljenika 
i čovjeka koji radi za njega i njegovo očuvanje smijenila. 
 Gospodine Ibrahimoviću, hvala Vam što ste mi dali mogućnost ponovo da kažem. Pozvao sam Vas 
kao lidera Bošnjačke stranke. Ne želim da dižem nikakve nacionalne tenzije, pa koristeći vas  da kažem 
bilo šta, ali odgovornost gospodine Ibrahimoviću nije Vaša ista kao URA-e, Vaša je veća jer ste predstavnik 
bošnjačkog naroda. Ja sam sa vašim pokojnim osnivačem i liderom razgovarao prije referenduma. Iamo je 
razumijevanja za određene stvari, nijesam zadovoljan načinom njegovor političkog ponašanja, pominjem 
ga, ali govorim o političkoj stranki, ali ipak smo izgradili odeđeni odnos. Mogli ste da uradite sve, a da 
stavite potpis za Aleksu Bečića, bio mi je poseban politički merak da Vam to kažem, što bi neki rekli u oči. 
Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:16:53) 
 
 Zahvaljujem kolegi Bulatoviću. Prvo se za proceduru javio predsjednik Skupštine Aleksa Bečić, pa 
onda imamo proceduru potpredsjednika Ervina Ibrahimovića. 
 Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 17:17:01) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsejdnice. 
 Neću ulaziti u ovaj politički dio, ja ću imati, kao što smo na Kolegijumu dogovorili, završno 
obraćanje. Samo u ovaj formalno-pravni dio, jer je uvaženi kolega Bulatović kome zahvaljujem na jednom 
korektnom pristupu i izlaganju i odnosu koji smo imali od prvog dana mog predsjedavanja ovim visokom 
domu istakao ono što sadrže izvještaji evropskih institucija i ono što je njegova percepcija da sam dao veliki 
doprinos da sam se snažno zalagao da izmijenimo Poslovnik i da u tom Poslovniku prvi put u istoriji ovog 
parlamenta formalna obveza bude, bez obzira ko je u parlamentarnoj većini, a ko u parlamentarnoj 
opoziciji, da jedno potpredsjedničko mjesto bude zagarantovano za poslanika iz manjinskih partija. Nakon 
toga smo čuli nešto drugačiji odnos i opservaciju da je to usvojeno kao amandman Bošnjačke stranke. Ja 
sam dužam kao evo, još uvijek predsjednik ovog visokog doma, da navedem činjenice. Da je 23.decembra 
2020. godine grupa od pet poslanika, predstavnika pet poslaničkih klubova parlamentarne većine podnijela 
izmjene i dopune Poslovnika Skupštine Crne Gore i za ovlašćenog predstavnika predlagača odredila 
gospodina poslanika Moma Koprivicu. U tom njihovom predlogu 23. decembra koji nedugo za tim nakon 
par dana razmatran na Skupštini je predložena i normirana upravo ova norma i ova izmjena koja 
omogućava da jedno potpredsjedničko mjesto bude zagarantovano za poslanike iz manjinskih partija. Dana 
28. decembra kada je bila sjednica na kojoj smo razmatrali izmjene i dopune Poslovnika, odnosno taj akt, 
došao je amandman Bošnjačke stranke kojim su tražili da taj potpredsjednik bude iz reda manjinske partije 
koja je najviše glasova osvojila na prethodnim parlamentarnim izborima. Međutim, imajući u vidu da kolege 
iz Bošnjačke stranke nijesu prisustvovale 28. decembra zasijedanju Skupštine, nijesu bile tu kad se glasalo 
o tom predlogu akta i kada se usvajala ta izmjena Poslovnika nije ni razmatran njihov amandman, već je 
prihvaćeno ono što je bilo stanovište predlagača i radne grupe koja je radila na tome, da potpredsjednik 
Skupštine iz reda manjinskih partija bude onaj kog predlože svi poslanici koji dolaze iz manjinskih partija. O 
politici neću, bio sam dužan formalno-pravno da iznesem činjenice, argumente i konkretne akte. 
 Zahvaljujem potpredsjednice. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:19:43) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče, na razjašnjenju ovih normi, u stvari bilo je tako kako ste Vi rekli. 
 Izvolite potpredsjedniče Ibrahimoviću, proceduralna reakcija. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (07.02.22 17:19:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ja ću pokušati da ne odgovaram. Došli smo do onoga da je naše amandmansko rješenje bilo 
mnogo bolje nego ovo koje je sada, ali to neka bude. Ono što treba javnosti reći. Ja za sav onaj 
demokratski iskorak koji napravi bilo ko iz ovog doma, visokog doma, ja sam srećan, a onaj kojim sam ja 
doprinio, ja neću izaći da mašem svakih deset dana, to nije čojski, ali neka ostane, neka građani cijene.  
 Kolege, vi kažete da smo mi nervozni, ja nijesam nervozan, svi znamo da će proći i ovaj dan. 
Nijesam od onih koji ratuju sa svima, a poslije se izvinjavamo i pozivamo na pomirenje. Čuvajmo se oštrih 
riječi, jer ovo gledaju građani. Ono što je glavno, nemojte praviti iste greške. Naučimo se onih grešaka iz 
istorije, nemojte crtati mete manjinama. Nemojte podizati tenzije. Dozvolite da pričam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:21:08) 
 
 Kolega Ibrahimoviću, stvarno nijesam primijetila da je iko crtao mete manjinama i molim Vas samo 
da obratimo pažnju, to je možda neki Vaš lični osjećaj. 
 
 



 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (07.02.22 17:21:08) 
 
 Dozvolite da imam lični osjećaj, ali zar nijeste čuli - pazite vi ste predstavnik naroda, pazite šta ako 
odlučite, nije isto kao tada i tada, ako vV tu ne prepoznajete određenu prijetnju onda ja bih volio da 
griješim. Dozvolite kao predstavnik jednog naroda da kažem, znači, autentični predstavnik bošnjačkog 
naroda, jedina parlamentarna partija, shvatite kako hoćete. Ni u jednom javnom diskusu nijesam uvrijedio 
ni jednu naciju ili vjeru u Crnoj Gori. Nađite, pošto vidim da ste vješti odmah da nađete, nađite. Uvijek 
afirmišem tu vrijednost, ali nijesam našao za zadnjih godinu i po dana da iko od ove vlasti afirmisao da 
manjine treba da budu sistem. Poštovani građani, i prije deset dana, i šest, su uspjeli i zadnjeg koji je 
predstavnik manjina, ako je u institucijama sistema, da ga smijene. Toliko o dobroj namjeri, a inače da 
znate neće me to pokolebati  nastaviću da gradim prosperitetniu, multietničku  i multivjersku Crnu Goru, 
jednaku za sve. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:22:24) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče Ibrahimoviću. 
 Proceduralnu reakciju ima kolega Predrag Bulatović. 
 Izvolite kolegta Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (07.02.22 17:22:35) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, gospodine Ibrahimoviću, 
 Bio sam predsjednik SNP-a i bio sam vođa koalicije Zajedno za Jugoslaviju, bili smo pola, pola na 
referendumu, i prije toga.  
 Kada sam dolazio u Rožaje gdje smo imali veoma malo glasova, kampanja je bila - dolazi vođa 
četnika, to jeste ja. /upadice/ Hoću, jer je vrlo nekorektna Vaša priča bila u odnosu na moje izlaganje. 
Dozvolite mi da završim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:23:14) 
 
 Hoću naravno, dozvoljavam Vam da završite i smatram da je imalo razloga za Vašu reakciju, samo 
da povedemo računa da ne zaoštravamo situaciju. Čini mi se da smo krenuli dobrim putem, a opet 
nailazimo na neke povećane tenzije odnosno više emocije nego racija, samo da malo spustimo emocije i 
da nastavimo dalje. Niko neće biti uskraćen za riječ. Izvinite što sam Vas prekinula. 
 Kolega Bulatoviću, izvolite nastavite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (07.02.22 17:23:51) 
 
 Moramo to da kažemo, jer je sad u aluzijama neko crta metu nekome, ja crtam metu. Ja sam skidao 
mete i Vi kao predsjednik Bošnjačke stranke treba da kažete hvala Vam gospodine Bulatoviću za ono. E, 
sad ću da vam kažem.  Ovo je istina. Koalicija Zajedno za Jugoslaviju je bila četničko-partizanska, srpsko-
crnogorska i sticajem okolnosti tada to nijesam govorio kao odgovor. Iz kuće moje majke Šoškića iz 
Vašega kraja, pet nosilaca partizanske spomenice, moj otac je bio u partizanima i na Golom otoku, a ja 
vođa četnika. Ni tada ni danas. Zato kažem i iz tog ugla ja ne bih vama nacrtao ništa, ja sam Vas samo 
pozvao da Vam kažem sad o ovim stvarima koje sve svako zna o čemu se dešava. Priča o obnavljanju 
parlamentarne većine, smanjivanja, valjda znate gospodine Ibrahimoviću barataju sa vašim stavom da 
nećete u Vladu koju će podržati Demokratski front, a da ne bude unutra Demokratski front. Ja vas pitam 
ako Demokrate, SNP, Demos i ovi koji nemaju zabranu Eskobara žele u manjinsku vladu sa URA-om, a da 
je mi podržimo hoćete li ući u tu vladu, da mi ne bi govorili da ste Vi protiv toga. Je li to znak multi-etičnosti i 
otvorenosti. Evo, pa da me isključe iz Demokratskog fronta, da ne budemo u tu vladu rekao je Eskobar, 
jeste li spremni da uđete u tu vladu, a da vas svi podržavamo, uvažavajući Vaše stavove, evo sada recite 
da ili ne. Je li tačno da ste napravili novu većinu da nas nema? Je li to crtanje mete to je izvrođenje na 
čistac, ne može jasnije nego to. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:25:52) 



 
 Zahvaljujem kolegi Bulatoviću. Imamo proceduralnu reakciju i kolege Borisa Mugoše. 
 Izvolite kolega Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (07.02.22 17:26:00) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednice. 
 Poštovane građanke i građani, 
 Upravo hoću Vama da pomognem, jer znam da Vam danas nije uopšte jednostavno predsjedavati 
ovom sjednicom, prosto je osjetljiva problematika i razumijem i disonantne tonove, ali molim vas jednu stvar 
da razjasnimo. Na Kolegijumu smo se dogovorili koliko ko ispred kojeg kluba ima vremena. Nemojmo da 
kroz proceduralna reagovanja potpuno rušimo tu koncepciju, jer ovako, ako smo mi korektni, pa smo 
ispoštovali dogovor da jedan naš predstavnik priča, a neko kroz proceduralna reagovanja umjesto jedne 
riječi dobije četiri riječi to nije korektno. Ja Vas molim, ako se neko javi za proceduralno da kaže gdje ste Vi 
prekršili. Vi niti u jednom slučaju nijeste prekršili proceduru kad se tražilo proceduralno reagovanje, a jedino 
mogu Vama da se obrate i jedino mogu to da komentarišu. 
  Prema tome, molim Vas da nam svima dozvolite jednake uslove u ovoj skupštini, jer smi mi 
možemo da se ponašamo na ovaj način da zloupotrebljavamo, ali nam to nije cilj, jer je cilj da smirujemo 
tenzije, a svako proceduralno reagovanje, u većini slučajeva, ima suprotan cilj, a to je da povećava tenzije i 
ovdje, ali i tenzije među onim ljudima koji slušaju današnje izlaganje. Ja Vam se izvinjavam, prosto je ovo 
bio moj pokušaj da Vama pomognem da vodite ovu vrlo tešku i napornu sjednicu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:27:35) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši i zahvaljujem Vam na tome da mi pomognete. Danas je vrlo sjednica 
osjetljiva i iz tog razloga pokušavam da ne uskratim nikoga, a da svi imaju istu šansu i molim vas da se 
vratimo dogovoru sa Kolegijuma. Sad ću pročitati, i time nadam se zaključiti listu govornika. Znači, imamo u 
ime Kluba Demokratska Crna Gora i Demos, to je takođe dogovor sa Kolegijuma, imamo kolegu Moma 
Koprivicu i nakon njega, takođe iz tog kluba imamo kolegu Dragana Krapovića. Imamo kolegu Marka 
Milačića, koji nema klub, koji je takođe prijavljeni diskutant i time bi lista diskunata po ovoj temi bila 
zaključena. 
 Izvolite kolega Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (07.02.22 17:28:39) 
 
 Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća. 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvaženi potpredsjednici, poštovane koleginice i kolege poslanici 
i prije svega uvaženi građani Crne Gore, 
 Od sinoć je sve definitivno jasno, a danas je sve definitivno i potvrđeno i dokazima posvjedočeno. 
 Imali smo upravo, prije nekoliko minuta priliku da čujemo uvaženog poslanika Ibrahimovića koji kaže 
- ovo je priča o stvaranju nove većine i to je realnost, a čuli smo i da je vjerodostojna ona prepiska sa jedne 
vajber grupe to je potvrdio visoki funkconer, upravo te partije, a u vezi čega imamo dvije potvrde. Potvrdu 
da se fingiraju razgovori. Zato što jedan funkcioner na vjerodostojnoj prepisci kaže: „Zbog javnosti treba 
prihvatiti razgovore, a mi idemo po svome“. Dakle, to je potvrda simulacije i fingiranje razgovora. Ko vas u 
suprotno ubjeđuje baca vam prašinu u oči kako ne biste vidjeli realizaciju koruptivnog plana prekrajanja 
izborne volje građana. I dobili smo potvrdom autentičnosti te prepiske u ovom visokom domu i potvrdu da je 
im Aleksa Bečić smeta za koaliciju sa DPS-om. Zato što kažu, ako Bečić ostane na čelu Skupštine nema 
manjinske vlade i mi smo izgubili.  
 Dragi građani, sve je dogovoreno. Dogovoreno je prekrajanje izborne volje građana i dogovorena je 
nova parlamentarna većina. Zato je možda u nastavku diskusije neophodno govoriti o dva pojma o izbornoj 
i o parlamentarnoj većini. Izborna većina se formira u skladu sa Ustavom i u skladu sa voljom naroda, a ta 
izborna većina je jasna, a parlamentarna većina, kao što vidite, ne formira se samo zahvaljujući izbornoj 
volji građana nego se može i prekomponovati zakulisnim, netransparentnim  i koruptivnim dilovima. 
 Međutim, taj račun je napravljen bez krčmara. Nije konsultovan narod, a narod i demokratska 
javnost su posljednja linija odbrane vlasti koja počiva na izbornoj volji građana i to je ustavno načelo da se 
ne može uspostaviti niti priznati bilo koja vlast, osim one koja proističe iz slobodno izražene volje građana 
na izborima u skladu sa zakonom. Shodno tome, sve te zakulisne dogovore, dogovore o novoj većini, 



upravo narod ima pravo i da poništi. Jedini put za izlazak jesu demokratski izbori, jer ključevi demokratije 
jesu jedino u rukama građana, a ne otuđenih političkih elita koje žele da uzurpiraju državne  institucije i da 
ukradu narodu pravo da odlučuje i da oblikuje sopstvenu budućnost. 
 Smjena predsjednika Skupštine nije smjena jednog političkog lidera nego je smjena parlamentarne 
većine i to sam rekao i u petak nakon završene diskusije o razrješenju Vlade. Ovo nije pitanje razrješenja 
predsjednika Skupštine nego razdruživanje Parlamenta od volje naroda, a njegova osnovna funkcija i 
obilježje jeste demokratičnost i reprezentativnost, a to je da reflektuje volju naroda. Danas Parlament 
prestaje da reflektuje volju naroda, a počinje da služi interesnim strukturama koji imaju svoje planove, a 
bježe od izbora. Zato su i spojili beranske i ulcinjske izbore sa podgoričkim i zato nijesu prihvatili inicijativu 
Vlade da se skrati mandat Skupštini i ide na izbore kako bi građani rekli ko i kako ima da vrši vlast u njihovo 
ime.  
 Zajedno sa inicijativom za rušenje Vlade, ovo je uvod u to da se ponovo usele organizovane 
kriminalne grupe u državne institucije i njihov uticaj, da se ponovo diktiraju zakoni iz neformalnih centara 
moći i da vi dragi građani budete ponovo diskriminisani, marginalizovani, ugroženi i varani. Zajedno sa 
ovom smjenom danas želi se sljedeći ishod - da 30. avgust bude precrtan. Rekao bih da je ovaj čin smjene 
predsjednika Skupštine i ova inicijativa opozicije, na šta opozicija ima pravo i to ne treba da nas čudi, ali je 
posebno upečatljiv onaj dodati glas od strane onih koji su stekli povjerenje na priči ne sa DPS-om i citiram 
„u izbornoj kampanji poklič partije koja im se danas pridružuje, glas ide samo onima koji neće sa DPS-om“. 
Zato je ovaj čin projektovan u sklopu šireg poduhvata ponižavanje svega onoga što je dovelo do promjena 
30. avgusta i uklanjanja svih onih koji su bili sudionici tih promjena. To je i čin programiran sa ciljem 
prekrajanja izborne volje građana i konstituisanja nove većine suprotno Ustavu i osnovnih demokratskim 
principima, ali je i to čin pozicioniran u dijelu koruptivno interesne igre koja treba da uskrati demokratsko 
pravo narodu da odlučuje i da se uzurpiraju državne institucije. Shodno tome ova inicijativa ne odražava 
volju naroda, već volju interesnih struktura.  

Zapažaju se i tri zakonomjernosti koje dovode do inicijative za rušenje i Vlade i za razrješenje 
predsjednika Skupštine. Prvo, ekonomske i socijalne reforme ugrožavaju one političke partije koje su bez 
doprinosa i na ivici cenzusa. Drugo, hobotnica koja se konsolidovala decenijama burgija i burgija i 
izburgijaće tamo gdje je najtanje, a ona zna ko je i gdje je Ahilova peta izborne većine. I treće, kompleks 
političke inferiornosti tjera minorne subjekte da produkuju ili podržavaju one inicijative koje uvode 
nestabilnosti, podjele, konfrotacije da bi u drugi plan prošle sve one inicijative koje su doprinijele 
poboljšanju životnog standarda građana i usvajanju zakona koji unapređuju ekonomski i socijalni položaj 
stanovništva u Crnoj Gori. 
 U formalno-pravnom smislu ovaj čin pridruživanja dijela izborne većine opoziciji jeste unilateralni i 
jednostrani pokušaj raskida Sporazuma iz septembra 2020. godine koji je na unutrašnjem planu doveo do 
konstituisanja vlasti, a na spoljno-političkom planu zadržao kurs naše zemlje što je pozdravljeno i od 
međunarodne zajednice. Jeste činjenica da je predsjednik Skupštine neko ko je čvrsto na evropskom i 
evro-atlanskom kursu, a razrješava se od stane onih koji pokušavaju da izvaraju međunarodnu zajednu.  
 U političkom smislu ovo je prevrat kojim se želi poništiti izborna volja građana Crne Gore, a ustavno-
pravnom smislu kršenje zabrane prisvajanja odnosno uzurpacije suverenosti koja po Ustavu pripada 
građanima. 
 Politička partija koja iz izborne većine pretrčava ka opoziciji dovela je i držala je građane i u stvarnoj 
i u pravno-političkoj zabludi, jer je simulirala promjenu vlasti, a sve je činila da ne dođe do dubinskih i 
suštinskih reformskim promjena i čekala trenutak da omogući revitalizaciju Demokratske partije socijalista 
kao partije bivše vlasti kojoj je narod otkazao povjerenje na izborima 30. avgusta. Shodno tome rušenje 
predsjednika Skupštine je jedan najperfidniji čin u tom konstruktu korupcije. Ovom inicijativom za rušenje 
predsejdnika od strane opozicije kojoj se pridružuje i dio izborne većine zaboravljajući ovo što su rekli 
građanima gazeći ono što su im obećali, gazeći elementarne sopstvene principe, pokazujući nedostojnost u 
odnosu na sebe same i svoju sopstvenu riječ, oni dovode do dvije posljedice. 
 Prvo, da Đukanović predlaže mandatara za sastav nove vlade i drugo, da on bude jedini od tri 
predsjednika u punom kapacitetu član Savjeta za odbranu i bezbjednost. To je selidba moći ka gospodinu 
Đukanoviću. I to je stvarni cilj manjinske vlade uz podršku DPS-a za koju se zalaže jedan dio izborne 
većine, koji se pridružuje opoziciji. Svaki razgovor ili pregovor o kojem oni pričaju ili neko drugi jeste 
simulacija i fingiranje. Oni optužuju druge za fotelje, a trguju na sve načine da što više fotelja dobiju. To što 
su govorili neće se vratiti DPS i da je DPS ugrožen od ruke pravde koja je ovdje upirala prstom u pojedine 
poslanike najbolje demantuje onaj vatromet sa zgrade Bemaksa, a da su čista posla ne bi se bježalo od 
najčistije opcije koju je pominjao upravo potpredsjednik Vlade, jedini političar koji je mimo sopstvenog 
principa ušao u nju, a rekao da su izbori najčistija opcija. 
 Moram da naglasim i sljedeću stvar. 
 Niko iz parlamentarne većine nema pravo da abolira one koji čine izdaju, koji gaze sopstvenu riječ i 
prodaju izbornu volju onih koji su ih doveli na pozicije da u zakonodavnoj vlasti odlučuju ko će da bude 



izvršna vlast. I niko iz parlamentarne većine nema pravo da zamagljuje istinu. Sve priče o sujeti, o rivalstvu 
o teškim riječima su samo, znajte dragi građani, bacanje prašine u oči, urpavo vama da ne biste shvatili šta 
je suština, a suština da se dešava koruptivno prekrajanje izborne volje građana i da se formira nova 
parlamentarna većina mimo izbora i mimo vaše volja, a što smo imali danas priliku da se čuje upravo u ovoj 
skupštini. 
 Priča o teškim riječima je za malu djecu. To je način da se ruši plafon, a da vi ćutite dok vam se do 
kraja i krov ne sruši na glavu, to jest dok se vaša prava, vaša politička prava i izborna volja koju ste 
pokazali u potpunosti ne pokrade, da se spriječi vaš bunt, dizanje glasa protiv korupcije, to su priče o sujeti 
i rivalstvu u teškim riječima.  
 Ovdje smo imali priliku da čujemo od potpredsjednika Vlade Abazovića da kaže, upravo DPS-u: „Vi 
ste 30 godina radili sve da opljačkate Crnu Goru, da podijelite i posvađate Crnu Goru. Tragedija je što vi 
nastavljate da nas iz opozicije gurate u sukobe. DPS mi crta metu i kriminalni klanovi i nudite novac“. Oni 
su njega nazivali - potrčkom medijskih tajkuna, da mu prepuštaju izdajničku marginu pa i te teške riječi ne 
smetaju da sad naprave upravo dil i zajedničko djelovanje. Nazivali su ga bitangom, da oproste svi 
poslanici koji sjede u ovom visokom domu i uvaženi građani. Nazivali su ga i šibicarem, pa mu to ne smeta 
da glasa za njihove inicijative ili da ih zajedno sa njima podnosi. Vara se svako, priča da su ovdje problem 
teške riječi ili sujete. Svi smo mi svjesni zajedničkog interesa, opšteg interesa, onoga što narod od nas traži 
i niko ovdje neće zbog teške i opore riječi da upropasti ono što je volja naroda. 
 Ne radi se ovdje, dragi građani, o teškim riječima, o sujetama i rivalstvima, nego o napravljenom 
planu koji se iza vaših leđa želi sprovesti. Raspodijeljena su mjesta, priča se dobro i dobro se zna, a 
isplivaće i dokazi kroz koje forme želi se uključiti ovaj, a kroz koje onaj. Sve će to javnost da sazna. 
Konačno, ovdje smo čuli i jednog šefa kluba političke partije koja omogućava prekrajanje izborne volje 
građana da upozorava druge da podnesu prijavu ako znaju da je ko kome dao novac za političko 
ponašanje. Podsjećanja radi isti taj poslanik je ovdje u ovom visokom domu, kada se birao Darko Pajović 
za predsjednika Skpštine, rekao, citiram: „Večeras je plaćanje dugova Mila Đukanovića prema ljudima iz 
Pozitivne Crne Gore“. Je li podnio dokaz, je li podnio prijavu. Traži da za druge važi jedno pravilo, a za 
njega drugo. Ne, dragi građani, ovo vam je potvrda i dokaz političke korupcije, a da su sve one priče o 
teškim riječima, o optužbama samo spin, samo laž, samo bacanje prašine u oči. Da upanete u jednu 
paukovu mrežu dok se do kraja ne sprovede koruptivni plan i formiranje nove parlamentarne većine i 
manjinske vlade sa DPS-om koja će raditi po diktatu DPS-a, koja će zavisiti od volje DPS-a i u koju će DPS 
da sačuva sve svoje kadrove. I sačuvaće se sve one šeme koje je DPS godinama baštinio tamo.  
 Želim na kraju da vam kažem, uvažena potpredsjednice da imamo na djelu borbu jednog čovjeka 
koji je govorio - ne sa DPS-om, pa nudi saradnju sa DPS-om, koji je pravio spiskove DPS-ovaca koje će da 
politički-pravno odstrijeli, a onda sa njima potpisuje inicijative, jedinog političara koji je mimo sopstvenog 
principa ušao u Vladu da se na sve načine bori za prvu poziciju, da bude premijer. Dakle, po svaku cijenu i 
po cijenu predaje moći, uticaja i vlasti Demokratskoj partiji socijalista. I u toj borbi je spreman na sve, i 
spreman da svakom zabije nož u leđa zarad šačice vlasti. To je sva istina i to su činjenice. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:45:23) 
 
 To su dosta teške riječi, ajmo da završavamo. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (07.02.22 17:45:30) 
 
 To su činjenice. Pogledajte, i ovim završavam, šta je on govorio o Dragu Đuroviću, uzmite i od mojih 
kolega iz poslaničkog kluba, rekao je 2016. godine, upravo gospodin Abazović, citiram ga: „Drago Đurović, 
poštovani građani Crne Gore, je i pored svega glasao za skraćenje mandata one skupštine u Nikšiću. On 
nije otišao u DPS, glasao je za skraćenje mandata te skupštine". Dakle, on je rekao da je Đurović bolji od 
Pajovića a iz ovoga proizilazi, iz njegovih riječi, da je Đurović bolji i od njega.  I jeste Đurović u Nikšiću 
glasao za skraćenje mandata Skupštine, izašlo se na izbore, a on je u petak pobjegao od izlaska na izbore 
i stavio sebe na mjesto ispod Draga Đurovića. I još kaže Makijaveli je rekao još u XVI stoljeću - Ljude će 
kupovati novcem i priznanjima. Ko odoli novcu neće i priznanju. Čitaj na crnogorskom funkciji. Zahvaljujem. 
Eto ga najveći borac za funkcije i najveći borac za fotelje koji za rad šačice vlasti želi da uruši sve i da 
proda izbornu volju građana Crne Gore. Ali grdno se vara onaj ko misli da će narod Crne Gore to mirno 
posmatrati. Grdno se vara bilo ko, ko misli da će narod Crne Gore, onaj koji je diskriminisan, obespravljen, 
ugrožavan, tek tako posmatrati da se prekraja izborna volja građana, a nećemo ni mi to posmatrati iz 
udobnih soba niti iz ove sale. Mirno građanski i evropski ćemo se boriti.  



 Narode, ustajte protiv izdajnika, protiv političke korupcije na evropski, građanski i dostojanstven 
način. Ključevi demokratije jesu u rukama naroda i ti ključevi se moraju vratiti u ruke tog naroda. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 17:47:26) 
 
 Zahvaljujem kolegi Koprivici. 
 Očekivala sam da kolega Dragan Krapović odustane, s obzirom na prekoračenje u odnosu, ali 
nadam se da ćete vi poštovati vrijeme. Zaista da privodimo polako kraju. 
 Izvolite. 
 
 
 DRAGAN KRAPOVIĆ (07.02.22 17:47:47) 
 
 Evo kolega Konjević je bio toliko pošten da mi da vrijeme njihovog Kluba.  
 Uvažena potpredsjednice Bošnjak, hvala Vam puno da datoj riječi. 
 Poštovani predsjedniče Parlamenta, gospodine Bečiću, poslanice i poslanici, uvaženi građani Crne 
Gore, 
 Danas smo tokom rasprave vidjeli i tokom glasanja ćemo vidjeti sve ono o čemu smo mi pričali 
prethodnih mjeseci. Konstatovano je ovdje da je gospodin Bečić problem novoj koaliciji. Svi u Crnoj  Gori 
znaju i bjelodavno je to potvrđeno iz ovih redova i mislim da nije dobro što kolege koji su to potvrdile nijesu 
tu u ovom trenutku, nije dobro da se kriju po kancelarijama nego da dođu ovdje da se suočimo, pa i sa  
teškim riječima. Konstatovano je da će on biti problem toj koaliciji i naravno sada će taj problem da 
zajednički otklone. Znate kako se to zove u ovom sadašnjem kontekstu i kontekstu onoga što smo pričali 
svi prije 30. avgusta 2020. godine, godinama  smo to pričali?  To se zove izdaja i prodaja volje građana 
Crne Gore. Je li teška riječ -jeste. Treba li da sad tražimo neke eufemizme ovdje i zamjenske riječi da 
nazove stvari pravim imenom. Nijesam ni takav čovjek niti pripadam takvoj partiji. Treba reći u oči, pa 
nekad i malo težu riječ. Vidim da se neki snebivaju ovdje nad upotrebljavanjem takvih termina i pričaju o 
tome kako to ne bi trebalo raditi, a oni isti su patentirali izdaju državnih interesa. Sad imaju nove partnere 
koji kao štit imaju zaštitu nacionalnih interesa, vrlo slične stvari i naravno priliči novim partnerima. Mi 
nemamo namjeru da isključujemo bilo koga i da istjerujemo bilo koga iz društveno-političkih tokova, 
nemamo namjeru. Imamo namjeru da uradimo ono što smo rekli. Da se sarađuje gdje treba da se sarađuje, 
da se sarađuje sa opozicijom naravno na svim pitanjima na kojima treba da se sarađuje i nije nam namjera 
da bilo koga isključimo, ali nam jeste namjera da uradimo ono što smo građanima obećali, a to je da bivši 
režim držimo u opoziciji do onog momenta dok ne prođu katarzu i dok građani, a ne mi ne kažu drugačije i 
ne uključe ih. 
 Na sceni je otvorena politička izdaja i prodaja glasova i svako ko to nije detektovao ili je politički 
slijep i nepismen, a ja sumnjam da ovdje ima politički slijepih i nepismenih ili se namjerno pravi lud i zato ne 
treba niko u ovoj skupštini ni da pokušava da kroz neko fingiranje pregovora relativizuje poziciju 
Građanskog pokreta URA ili da abolira Građanski pokret URA. Ovo zavlačenje sa pričom o pregovorima 
meni liči na zahtjev Stevana Džakovića da se potpišu otvorene liste ili na zahtjev, kao što je rekao kolega 
Koprivica, gospodina Đurovića da se osudi Srebrenica da bi se onda formirala vlast u Nikšiću. Nama je za 
takve stvari da donesemo odluku potrebno pet sekundi, ne nikakve pauze, ne bilo kakva okolišanja nego 
da se pogleda u oči i da donesemo odluku za pet sekundi. Demokratska Crna Gora neće biti u pozorištu 
lutaka niti će bilo ko povlačiti na koncima pa da ćemo dobiti sve funkcije ovog svijeta, ne funkciju 
predsjednika Skupštine, ne funkciju predsjednika Vlade nego sve funkcije u Crnoj Gori da nam date 
nećemo pristati na takve dilove.  

Danas imamo pred nama konkretan predlog za razrješenje gospodina Bečića i u tom predlogu su 
navedene određene stvari. Mislim da su i kolege koji su potpisnici toga predloga veoma jasno neki od njih 
rekli da te stvari ne stoje i da nisu krivica gospodina Bečića nego da su neke druge stvari političke prirode u 
pitanju. Želim da kažem da je to pošteno rečeno, ali isto tako je stavljen potpis, što dosta govori o 
namjerama. Ukoliko znate da nešto nije tako, ali potpisujete, u pitanju je zakulisni dil i politički dogovor 
između većine i opozicije, što je za opoziciju potpuno prirodno. Nemamo ništa tome da dodamo ni da 
zamjerimo. Imamo da zamjerimo onima koji su s nama jeli, pili i spavali pod istim krovom, a onda hoće da 
odnesu ono što je naša zajednička muka i muka svih građana Crne Gore, 208.000 građana na noge 
onome ko to ne smije da dobije, njihovu izbornu volju ne smije da dobije i ne smije da se vrati tim 
glasovima na vlast, a očigledno hoće.  
 Dakle, stavljeno je na teret, gospodinu Bečiću, odsustvo dijaloga. Već smo čuli to. Dijalog je bio 
zakazan u julu, svi su bili pozvani, nije došao jedan dio kolega iz većine, naravno oni su bili tada u bojkotu 
Parlamenta, nijesu došla ključna dva predsjednika partija. To je jasan znak da je sve još tada bilo 



dogovoreno i da se sada taj politički dil napravljen ispod stola u nekakvom kutku vjerovatno neke kafane 
sada se sprovodi u djelo. Da li je to krivica gospodina Bečića što taj dijalog nije nastavljen u septembru 
kada je zakazan. Ne bih rekao. Imali smo početkom septembra podizanje tenzija neviđenih razmjera u 
Crnoj Gori. Da li je bilo ko na političkoj sceni smirivao tenzije tada? Samo jedan čovjek, gospodin Bečić. 
Nije dao nijednu ishitrenu izjavu, nije pozivao da se bilo kakvi protesti ukinu. Jedino što smo pozivali - na 
poštovanje ustavnih prava. Šta su drugi radili u tom periodu koji bi trebalo da budu u dijalogu. Stvarali su 
barikade i fortifikacije na putevima i slali poruke paljenja guma i odlaska u šumu da se puškom brani stav. 
Je li to ambijent u kojem se dijalog ostvaruje? Je li to evropski način? Je li to nešto što smo mi radili? Ne 
bih rekao.  
 U predlogu se dalje pominju ustavni mehanizmi vezano za izbor pravosudnih funkcija. Što se tiče 
VDT-a od 2019. godine datira taj problem. Što se tiče Sudskog savjeta od 2018. godine datira taj problem. 
Da li su isti ovi akteri, potpisnici ove inicijative zbog nerješavanja tih problema uputili inicijativu za smjenu 
prethodnog predsjednika Skupštine. Nijesam to detektovao. Imali smo i u ovom mandatu da su se neka od 
pitanja koja su nama adresirana kao naše greške riješila i rješavaju se kvalitetno. Imali smo, ipak, kakav 
takav dijalog oko Tužilačkog savjeta na Odboru za politički sistem. Svi su kandidati po prvi put saslušani i 
svi ostali su imali šta da kažu i imali smo produkt Tužilački savjet koji nije birala samo većina nego smo 
neke članove izabrali sa većim brojem glasova. Sada imamo kredibilan i profesionalan Tužilački savjet koji 
je izabrao kredibilnu osobu, karijernu tužiteljku praktično bez mrlje u karijeri za v.d. VDT-a i sada čekamo 
rezultate. Nije baš da je istina da se ovoj većini može spočitati da je politički htjela da poklopi Tužilački 
savjet. Jesu li se ta pitanja mogla tako institucionalno dijalogom pred očima javnosti rješavati prije, nijesu. 
Mogla su se riješiti u krugu tri, četiri moćnika u Crnoj Gori i sada se ta stvar vraća unazad kao i sve druge 
stvari glasovima većine i onih koji su bili najglasniji da se taj Tužilački savjet usvoji.  
 Nadalje, takođe je zamjereno predsjedniku Skupštine što nije bilo napretka kod reforme izbornog 
zakonodavstva. Je li i to boljka ovog saziva Skupštine ili i to vučemo iz nekog prethodnog perioda? Je li 
Demokratska Crna Gora bojkotovala prvo Parlament, pa nijesmo mogli doći do tog dijaloga, pa onda 
bojkotovala upravo taj odbor zato što je u njemu izostao gospodin Vujović koji brani direktno pod firmom 
NVO-a interese DPS-a? Što smo mi radili dok smo mi bili opozicija? Tada je pridruženi član Odbora ispred 
akademske zajednice bio gospodin Bastijančić koji je savjetnik predsjednika države. Jesmo li mi tada 
napuštali i bojkotovali odbor? Ne. Radili smo krvnički u tom odboru kolega Koprivica i kolega Šaranović i 
podnijeli 16 zakonskih projekata i 200 inovativnih rješenja /prekid/ Je li to pravi odnos prema tom pitanju? 
Ko je drugi podnio ijedan predlog u tom odboru - niko. Nijedan politički subjekt. Znači, ovo je bio odnos 
gospodina Bečića i Demokrata. Nijedna od stavki koja stoji u predlogu ne stoji.  
 Ono što stoji je da je ostvaren ogroman broj projekata i da su ostvarena tri bitna cilja koje je 
predsjednik sebi zadao kada je došao na mjesto predsjednika Skupštine. To su transparentnost,  
otvorenost rada Skupštine prema građanima i to je priznato, ne u Crnoj Gori nego i šire, najtransparentniji, 
najotvoreniji Parlament na Zapadnom Balkanu uključujući i članice Evropske unije Sloveniju i Hrvatsku. 
Takođe, jačanje kontrolne, nadzorne i zakonodavne uloge Skupštine, modernizacija Parlamenta. Sva tri 
cilja ostvarena. To kaže Izvještaj Evropske komisije, da sada ne citiram ono što su izvodi, svi to znate. To 
kaže i Deklaracija POSP-a za koju su glasale, kao što je rekao uvaženi kolega Bulatović, ne samo kolege iz 
Evropskog parlamenta nego upravo kolege koji su potpisnici inicijative u kojoj se po prvi put u istoriji hvali 
jedan predsjednik Skupštine.  
 Što ćemo mi danas da uradimo? Mi ćemo da smjenjujemo mladog čovjeka, pristojnog čovjeka, 
državnika koji je proevropski političar, koji je evroatlantski političar, koji je garant takvog puta i opredjeljenja 
ove skupštine i da ga mijenjamo, znamo svi sa kime ćemo da ga mijenjamo, hajde da tu priču ne otvaramo, 
ali neće biti ni do koljena aktuelnom predsjedniku Skupštine Crne Gore. 
 Poštovani građani, sve što vidite pred vama je mazanje vaših očiju i pokušaj da se napravi zakulisni 
dil, a da vama prodaju neku priču koju mogu samo da kupe oni koji imaju IQ 86 ili manji od 86. Nama se ta 
priča, kolega Radunoviću, ne može prodati i mi je nećemo prihvatiti. Neke koji to ovdje rade nazvali smo 
pravim imenom, a oni pokušavaju da fingiraju i foliraju nekakvu uvrijeđenost i nekakve pregovore i 
pokušavaju sami sebi napraviti alibi time što su, bože moj, uvrijeđeni teškim riječima kao da ih svako 
svakome u ovom parlamentu nije uputio i van ovog parlamenta u Crnoj Gori, pa smo prelazili preko toga. 
Mi ih pozivamo danas da ipak, ukoliko imate hrabrosti i političke i ljudske, konačno skupe hrabrost i kažu 
građanima otvoreno da su napravili dil da od nas ne prave alibi, da ne fingiraju nikakve pregovore nego da 
to urade jasno i javno i kažu građanima i stanu iza toga kako kažu, a ne da nam plasiraju nekakve floskule 
o evropskim vladama i ne znam ni ja čemu. Već sam rekao to, i kolega Koprivica je to rekao, to su priče za 
malu djecu i one s IQ manjim od 86, da nas naprave alibijem koje su nazivali fašistama, da štitimo ubice, 
pazite ovo, kolege, da štitimo ubice Duška Jovanovića. Ima li teže riječi od toga? Može li da bude nešto 
teže od toga? Ti ljudi žele da vode novu crnogorsku vladu. Upiru prstom ovdje u poslanike, hapse po 
Tviteru, likuju, optužuju itd. Takvi ljudi ne bi smjeli da budu ni blizu bilo koje vlade, a pogotovo ne mogu 
činiti evropsku vladu. Podršku od nas za tako nešto dobiti neće. Ono što hoće dobiti je veoma jasan 



odgovor, institucionalan i vaninstitucionalan na svim poljima i taj odgovor će glasiti ovako. Ne može ni 
pedalj dalje osim preko nas, a vi izvolite pa probajte.  
 Poštovani građani Crne Gore, svaki od vas, svaki od 208.000 neka ovo što gleda danas, ovu gorku 
izdaju uzme i neka je čuva u srcu. Nemojte napraviti ni jedan jedini incident, ni na protestima ni bilo gdje, 
nemojte nikog uvrijediti, ali je čuvajte u srcu do dana izbora. Kada dođu izbori onda je vaše vrijeme da date 
adekvatan odgovor i osvetu za ovakvu izdaju. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:03:32) 
 
 Zahvaljujem kolegi Krapoviću.  
 Posljednji prijavljeni diskutant za večeras je kolega Marko Milačić, a onda nakon toga ćemo imati i 
obraćanje predsjednika Skupštine.  
 Mogu da Vam dam riječ, nije problem, nijesam vidjela da ste se javili. Izvolite. Izvinite, kolega 
Milačiću. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (07.02.22 18:04:32) 
 
 Dr Pavićević i ja smo došli iz našeg Kluba onda kada smo prozvani kao kukavice koji sjede u klubu 
jer nemamo snage da se suočimo s nečim što se ovdje događa, pa smo prosto došli zbog toga.  
 Ja sam ista ona odbornica koja je 2016. godine smijenila DPS u Budvi i omogućila da na vlasti budu 
Demokrate i DF. Imam vrlo dugo iskustvo borbe protiv DPS-a. Gledala sam prije neko veče drugom 
prilikom neke pokazatelje crnogorskog puta tokom evropske integracije i vidjela kakvih je sve zloupotreba 
bilo za proteklih trideset godina. Gledajući pojedine zloupotrebe u ovih godinu dana, shvatila sam razmjere 
ovih zloupotreba još bolje. Ako bilo ko misli da se ponudom ove vlade nudi mogućnost DPS-u da se vraća 
na vlast, on se gorko vara. Na kraju krajeva, neposredno iskustvo i dani koji su pred nama, naš personalni 
integritet, to će vam potvrditi.  
 Isto se ovo i slično dešavalo u decembru kada smo izglasavali Zakon o slobodi vjeroispovijesti i 
kada su ova četiri čovjeka i žene ovdje bili izloženi istim ovakvim napadima kao što smo danas izloženi s 
ove strane. Bili smo izdajnici za njih, danas smo izdajnici za vas, a jedino čemu težimo je ova država u 
kojoj nećemo biti zarobljeni na 40 i 41. Vaše je da provjerite, vaše je da vidite, ako se usvoji taj model, ali 
nije da na ovaj način optužujete prije nego što ste bilo što od toga vidjeli. Crnoj Gori neće svanuti dok se 
nekoliko puta ne promijeni vlast na izborima. Tek kada se promijeni nekoliko puta vlast na izborima, kada 
naučimo da dobijamo i gubimo i da podnosimo odgovornost, svakako ćemo biti mnogo zreliji kao društvo. 
Ovdje se čulo, ukoliko bi prije avgusta URA rekla da neće biti protiv DPS-a, što je bilo nemoguće, jer 
unutrašnja politika DPS-a je vrištala da budete protiv nje, bilo je nemoguće ne biti protiv politike DPS-a. 
Međutim, da smo to rekli ne bismo dobili te glasove. Ukoliko ih ne bismo dobili ne bi bilo ni ove većine, što 
će reći da bez te većine nije bilo šanse koja se pružila opoziciji Crne Gore da izvede državu iz krize.  
 Drugo, ovoj grupaciji crkva nije ništa pomogla, pomogla je DF-u, pomogla je možda i Demokratama. 
URA-i i CIVIS-u nije pomogla ništa. Vi se nijeste brinuli kada smo u tom decembru gubili svoje glasove. 
Nemojte se ni danas brinuti kada gubimo svoje glasove. Smisao ovog pokreta je da Crnoj Gori bude bolje, 
pa čak i ako njega ne bude. Ako se Crna Gora otvori, a vaše je da vidite, da nas izmjerite, da provjerite 
hoćemo li da slažemo, to je smisao bilo čijeg djelovanja. Ovo je izuzetno neprijatan trenutak da čovjek izlazi 
iz zone komfora i ulazi u ovo što je jedna duboka crnogorska podijeljenost. Međutim, za mene lično ovo je 
velika stvar jer sam i onog decembra i ovih dana mogla ostati vjerna svojoj ideologiji. To je jedinstvena, 
pomirena zemlja Crnogoraca, Srba, Bošnjaka, Hrvata i Albanaca. Uživam što mi se pružila prilika da u 
ovome učestvujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:09:36) 
 
 Zahvaljem koleginici Jelušić.  
 Pravo na odgovor na komentar ima kolega Krapović. Izvolite, kolega Krapoviću. 
 
 
 DRAGAN KRAPOVIĆ (07.02.22 18:09:56) 
 
 Hvala, potpredsjednice Bošnjak.  



 Uvažena koleginice prof. Jelušić, nijesam rekao kukavice i nijesam mislio personalno na bilo koga. 
Mislio sam ono što sam rekao da se ne kriju jer smo ovdje dobili bjelodano priznanje da će neko da prekroji 
izbornu volju i da će da promijeni većinu, da će da sruši Vladu, da će da sruši predsjednika Skupštine sa 
DPS-om, a došli su, sada pričam o ovom klubu konkretno, sa referatom od pet, šest minuta, punom 
floskula o pomirenju i evropskoj vladi. Već sam rekao za one s IQ ispod 86, za nas teško i teško će to kod 
nas proći.  
 Dakle, tačno je da ste Vi glasali da se smijeni DPS u Budvi, i ovdje, i ja glasao s vama i ne da budu 
na vlasti Demokrate i DF nego i vi da budete na vlasti s nama i ovdje i tada u Budvi, a da ne pričam u Vladi 
Crne Gore, ekspertskoj sa političarima. Pored Budve mi smo glasali i u Budvi tražili i u ovom mandatu da vi 
budete vlast u Nikšiću i da budete vlast i u Budvi, iako nam matematički nijeste trebali, i u Herceg Novom 
itd. Rekao bih prije da smo mi pokazali mnogo više predusretljivosti u odnosu na ono što vaši politički 
potezi i ponašanja bila, pa ako hoćete na današnji dan i u ljudskoj ravni određeni potezi, ne pričam o Vama, 
koleginice Jelušić.  
 Dakle, sami ste rekli prije izbora bilo je nemoguće ne biti protiv DPS-a jer da smo to rekli i da smo 
ostavili najmanju mogućnost, a to je uradila jedna opoziciona partija, da će se koalirati s DPS-om ne biste 
dobili glasove, tačno je, ne biste ih dobili, i onda ste izveli zaključak da ne bilo ove većine. To nije tačan 
zaključak jer to nije jednostavna jednačina. Te glasove koji su bili motivisani isključivo ne programom URA i 
manifestom URA nego time da DPS ne bude na vlasti dobili bismo mi ili neko drugi i ne bi danas bilo izdaje 
da smo ih mi dobili.  
 Što se tiče crkve, imate u vašem manifestu i platformi Crno na bijelo uvaženu profesoricu 
Šćepanović. Ona je potpisnica tog manifesta i potpisnica te platforme na kojoj vi danas ne mogu reći vršite 
vlast nego ste u tranziciji između vršenja jedne vlasti u drugu potpuno, kao što sam rekao, ne u skladu sa 
izbornom voljom i voljom građana. Ta profesorica je potpisala taj manifest, a onda je držala na litijama 
govor ispred Hrama. Nisam vidio da ste nju prekorili. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:13:19) 
 
 Zahvaljujem kolegi Krapoviću.  
 Dajem riječ kolegi Marku Milačiću. Izvolite, kolega Milačiću. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 18:13:32) 
 
 Hvala Vam.  
 Mislim da su građani šokirani ovim pričama zato što ovdje neko želi da im predstavi nešto što ne 
postoji. Dakle, u pitanju je klasičan prevrat. Koliko puta treba da se ponovi elementarna politička stvar, 
kada neko iz redova parlamentarne većine ruši Vladu i Skupštinu, predsjednika Skupštine sa opozicijom u 
svakoj zemlji ovog svijeta to se zove politička korupcija i to se zove izdaja. Koliko puta treba to da 
ponavljam. Ponoviću, dakle. Kada djelovi parlamentarne većine u nekoj zemlji mijenjaju vlast sa 
opozicijom, to se zove politička korupcija i opet izdaja. Izdaja, izdaja, izdaja, izdaja, izdaja. Naviknite se na 
to. Saglasan, tek ćete slušati ovakve riječi, kolege iz URA, ali ne samo vi nego mnogi drugi koji su pomogli 
u ovome. Rekao sam, mi više nemamo parlamentarnu većinu 30. avgusta. Ona je pala, kao što sam rekao 
u petak, kada je pala Vlada. Ovo je samo dodatak kada pada predsjednik Skupštine. Šta još treba da 
uradite da bi neko zaključio da nema razgovara sa vama. Nema više razgovora s URA. Što se Prave Crne 
Gore tiče, to je završeno. Što se elementarnih vrijednosti 30. avgusta tiče to je završeno. Međutim, ovo je 
plan, vrlo jasno definisan mjesecima sprovođen plan. Ponosan sam što sam odavde govorio o tome. Bio 
sam možda i prvi koji sam rekao, pa su skoro svi skočili, većina iz parlamentarne većine kada sam rekao 
pregovaralo se. Poslije nekoliko dana je potpisan izdajnički memorandum. Taj memorandum, govorio sam 
skoro jedini, od prvog dana je bio temelj rušenja ove vlade i on nema samo potpisnike i izvođače radova 
nego ima i kumove s dvije strane, podržavaoce tog memoranduma. Tako je štafeta došla do URA.  
 Dakle, šta ovdje imamo mi danas u Crnoj Gori. Imamo situaciju da se ruši predsjednik Skupštine, 
jedan, reći ću, u ljudskom smislu, prije svega sjajan čovjek, čovjek koji je besprekorno vodio ovu skupštinu. 
Ne postoji ni jedan jedini razlog za njegovu smjenu, ali postoji nešto drugo, treba smijeniti vlast, treba 
promijeniti vlast, treba izdati građane. Ovdje postoji samo jedan normalan način da se odgovori na ovo 
kada vi ne želite izbore i ne želite da vratite mandat narodu. Ulica, građani, ulica i samo ulica. Demokratski, 
dostojanstveno, mirno, kako se odgovara izdajnicima.  
 Prava Crna Gora je jutros rekla, sada ponavljam, što se nas tiče nema više nikakvih razgovora zato 
što nema parlamentarne većine 30. avgusta. Nema razgovora prije novih izbora ni sa kim. Mnogi su ovdje 
umrsili svoje prste u ovo rušenje parlamentarne većine i izborne volje građana. Vi ćete dići glas, ali mnogi 



su učestvovali u tome, mnogi su rušili. Koloplet rušenja izborne volje građana je mnogo veći i mnogo 
ozbiljniji. Dakle, Prava Crna Gora će, sa ponosom to da kažem, biti prva u redovima opozicije. Jedva 
čekam da pređem u te klupe, časno i sa merakom, kao što je rekao jedan od ovih potpisnika, ali da će s 
merakom oboriti vlast s DPS-om. Kažem danas pred građanima Crne Gore, časno i s merakom ću da se 
borim protiv izdajnika, protiv Mila Đukanovića ojačanog URA-om i podržanom od drugih memorandumskih 
partnera. Jedva čekam. Sanjaćete me. Jedva čekam da budem u tim klupama.  
 Dakle, odmah da kažem, oni ljudi koji danas pozivaju na pružanje ruku, pozivanjem na očuvanje 
parlamentarne većine, pozivaju na dogovor u okviru tzv. parlamentarne većine, žele da prikriju neku vrstu 
istine i da naprave anesteziju prema građanima. Građani Crne Gore neće biti taoci bilo koga. Neće biti 
taoci ni URA niti potpisnika Memoranduma niti podržavaoca Memoranduma. Sada napokon ako je nešto 
dobro u čitavoj priči, to je što su maske potpuno pale. Ponosan sam što ću biti rame u rame s onim ljudima 
koji su potpuno iskreno, iako ne dijelimo sve iste političke stavove biti već u srijedu, u 18 sati, ispred Hrama 
u Podgorici zato što ti ljudi koji danas pozivaju, i mnogi drugi, su branili izbornu volju kada se branila i kada 
je trebalo da se brani dok su drugi gušili narodnu volju zato što je ovo dodatno i borba za ulazak u novu 
vladu i borba ko će raspisati izbore. Dakle, ti ljudi koji to traže se bore za fotelje, a ne mi koji želimo nove 
izbore, koji pozivamo narod mirno i dostojanstveno da se pobunimo protiv rušenja izborne volje građana.  
 Popularno je reći da se neko, pa i Aleksa Bečić, bori za fotelje. To je propagandni trik smišljen da se 
uguši volja naroda. Ta fotelja, ova ovdje, sa koje se i danas pošteno i korektno pomjerio Aleksa Bečić i 
time, takođe, pokazao kakav je čovjek, naravno da treba da se borimo za tu fotelju, ali ne iz tih tzv. 
foteljaških razloga nego jer je ova fotelja, fotelja naroda. Treba se boriti za tu fotelju jer ta fotelja je glas 
naroda. Ta fotelja je izborna volja i ta fotelja je pitanje časti. Svako ko sjutra, nakon ove neopjevane izdaje, 
sjedne u tu fotelju, ko god on bio glasovima DPS-a je izdajnik. Svako ko sjedne u premijersku fotelju 
glasovima DPS-a je izdajnik. Svako ko ovih dana bude pomagao u tome je izdajnik.  
 Pozivam kolege iz parlamentarne većine, ovaj ostatak koji previše ćuti, da sada, pa i kolege iz 
Demokratskog fronta, pozovu narod na ulicu, evo danas da pozovu narod na ulice.                Pozivam 
kolege iz SNP-a da danas pozovu narod na ulice, ne večeras nego za naredne dane. Dakle, šta čekamo, 
ponavljam, šta još treba da se desi da bismo shvatili da je vlast pala i to u dilu, političkoj korupciji URA-e, 
DPS i pomagača. 
 Takođe smo čuli nekoliko puta, pominjao je to i gospodin Momo Koprivica, čuli smo više puta da je 
ovo borba za neke vrijednosti. Za kakve vrijednosti? Ćuli smo i da se borimo za neku evropsku većinu. 
Postoji samo jedna većina, a to je 41 koja je prepoznata u našem Ustavu, naravno, za 2/3 za druge stvari 
to je druga priča. Dakle, mi ovdje treba da se izborimo za 41. Taj broj ovdje ne postoji. Pozivam još jednom 
sve u Crnoj Gori da se na jedan dostojanstven, miran, ali odlučan način pobunimo protiv ove izdaje. Ako 
oćutimo ovo, građani Crne Gore, ovu prevaru koja se pakuje mjesecima onda bolje da nas nema. Ovo nije 
pitanje ni jedne političke partije, ovo nije pitanje ni Demokratske Crne Gore, ni Prave Crne Gore, niti bilo 
koje političke partije. Ovdje se ne brane fotelje, ovdje se brani čast, ovdje se brani obraz, ovdje se brani 
Ustav, ovdje se brani Crna Gora od izdaje. Prava Crna Gora će, ponavljam i završavam, biti opozicija izdaji, 
biti opozicija beščašću, biti opozicija prevarama, biti opozicija prevarantima, biti opozicija onima koji 
zajedno sa DPS-om ruše građane Crne Gore, bićemo opozicija i prvi u tom redu.  
 Dakle, kao što smo prije govorili, nakon rušenja i same parlamentarne većine pa i iz redova koalicije 
Za budućnost Crne Gore, nakon Memoranduma, nakon odlaganja izbora u Beranama, sada se formira ta 
izdajnička Vlada, a vrlo brzo i izdajnička Skupština, mislim čelo Skupštine i građani da znaju koji je plan. 
Plan je da se pomjere izbori i u maju, evo zapamtite dobro, kao što sam rekao pregovaralo se, pa su se 
ovdje bunili, neće biti izobra u maju po planu URa-e i DPS-a, neće. Evo zapamtite, danas govorim 
građanima Crne Gore, neće, ali mi nećemo to dozvoliti.  Prava Crna Gora će biti sa narodom, Prava Crna 
Gora će biti na braniku izborne bolje građana kao prvog dana. Prava Crna Gora će biti sa našim kolegama 
koji su u petak, prije svega, bili protiv rušenja Vlade Crne Gore /prekid/, tu smo mogli da vidimo ko brani 
izbornu volju građana, jer je tada prekrojena. Dakle, to je ključno glasanje. Ponosan sam što sam u ovom 
periodu bio kolega do sada predsjedniku Skupštine, jer je očigledno da je to završeno, da čestitam Aleksi 
na sjajnom radu bez ijedne zamjerke, na pravoj demokratičnosti, na kulturi, na pristojnosti, na korektnosti. 
To može biti samo na ponos i na čast, reći ću lično tebi Aleksa, a sve ostalo je manje bitno, kao što svi 
znaju koji poznaju ovog čovjeka tu ne postoji nijedan detalj i promil priče o foteljama, samo o odbrani 
građana, o odbrani demokratije i izborne volje građana. Biću rame uz rame kao čovjek i kao građanin sa 
takvim ljudima. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:25:57) 
 
 Zahvaljujem kolegi Milačiću.  
 Komentar na Vaše izlaganje shvatila sam iz Kluba Demokrata - Momo Koprivica. 



 Izvolite kolega Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (07.02.22 18:26:12) 
 
 S obzirom da me poslanik Milačić lično pomenuo, ja bih iskoristio onda priliku da prokomentarišem. 
 Uvaženi poslaniče Milačiću, borba za vrijednosti može biti stvarna, a može biti i fiktivna. Jedna od 
vrijednosti koja je kod nas uvijek nailazila na iskrenu, suštinsku borbu jeste borba za multietničku 
demokratiju. Borili smo se da sve institucije reflektuju upravo tu raznolikost Crne Gore. Zato smo, i kako je 
rekao predsjednik Skupštine, zajedno sa predstavnicima svih klubva dosadašnje parlametnarne većine 
preložili Poslovnik kojim se garantuje i prvi put propisuje jedno potpredsjedničko mjesto iz reda manjinskih 
partija. Uvijek smo se zalagali za učešće manjinskih partija i na svom kongresu još kazali da bi politički 
običaj u Crnoj Gori trebao da bude, nezavisno od matematike, učešće manjinskih partija u vršenju vlasti. 
Takođe, ovdje smo trpeći političku štetu glasali za rezoluciju, uvažena potpredsjednice Bošnjak zajedno 
smo glasali za nju, kojom se poštuju žrtve i poštuju međunarodne presude, a danas čujemo od pojedinih 
predstavnika opozicionih partija koji su izabrani sa liste manjinskih naroda, partija, ne govorim o narodu, 
nego o partiji, kako se crtaju mete, kako se skreće udesno, kako se mi ne borimo za multietničko društvo i 
tako dalje. Nema većeg političkog licemjerstva od toga, gospodine Milačiću. To vam govori da je u toj vizuri 
i sa tih političkih pozicija borba za te vrijednosti od strane onih koji su nas ovdje danas napali u Skupštini 
bila samo fiktivna i kalkulantska. Imali smo priliku, a evo ću vam još pokazati šta znači fiktivna i 
kalkulantska borba za vrijednost. Potpredsjednik Vlade kaže, citiram ga „U Srebrenici se dogodio genocid, 
a ko ovo ne razumije nije mu mjesto na državnim funkcijama." Onda je potpisao akt sa partijom koja je nije 
glasala za tu rezoluciju. Još kaže da će ona dominantno učestovati u vršenju vlasti. Prema tome, ovo je još 
jedan primjer fiktivne borbe za vrijednosti, gospodine Milačiću. 
 Takođe, želim da kažem da se danas dominantno i produkovala ta tenzična rasprava sa pojedinih 
adresa, da bi se skrenula pažnja sa činjenice i da se ne govori, da se baci u drugi plan ono što je doprinos 
ovog saziva ukupnom društvenom ambijentu, da se ne vidi koliko je to produktivan, otvoren i moderan 
Parlament, šta se uradilo u ovih godinu i nešto. Ovaj skupština je donijela zakon o većim platama 
grašanima Crne Gore, o većim minimalnim penzijama, o dječijim dodacima za svu djecu i povećanju 
dječijih dodataka za djecu čiji su roditelji u stanju socijalne ugroženosti, vratila naknade majkama, povećala 
staračke naknade poljoprivrednicima, uvela besplatne udžbenike za sve osnovce, obezbijedila finansijsku 
pomoć bivšim radnicima Rudarskog kompleksa, usvojila budžet sa 117 novih kapitalnih projekata, nikad 
više kapitalnih projekata u jednom budžetu. Izglasala izmjene Zakona o slobodi vjeroispovijesti, uveli 
gotovo jednoglasnošću Njegošev dan kao državni praznik, izabrali Savjet Radio i Televizije Crne Gore i 
Tužilački savjet. Ova skupština je i od strane relevantnih nevladinih organizacija proglašena za 
najtransparentniju na prostorima bivše Jugoslavije sa 78% ispunjenih mjerila. Zato gospodine Milačiću 
služe tenzične rasprave da se skrene pažnja sa učinaka i da se skrene pažnja sa onoga što je stvarni plan, 
a to je prekrajanje izborne volje građana. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:30:34) 
 
 Zahvaljujem Vam se kolega. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (07.02.22 18:30:43) 
 
 Sa ovim želim da završim, gospođo Bošnjak, Vi ste svjedok, bili ste u Radnoj grupi za izmjene 
Poslovnika. Po prvi put je garantovano da se potpredsjednik bira iz reda manje zastupljenogo pola, iz 
manjinskih partija, duplo više kontrolnih saslušanja na zahtjev opozicije, tematska sjednica, odnosno 
ministarski sat kao novi institut, završna riječ kod premijeskog sata da pripada poslanicima. Sve su to 
unapređenja, kao i propisivanje da se konačno udostoje poslanci pisanim odgovorom na poslanička pitanja. 
Ali, gospodine Milačiću, čuli samo i priče o ultimatumima, a ultimatum svakom čovjeku daje sopstvena 
savjest. Svakom odgovornom političaru nema većeg ultimatuma i nema važnije stvari od sopstvene riječi i 
od riječi koju je dao građanima Crne Gore. Onaj ko je u stanju da pravi pakt sa kriminalom protiv kojeg se 
borimo, da proda volju svojih birača da izda ono što je obećao građanima citiraću jednog političara koji je 
ovdje u slučaju Darka Pajovića govorio: „To je političko razbojništvo" i zato će i narod Crne Gore uvjeren 
sam težeći vrijednostima i multietničke demokratije i otvorenog, slobodnog, demokratskog društva poručiti - 
nema pravljenja Vlade sa DPS-om, nema korupcije i nema izdaje, neće proći. Ključevi demokratije se 
moraju vratiti građanima, jer su oni čuvari naše zajedničke kuće. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:32:08) 
 
 Zahvaljujem kolega Koprivica. 
 Prekoračili ste skoro dva i po minuta.  
 Pravo odgovora na komentar ima kolega Marko Milačić. Ja bih mu bila zahvalna kad bi dozvolio da i 
kolega Slaven Radunović ima komentar, pa da onda odgovorite i da date doprinos u racionalizaciji 
vremena, jer nijesam primijetila veliku razliku u odnosu na ovaj komentar koji ste imali, ali evo ako 
insistirate možete  i sad. Hoćete, je li tako? 
 Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 18:32:44) 
 
 Meni je važno zbog priče o vrijednostima koju je pominjao i kolega Koprivica i drago mi je da ulazim 
u ovu priču i da mi je dao i priliku da kažem nešto šire dakle, vrijednosti elementarnog držanja riječi. Ja sam 
prije zaboravio, iskoristiću sada ovo da kažem i došao je gospodine Konatar dakle, pominjana je ta 
prepiska, evo da narod vidi. Pošto je gospodin Konatar rekao da je vjerodostojno, nijesam želio do te 
potvrde, dakle zbog građana Crne Gore, jer nijesu svi na društvenim mrežama, nijesu svi na Fajsbuku itd. 
Dakle, u Vajber grupi političke partije URA gospodin Konatar kaže: „Ako Bečić ostane na čelu Skupštine 
nema manjinske Vlade i mi smo izgubili" to je to. 
 Gospodine Konatar, pozivam Vas ispred čitave javnosti Crne Gore da ovo objasnite. Šta znači da 
ste vi izgubili ako Bečić ostane na čelu Skupštine i kako to da onda nema manjinske Vlade? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:33:52) 
 
 Kolega Milačiću, Vi treba da date odgovor na komentar kolege Moma Koprivice.  
 Neću dozvoliti pobočno da sad Vi čitate i obraćate se kolegi Konataru.  
 Molim Vas da se obraćate kolegi Koprivici i da komentarišete njegov komentar, odnosno da date 
odgovor na njegov komentar. Uzdržite se onda od pominjanja kolege Konatara i od pominjanja konkretnih 
Vajber poruka i već nečega što, onda budite u generalnim stavovima, a ne u pojedinostima. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 18:34:53) 
 
 Pa dobro ja samo želim da dovršim.  
 Pozvao sam gospodina Konatara i to je to. Građani su čuli zbog toga što su ovdje u pitanju 
elementarne vrijednosti i ovdje je nešto rečeno što je suprotno u odnosu na ono što slušamo čitavog dana.  
 Takođe, kod vrijednosti, ovdje je bilo priče i čitavo vrijeme je ovdje priča o demokratiji. Mi smo ovdje 
danas čuli da je jedan od razloga, to sam zaboravio, za razrješenje gospodina Bečića da ne bi bilo šumova 
između izvršne vlasti i Parlamenta. Pa da pitam da li mi ovdje pravimo neku vrstu diktature u toj novoj 
izdajničkoj većini i vlasti ili želimo elementarnu demokratiju? Valjda je prirodno da postoje šumovi, valjda 
smo se borili da možemo da imamo različite stavove između zakonodavne i izvršne vlasti, da imamo 
policentričnu demokratiju, da imamo više centara. Dakle, to je demokratija, zar ne? Ovdje se čulo da treba 
da se uguši jedna institucija u suštini, jer kada nema šumova onda je to gušenje institucije, onda to nije 
demokratija. Ovdje je rečeno da prevedem, da ne bi bilo šumova treba skinuti Aleksu Bečića. Da bi mogli 
da radimo sve što smo krenuli sa DPS-om i da bi imali dobru komunikaciju „između Vlade i Skupštine" 
treba skinuti svaki šum. Jesmo li se za to borili gospodo iz URA-e? 
 Gospodine Konatar, odgovorite pred građanima šta ovo znači. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:36:31) 
 
 Zahvaljujem kolegi Milačiću. 
 Kolega Slaven Radunović je takođe imao komentar na izlaganje kolege Milačića. 
 Izvolite kolega Radunović. 
 
 



 SLAVEN RADUNOVIĆ (07.02.22 18:36:43) 
 
 Ja sam samo htio da zamolim kolegu Milačića da u svojim nadahnutim govorima se drži podalje od 
Demokratskog fronta i da on ne proziva i ne poziva on Demokratski front kad će, hoće li i šta će da radi s 
protestima i koga će da brani. Zato što je Demokratski front iznio borbu za priliku da pobijedimo i Vi ste u 
mnogim od tih akcija učestvovali mada rekao bih u nekim rado, a u nekim nerado. Zbog toga ću iako znam 
da ćete se Vi sad nasmijati, jer ovaj dio svoje biografije ne možete da izbrišete,  a biste vrlo rado. Jednom 
prilikom kad smo, a znate da smo Vam često davali priliku da govorite na našim skupovima, da smo Vas 
afirmisali kao mladog političara koji je bio hrabar, koji je bio voljan da rizikuje, da se žrtvuje, davali smo Vam 
priliku kažem. Ali bilo je tu i određenog egzibicionizma koji se za Vas dosta lako vezuje, to znaju svi ljudi 
koji Vas dobro prepoznaju. Po Podgorici policajci su zaključavali marice kad Vi prolazite da ne biste 
uskočili. Prema tome, nemojte Vi koji imate takav pristup protestima koji imate ne potpuno iste namjere kao 
Demokratski front, Vama je prvo lična promocija na umu, a nama nije. Mi ozbiljno pristupamo i organizaciji 
protesta i donosimo ozbiljne odluke hoćemo li na proteste ili nećemo li na proteste. Mi ne izlazimo na 
proteste da bismo branili nečije fotelje, a posebno ne članova porodice, nego kad donesemo mi odluku sva 
će Crna Gora za to znati i biće s tim vrlo dobro upoznata. 

 Krajem 2015. godine predsjednik Nove srpske demokratije je uputio poziv, pismeni, nevladinoj 
organizaciji koju je predvodio gospodin Marko Milačić tada predsjednik organizacije NVO koja se borila 
protiv ulaska u NATO - to je bila i tema skupa, zvao ga je da govori da učestvuje u organizacinom odboru, 
dobili smo jedan nevjerovatan odgovor. Evo pročitaću novinski naslov da sad ne čitam sve. 
 „Izvršni direktor Pokreta za neutralnost Marko Milačić novinar Monitora odbio je poziv Nove srpske 
demokratije da učestvuje u organizovanju anti-NATO protesta nakon što Andrija Mandić nije prihvatio 
Milačićev zahtjev da mitropolit Crnogorsko-primorski Amfilohije aktivno ne učestvuje na protestnom skupu 
saznaje Pobjeda". Pobjeda ne mora da saznaje ja sam čitao svojim očima ovo i svi mi i imamo, naravno, taj 
dopis u stranci. Jednom se od nas tražilo i da ne budete trobojki na skupu, takođe. Ja ovo ne govorim 
slučajno samo moramo jednom da zaustavimo neke mlade ljude koji imaju potrebu da stalno barjače, da 
stalno trče, a onda pretrčavaju iz jednog tabora u drugi. Sa trećeg mjesta koje je dobio na listi Za 
budućnost Crne Gore ima li iko od vas ovdje ili građana Crne Gore koji je mislio da mu to pripada? Sa tog 
trećeg mjesta potrčao je i napustio ovaj klub čim je došlo do prvog najblažeg spora između nas i premijera, 
jer je premijer gledao da obezbijedi da više nema eventualno većine za smjenu i najlakše mu je bilo sa 
jednim poslanikom. Podsjetiću vas sve, od toga dana generalni sekretar Vlade je gospođa Milačić koja je 
čuo sam radila odlično taj posao, ali naš mladi kolega ovako je ratoboran sa sofe iz Vlade i ja ga potpuno 
razumijem. Ali ga opet upozoravam, neka ne proziva Demokratski front i da nam on docira kad mi treba i 
zbog koga da izlazimo na proteste. Mi dobro pamtimo sve proteste i kad nam je ko pružio ruku i kad nam 
ko nije pružio ruku. Vi ste nam pružali ruku, ja sam na tome odao priznanje jednom čak 2015. godine 24. 
oktobra, tražili ste od mene vrlo hrabro nešto, to Vi i ja znamo, ja Vam to nijesam omogućio da bih Vas 
zaštitio, da ne biste odgovarali, ali je bilo vrlo hrabro to što ste Vi tražili. Vi znate ko smo mi bolji od ostalih 
jer ste bili sa nama. Zbog toga nemojte da nas provocirate, nemojte da nas provocirate. Kad čuje Crna 
Gora da je Demokratski front krenuo u neku akciju to će znati sva Crna Gora, a ne na poziv Marka Milačića. 
Naravno, ne ni na poziv bilo koga drugoga. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:42:09) 
 
 Zahvaljujem kolegi Radunoviću.  
 Odgovor na komentar ima kolega Marko Milačić. 
 Izvolite i da polako završavamo, privodimo kraju u stvari. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 18:42:20) 
 
 Gospodine Radunoviću, da ste se ovoliko bavili ovom izdajom prethodnih mjeseci do izdaje ne bi ni 
došlo. Kao sad sa mnom u nekom polu informerskom stilu sa puno spinova itd. Ali, krenimo redom. 
 Ja ću vas pozivati na proteste uvijek i sad vas pozivam na proteste zbog građana. Sjećate li se 25. 
decembra kada je dan prije nego što su počele litije i donešen ovdje Zakon o slobodi vjeroispovijesti i tada 
sam vas pozivao i tada nijeste htjeli na ulice. Tada sam pozvao vašeg predsjednika u saopštenju, pozovite 
narod na ulice, nijeste pozvali, preskočili ste mitropolita pa ste pošli kao i sada ste pošli u Beograd i tada 
ste gušili narod. Nijeste vi meni davali prilike, ja sam koristio svoje prilike i borio sam se s narodom. Iza 
sebe nijesam imao niti partije, niti leđa, nego kao pojedinac na svakom mjestu, a vi ste i tada gušili 
proteste. Kad ste me već povukli za jezik, da kažem hvala Vam na tome. Vi ste kumovi Memoranduma i 



ove izdaje, u političkom smislu. Ko je rušio ovu vladu, koja je sada došla do ure i do završnog čina - vi. 
Takođe, ova priča da su policajci zaključavali marice itd. to je na nivou Informera ili sad ovih vaših nekih 
medija koji kontrolišete, ne bih ni komentarisao i slično. Ali, bolje bi i vama bilo da ste se borili kao ja i moji 
prijatelji, bolje bi bilo. Prije bismo se otarasili, u političkom smislu, Mila Đukanovića, a ne čekali 30 godina.  
 Takođe, vrlo bitno optužili ste me na jedan takođe propagandan informerski način, da njiesam želio i 
pročitali samo naslov samo naslov takođe informerovski da mitropolit Amfilohije ne učestvuje na vašim 
protestima. Da, i ponosan sam na to i tada ste ga zloupotrijebili, kao svaki put, i tada ste ga zloupotrijebili. 
Ja sam to rekao mitropolitu koji je krstio mene i moju djecu, ja sam mu to rekao tada, moja ideja Pokreta za 
neutralnost je bila utemeljena na univerzalnim vrijednostima pacifizma, a ne samo srpskog pitanja. Zato što 
NATO savez nije nanio zla samo Srbima, nego mnogim narodima, građanima i ljudima. Da ste me slušali 
tada i tako vodili kampanje sa univerzalnih vrijednosti druga bi priča bila, ali i tada oko NATO saveza ste 
isto zloupotrebljavali srpsko pitanje. Vi se bavite profesionalno srpstvom i sada zloupotrebljavate. Nije vam 
valjala Vesna Bratić, nije vam valjao Stijović, nije vam valjao Zdravko Krivokapić, a sada će te ih od blata 
praviti.  
 Takođe, ovo za trobojke kažite gdje sam tražio da ne bude trobojke, kažite gdje sam tražio. Ja sam, 
između ostalih, sa mnogim ljudima, a vi ste me isprovocirali nikad ovoliko ne bih pričao o sebi, nego moram 
da se branim,ja sam pokrenuo sa mnogim mladim ljudima, tu čitavu priču. 
 Još jedna bitna stvar, rekli ste da ste mi vi dali neko treće mjesto na listi, e da kažemo par riječi o 
tome, pošto ja ne volim da se branim, ali, sada hoću to da kažem.  
 Bilo je ovako, gospođo Bošnjak pošto sam prozvan na mnogo tema, imam pravo u istoj minutaži ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:46:29) 
 
 Kolega Milačiću, samo sekund. Imate pravo, ali molim Vas vodite računa o vremenu, jer ste imali tri 
minuta na odgovor. 
 Kolega Radunović imao je dva minuta prekoračenja, toliko ću dati i Vama, stalo je vrijeme, znači 
imate još minut. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 18:46:48) 
 
 Svako dobro zna, a i Vi dobro gospodine Radunoviću da je Prava Crna Gora zasluživala mnogo 
više nego mandat. Znate li ko je najbolji primjer za to neki kostituenti drugih koalicije Za budućnost Crne 
Gore koji imaju mnogo više mandata. Vi dobro znate da Prava Crna Gora i u ovom trenutku i tada i uvijek je 
imala više, ali smo to prihvatili zato što nijesmo htjeli da smetamo. Prvi smo vam pružili ruku, koalicija Za 
budućnost Crne Gore i prvi spotovi su snimljeni u našoj kancelariji.  Tako znači vraćate.  

Tačno je da je gospodin Milan Knežević zarotirao mjesto, ali ja bih svakako imao peto ili najviše 
šesto mjesto, to svi znaju, kao lideri koalicije, ali se to ne govori, nego da bi građani stekli utisak kako je 
meni nešto dao. Niko Marku Milačiću i Pravoj Crnoj Gori ništa nije dao što ne zaslužujemo nego ste nam 
dali manje. Dužni ste nam 200.000 eura još iz 2016. godine, pa dužni, ne samo meni, nego ste dužni i 
Novici Staniću skoro 200.000 eura.  
 Ostaće upamćeno da je gospodin Slaven Radunović, reći ću lično, ne želim da generalizujem na 
Demokratski fron s kojim dijelim mnoge lijepe trenutke i borbe i ubuduće ćemo naravno, ali ostaće 
upamćeno o jednom istorijskom trenutku rušenja vlasti da se Slaven Radunović bavio intrigama, nečijim 
ženama, nekim spinovima i sličnim stvarima.  
 Gospodine Radunoviću, neka Vam je srećno rušenje Vlade i Skupštine. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:48:50) 
 
 Zahvaljujem kolegi Milačiću. Možemo li da se čujemo, znam da je pad koncentracije jer dugo danas 
radimo inače smo se dogovorili sat vremena. 
 Daću riječ predsjedniku Skupštine koji je strpljivo čekao sve vrijeme, izvinjavam se nijesam vidjela.  
 Komentar na kolegu Milačića ima i kolega Vladimir Joković. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (07.02.22 18:49:31) 
 



 Zaista sam mislio da nikad neću doći nebitnim likovima da odgovaram i ovo je prvi i posljednji put da 
se ja javljam na ovakve insinuacije, na ovakve izmišljotine. Ali samo malo da prođemo evo lagano ako je 
moguće o kome se radi.  
 „Naser Orić i Ratko Mladić, braća po zlu" - Marko Milačić, a dolje Marko Milačić ljubi zastavu Vojske 
Republike Srpske komandanta Ratka Mladića.  
 Marko Milačić sa trobojkom SNP-a koju predlaže za narodnu zastavu i drži je ponosito sa lijepim 
osmjehom. Marko Milačić sa zastavom Crne Gore kad je to bilo najbolje. Marko Milačić pali zastavu NATO-
a. Marko Milačić podržava Zdravka Krivokapića, koji je potpisao da će najbolje osnaživati, sarađivati 
odnose sa NATO-m i da ne pričam dalje.  
 Marko Milačić 2006. godine glasa za samostalnu Crnu Goru i vjerovatno je tada bio na liniji đeda i 
crkve. Marko Milačić 2018. godine do 2016. vozi auto BG table i vrlo rado viđen prijatelj u Beogradu, a 
poslije toga Marko Milačić ni jednu riječ kad predsjednik Vlade ili tada još mandatar, ili ne znam što je bio, 
kaže da Beograd na vodi rade zajedno Aleksandar Vučić i Milo Đukanović. Naravno, teško je odgovarati 
kad se sprijatelje osnivač Monitora i novinar Monitora. Zna se ko je bio kad je osnovan premijer bivši već 
Zdravko Krivokapić i novinar ovaj. Ali postoji još jedan koji je govorio, a zna se ko je da se ne može Milu 
Đukanoviću sa ravnice Ćemovskog polja govoriti, mora se popeti na najveće brdo i najjačim glasom da na 
sve četiri strane svijeta svi čuju ko je Milo Đukanović.  
 Sa ovim završavam svaku dalju polemiku uz najljubazniju molbu, oni koji su promijenili toliko 
ideologija, toliko partija, toliko podržavalaca, a da ne pričam kako je i kakav je bio prije formiranja liste sa 
Andrijom Mandićem i Milanom Kneževićem i kako im je to vratio. Ovo nije nivo SNP-a, ovo nije ni moj nivo 
da ovako pričam, ali jeste zbog građana Crne Gore da samo vide o kome se radi. Molim svakoga da one 
koji nikad nikoga nigdje nijesu izdali i prodali koji nikad svoju ideologiju ni crkvu, ni vjeru nijesu promijenili, 
oni koji su se zakleli za crkvu na Trojčindanskom saboru, da ne mogu oni napadati koji tamo nijesu bili. Ne 
mogu oni koji su napuštali neke da uče kakav će biti SNP. Biće na visini zadatka kao što je uvijek bio i 
ostaće takav i nećemo se mijenjati. 
 Sa ovim završavam, još jednom, najljubaznije molim one nedostojne da ne diraju SNP. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆBRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:53:08) 
 
 Zahvaljujem kolegi Vladimiru Jokoviću. 
 Ovo je bio komentar na izlaganje kolege Marka Milačića. 
 Odgovor na komentar kolege Jokovića ima kolega Marko Milačić, a nakon njega iako sam najavila 
predsjednika Skupštine uz izvinjenje kolegi Genciju Nimanbeguu koji se javio takođe za diskusiju i neću da 
uskratimo nikome danas pravo na diskusiju, a posebno ne kolegi Genciju.  
 Kolega Milačiću, izvolite imata pravo odgovora na komentar, a nakon toga ćemo dati riječ kolegi 
Genciju Nimanbeguu. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (07.02.22 18:54:23) 
 
 Hvala Vam. 
 Pa evo da čitava javnost Crne Gore vidi da je gospodin Joković pobjegao, da je napustio salu, kao i 
u petak, što je vrlo bitno. Ali, ostaće upamćeno, ponoviću, da su određene kolege iz početne parlamentarne 
većine, a pridružio se sada i Joković, dok se dešavala najveća istorijska izdaja u Crnoj Gori, pričali o 
intrigama, plasirali neistine, pa na kraju, krajeva o meni. Ali, to dovoljno govori o njima, a ja sam ponosan.  
 Dakle, ako sam ja problem evo tu sam da pričamo o svemu, niz neistina. Prvo, te tekstove Orić, 
Mladić, pozivam da se objavljuju tekstovi, takođe kao gospodin kog sam maloprije pominjao, istrgnuto iz 
konteksta. Trobojke, zastave i slično, ništa nijesam krio, ja sam javno na Cetinju prilikom ratifikacije ulaska 
u NATO bio na tom trgu i poljubio tu zastavu, zašto, zato što ja nijesam od onih koji smatraju da treba 
pljuvati po bilo kojoj zastavi. Zato što treba da se pomirimo to što ja smatram da crnogorska trobojka treba 
da bude narodna ili da bude dio našeg sistema institucija, to ne znači da treba na bilo koji način da 
nipodaštavamo ovu. Na kraju, krajeva i na toj zastavi su tri krsta koja poštujem i poštujem tu crvenu boju, 
jer je ta crvena boja sa te zastave iako nije pun original je boja krvi našeg naroda, pa i srpskog naroda u 
Crnoj Gori i to me obavezuje  i nikada se neću ponašati kao neki koji mi sada to spočitavaju. Poštujem i 
imam svoje ubjeđenje zna svako u Crnoj Gori ko je Marko Milačić i zašto se bori Prava Crna Gora, ali ne 
borimo se na ovakav način.  
 Ovdje je gospodin Joković govorio o tome da je neko promijenio koliko partija, ja sam promijenio 
nula partija, ovo je prva politička partija čiji sam ja član, Prava Crna Gora, to svako zna. Ali, ja nijesam 
profesionalni Srbin, ja sam Crnogorac-Srbin čovjek koji poštuje ovu zemlju, ovo je državotvorna partija, 



govorim o Pravoj Crnoj Gori. Nijesam čovjek koji dva dana nakon debakla opozicije potpisuje izdajničke 
memorandume. Nijesam takav čovjek, ja sam čovjek koji će na svakom mjestu u svakom trenutku biti na 
braniku izborne volje građana, a ne napraviti temelj za ovu izdaju. Jer, je upravo ovaj čovjek koji je odavde 
sada otišao potpisao Memorandum, sa kim, sa Đukanovićevim strateškim partnerima, on je jedan od 
rušilaca ove vlade i ove vlasti.  
 Takođe, pošto sam bio kraći, rečeno je ovdje kako sam ja imao nekada dobre odnose sa 
Beogradom itd. da, ali za mene je Crna Gora prije svega i na prvom mjestu. Od 30. avgusta ja nijesam 
prihvatio, kao neki ovdje, da ruše svoje vlade, da ruše svoje skupštine, da ruši izbornu volju građana. 
Najbolji odnosi, naravno hvala bogu, prije svega sa Srbijom, to su braća, ali prvo Crna Gora i prvo Crna 
Gora.  

 Samo da se izvinim, pošto sam ga i poznavao, Momiru Bulatoviću, šta se dešava sa rukovodstvom 
njegove partije, a ta partija dok ovo pričamo je već sve dogovorila i broj mandata i potpredsjednike u toj 
vladi. Marko Milačić će biti brana tome, svakom onom koji ruši izbornu volju građana, zvao se on Joković, 
bilo ko drugi, Đukanović i slično. Vidimo se u srijedu u 18 sati ispred Hrama. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 18:58:29) 
 
 Zahvaljujem kolegi Milačiću i što afirmiše slogan Skupštine Pokreta za promjene - Prvo Crna Gora. 
 Izvolite kolega Genci Nimanbegu, pa da nakon toga konačno čujemo predsjednika Skupštine. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (07.02.22 18:59:15) 
 
 /Govor na albanskom jeziku/ 
 Ipak ću morati da nastavim malo političke priče kao što sam krenuo u zadnjih godinu dana i nadam 
se da će to doprijeti do pojedinih cijenjenih poslanika u ovom domu, čije sam poruke pažljivo slušao, 
pažljivo i veoma pažljivo. Sad kao demanti, pošto potpisnici Memoranduma nijesu ovdje, treba pomenuti 
šta je taj Memorandum i reći ću ono što sam rekao tada i u ovom domu. Ne znam kako pojedinačno 
shvataju ljudi taj Memorandum, čak i potpisnici, ali za Albansku partiju Forca, za manjinske partije, on 
predstavlja jedan od mogućih izlaza iz krize u Crnoj Gori.  
 Druga teza, koja mi je dala veliki utisak ovdje i na koju se moram osvrnuti, je ono što smo čuli. 
Možda nećete biti toliko svjesni, ali pričali smo o 54 i o 49- Što to znači - i 54 i 49 su uslovi pod kojima mi 
možemo doći do zajedničkog jezika. Ali, blokada koja je u ovom domu bila, ne samo 2021. godine što smo 
imali od najveće stranke u poziciji i od najviše stranke u opoziciji. Imali smo od 2016. do 2020. godine u 
tom periodu kako smo mogli ići naprijed što se tiče evropskih integracija, kako smo mogli ispraviti 
pravosuđe i to neka je naum svima nama, neka je svima naum. Zbog tih blokada i zbog takvih odnosa 
političkih i zbog poziva u NATO koji je trebo da uslijedi 2015. godini, pa smo ušli 2017. mi smo ovdje imali 
proteste, zato ću reći šta je sa protestima. Ovi koji večeras pozivaju na proteste i koji će sljedećih dana 
pozivati na proteste oni koriste ono što je opoziciji ili poziciji mogućnost - da preko ulice utiču na 
zakonodavni dom. Da li je to institucionalno, legalno?  

Izgleda se pokazalo da je najbolji način da se dođe do vlasti bojkot i opstrukcija sistema. Oni koji 
nijesu opstruirali evropske integracije u Crnoj Gori, a ta partija se zove SNP između 2009. i 2012. godine 
na žalost došli su u situaciju da su izgubili povjerenje birača jer nijesu bili dovoljno glasni u onome što su 
trebali uputit glasačima, a to su poruke koje nijesu najtačnije. Treća stvar ovdje je budite uvjereni pojmilo 
me riječ i sad ću opet na albanskom reći me falni - izvinite. Traži se izvinjenje, za što se traži izvinjenje, za 
lažnu propagandu, za laž, za neistine, za optužbe, za političke priče. Da li će iko ikad da se izvine nama 
manjinama kad smo godinama nazivani satelitima, poslušnicima itd.  
 Gospodine Kneževiću, znate kako je praštanje, znate kako ćemo mi oprostiti tim partijama, 
oprostićemo im na taj način da će oni doći na našu politiku. Nadam se i da će i Demokratski front doći na 
našu politiku. /upadice/ Izazivate me da vam ispričam puno drugih priča. Oni političari koji nijesu bili za 
suverenu Crnu Goru, pa nisu bili za NATO vremenom su postali i to je kad se dolazi na našu priču. Bio je i 
Đukanović, a Đukanović kao oličje DPS-a je taj koji je nama prihvatio da se ne gradi u Solani i to je bio naš 
zajednički poduhvat gospodine Slavene Radunoviću sjećate se SDP-a, opozicije, albanskih partija, 
Bošnjačke stranke, HGI-a. To su iskoraci naprijed, ali da se vratim na temu.  
 Jedini sam poslanik iz opozicije koji nije potpisao zahtjev za smjenu predsjednika Bečića. Zašto sam 
to uradio? Uradio sam to iz dva osnova, iz ljudskog zato što u tom momentu nije se znalo na koji način 
ćemo ići naprijed. Ide smjena, a Aleksa Bečić je pokazao, i to moramo reći, razumijevanje za manjinske 
politike. Aleksa Bečić je bio taj koji je i podržao, svi u ovom domu, i Zakon za Valdanos i mi to ne 
zaboravljamo. Drugi je politički razlog, tada je u meni još bila nada da Demokrate Crne Gore mogu biti dio 



nekog budućeg rješenja, ali dijalog nije postignut. To nije na nama da vodimo kao manjinske partije. Jasno 
vam je da je padom Vlade gospodina Krivokapića, Abazovića, pala cijela vaša koalicija. Ona se urušila. Ne 
našom zaslugom, ali mi kao opozicija težimo tome da oformimo vlast u Crnoj Gori koja će voditi Crnu Goru 
naprijed. Nadam se da kolege slušaju ovo, mi moramo popričati, Crna Gora mi imamo priču oko građanske 
države, ali ipak smo mi država i naroda. Nemojte zaboraviti svi da ova vlada je vjerovatno pala na Cetinju. 
Ova vlada je pala na Cetinju i Cetinje mora biti svima nama upozorenje.  
 Na kraju Albanska lista je na predsjedništvu zauzela stav da se podrži inicijativa koja je predložena 
od strane opozicije. Razlozi koje je ona donijela su praktični i ja ću to podržati. Zahvaljujem.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 19:06:52) 
 
 Zahvaljujem kolegi Nimanbegu.  
 Komentar na Vaše izlaganje ima kolega Milan Knežević.  
 Izvolite, kolega Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (07.02.22 19:07:01) 
 
 Kolega Nimanbegu, nećete me pogrešno razumjeti, Vi ste meni veoma drag čovjek i ne odnosi se 
ovo samo na Vas jer sam ja tu analogiju upotrijebio u sopstvenom slučaju, ali ovo je dokaz da ova 
skupština liči na psihijatriju jer Vi ishvaliste Aleksu Bečića, samo što ga ne zvaste za kuma, nijeste podržali 
inicijativu, ali ćete glasati za njegovu smjenu. Hoćete li mi objasniti gdje je tu principijalnost, đe je tu 
ljudskost, đe je tu tačnost i gdje je tu odnos prema Aleksi Bečiću i prema svemu ovome što ste nam sad 
objasnili? Imam osjećaj kolega Nimanbegu, dabogda da 150 godina živite, da ste se Vi probudili iz neke 
dvadesetogodišnje kome i da su Vas odmah uveli u Skupštinu i vi sad ovako gledate čas tamo čas ovamo, 
a znam da ste bili tamo i da ste bili potpredsjednik Skupštine i da ste bili koalicioni partner Demokratske 
partije socijalista. Sad Vi odjednom nama držite ovdje moralne pridike kako ćemo mi svi da dođemo na 
Vaše. E, da vam kažem Milan Knežević i Demokratski front neće dolaziti na vaše makar ga kokotom orali. 
Evo kokotom da orem Milisovce, Agenice i sve što imam u Zeti neću ga dolaziti na Vaše, niti Vi možete da 
nas prevaspitavate na način na koji zamišljate da treba da se realizuje ovdje jedna očigledna politička 
prevara i prekomponovanje izborne volje. 

 Da smo pošli na izbore i da ste pobijedili na tim izborima, odnosno da ste osvojili mandate pa da 
sad pravite varijantu sa djelovima aktuelne parlamentarne većine sve bih to ispoštovao, ali vi iz jedne čiste 
prevare koja se ovdje najavljuje nas učite demokratiji i objašnjavate nam da je osnovno načelo demokratije 
ishvaliti Aleksu Bečića, sve u superlativu o njemu, i onda glasati za njegovu smjenu. Da nije bilo ove 
parlamentarne većine, evo da vam kažem, dominantno Demokratskog fronta, znate li kad biste dobili 
glasove za Valdanos, u limburgu mjesecu, nikad ne biste dobili glasove za Valdanos da nije bilo ove 
parlamanetarne većine nikad ne bi stranke manjinskih naroda dobile pravo da imaju potpredsjednika 
Parlamenta.  

Vi ste prije neki dan, ja sam vam čini mi se to i rekao ili sam Vam poslao poruku sad se više i ne 
sjećam, rekli da je vrijeme da bude Albanac premijer u Crnoj Gori. Nemam ništa protiv ako se poštuju 
demokratska načela i ako je Albanaca 5%, pravoslavaca 75%, sad da na nabrajam ostali. Volio bih da se 
primijeni reciprocitet i da vam kažem da u okolini Skadra ima jedno mjesto Vraka gdje žive Srbi i Crnogorci. 
Ima tamo jedan predsjednik Udruženja vračana Srba i Crnogoraca zove se Pavle Jakoja Brajović. Mislim 
da ne bi loše bilo i da Pavle Jakoja Brajović bude premijer Albanije, ne vidim ništa loše u tome da jedan 
Srbin i Crnogorac iz Vrake bude premijer Albanije, a da gospodin Edi Rama bude predsjednik države ili ne 
znam neko drugi od njih. 

 Mislim da ako ćemo da primjenjujemo ta demokratska pravila i te demokratske standarde dajte 
nađite nas negdje makar u Albaniji ako nas ne nalazite ovdje. Nas 133.000, nas 67% parlamentarne 
većine, nas koji smo bili zajedno sa precima ovih ljudi i na Vučjem dolu i na Fundini i na Skadru i na 
Mojkovcu i na Bregalnici, na Martinićima, na Krusima nađite i nas neđe da ne dolazimo mi na vaše nego 
nas samo nađite negdje. Ako mislite da ćete da nas nađete na način što ćete da izigrate izbornu volju 
građana i da nam kažete ovo je demokratija, a da ćemo mi da tražimo u enciklopediji pod slovo D što znači 
demokratija, gospodine Nimanbegu u velikoj ste zabludi i Vi znate da mi nećemo mirno posmatrati jednu 
očiglednu prevaru koja se najavljuje i da ćemo iskorititi sve vaninstitucionalne mehanizme da dovedemo do 
prijevremenih parlamentarnih izbora pa neka građani odluče. Ako tada odluče da Demokratska partija 
socijalista i vi treba da pravite većinu neka vam je srećno, ali ne možete preko onoga što se desilo 30. 
avgusta praviti većinu jer je to neodrživa većina i sigurni budite da će ta većina biti srušena. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 19:11:58) 
 
 Ovo je bio komentar. Sad pravo odgovora na komentar ima kolega Nimanbegu.  
 Izvolite, kolega Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (07.02.22 19:12:05) 
 
 Kolega Kneževiću, stvarno mi je žao jer ćete se demantovati kad-tad. To da nećete doći na naše 
nemojte razumjeti na albanstvo, već na demokratske principe. Ono što mi imamo danas u Crnoj Gori vi svi 
omalovažavate, ali mi smo uznapredovali od 1990. godine. Mi smo išli naprijed i svi zajedno smo išli 
naprijed. Sjećam se kad u Podgorici je trebalo razmisliti da li će se predstaviti kao Genci ili ćete se 
predstaviti kao Goran, vi to nijeste doživljavali, kad su osobe dolazile iz Hercegovine pa su bili u 
uniformama ovdje. /upadice/ 
 Kolega Kneževiću, što se tiče Vrake, to je u nama susjednoj državi. Slušajte moja obitelj, razumiješ, 
živi na istom mjestu danas, naša kuća je 10 metara u Starom gradu Ulcinju, a od mog prađeda do danas 
promijenilo se 17 država. Od Crne Gore SRJ, SCG, SFRJ, 2006. na ovamo hajdemo zajedno napraviti 
zajedničku državu bolju, za sve. To što se tiče 133.000 Srba ovdje govorim stalno, ovdje govorim stalno, 
bez dijaloga mi ne možemo naprijed, ali nije moja odgovornost niti albanska, niti albanskog naroda što ste 
vi postavili Krivokapića na čelo. Vi nijeste poštovali demokratske principe, vi ste sa crkvom imali ugovor da 
bi došli na vlast, došli ste na vlast, izgubili ste vlast, pa nemojte da se ljutite. Pa, izgubili ste vlast. Vlada je 
pala. Time što je pala Vlada i legitimitet onoga ko rukovodi Skupštinom je upitan. Vi nemate dogovor i to je 
jasno.  

Što se tiče Valdanosa vjerovatno ste u pravu. Znate što znači, gospodin Đukanović nije htio da vrati 
Valdanos i poklopile su se zvijezde. To je naš zakon mi smo to ganjali i hvala vam još jednom i svima koji 
su glasali taj zakon, ali to je insistiranje koje samo nacionalne albanske partije rade u interesu svog naroda 
jer građanske partije koje uzimaju glasove u Ulcinju se, znate i sami, ne bore za to, ne bore se za to, puno 
manje.  
 Što se tiče gospodina Jakoja, oni su cijenjeni građani u Albaniji. To je dražava koja je nama 
susjedna i bratska i vama i nama i tako trebamo sve osjećati. Samo da vas informišem predsjednik 
Albanološkog instituta u Albaniji, jednom prilikom, bio je čovjek iz Vrake. E, da li je to bilo u Crnoj Gori, ne 
znam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 19:15:47) 
 
 Zahvaljujem, kolegi Genciju.  
 Sada dajem riječ predsjedniku Skupštine Aleksi Bečiću i nakon toga ćemo napraviti jednu pauzu od 
pet minuta da se svi skupimo radi glasanja. Ovim apelujem i na sve poslanike jer sam shvatila da nijesu svi 
u zgradi da i oni čuju.  
 Dajem riječ kolegi Aleksi Bečiću, kao završnu riječ, njegovo završno obraćanje povodom svih ovih 
diskusija. Izvolite, kolega Bečiću. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (07.02.22 19:16:36) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice.  
 Uvažene kolege poslanici i poslanice i parlamentarne većine dosadašnje parlamentarne opozicije, 
uvaženi građani,  
 Evo pri kraju smo jednog dinamičnog napornog u mnogo čemu teškog parlamentarnog dana. Želio 
bih da i negdje završim onako kako sam insistirao i na početku, da negdje dostojanstveno i u miru 
privedemo ovu sjednicu kraju, a ova sjednica je pokazala sve ono što sam negdje i lično i partija koju 
predvodim ukazivala svih prethodnih nedjelja i mjeseci. Možda građani ili dio građana tada nije do kraja sve 
razumio, ali danas mu je, siguran sam, sve umnogome jasnije, a tek će dani pred nama potvrditi sve ono 
što ste imali prilike da čujete.  
 Kratko ću se osvrnuti jer je negdje red, naravno, nijesam mnogo pažnje ni vremena uzimao u dijelu 
diskusija u prethodnih godinu i po dana tako da eto bićete fleksibilni što se vremena tiče, ali negdje je red 
da se prvo odnesemo u odnosu na sami akt predloga za moje razrješenje, a mnogo više ću vremena 
potrošiti na jednu vrstu izvještaja o radu ili podsjećanja na sve ono što smo za ovih godinu i po dana uradili. 



Ja sam 23. septembra ovdje položio zakletvu da ću svoj posao raditi saglasno Ustavu i Poslovniku, da ću 
služiti isključivo i samo Crnoj Gori i narodu Crne Gore. Tu riječ sam održao i ponosan sam na to i obećao 
sam neke ciljeve koje će za četiri godine ispuniti ovaj saziv crnogorskog Parlamenta. Ponosan sam što već 
nakon godinu i po dana možemo reći da je najveći dio tih ciljeva 100% ostvaren.  
 Što se tiče samog Predloga za razrješenje, da tačno je, podnijelo ga je 38 od 40 poslanika opozicije 
i ne bih da završimo današnju sjednicu u nekoj lošoj atmosferi. Znam da nije lako bilo kome, znam da nije 
lako u ovom trenutku bilo ni poslaniku Nimanbeguu. On nije potpisao, najavio je negdje da će to biti njegov 
odnos i na samoj sjednici, ali razumimo, gospodin Nimanbegu je skoro došao na mjesto predsjednika 
partije, predsjednika manjinske partije, manjinske partije, po meni, treba da budu uvijek dio svake vlasti, ko 
god činio vlast. Tako da sigurno nije lako ni ovih dana gospodinu Nimanbeguu jer, nažalost, o tome 
svjedoče i građani Crne Gore nečija, bojim se, patološka mržnja prema nekome, a možda i velike ambicije 
koje često znaju da vode u politici u ono što je oceubistvo, vode neke, a onda i otežavaju nekima drugima. 
Možda i zbog toga molim za dodatno razumijevanje za postupanje stavove i odnos jednog dijela naših 
kolega, jednog kolegu sam upravo pomenuo.  
 Šta je meni sporno, nije meni sporno što je incijativa došla od opozicije. Neko sam ko je bio 
dugogodišnji decenijski opozicionar i ne samo ja nego i moja porodica. Znam, a podsjetio je na dio toga i 
danas uvaženi gospodin Bulatović, šta je značilo i kako je bilo biti opozicionar u Crnoj Gori u teškim 
vremenima. Još kao mlad čovjek sam osjetio na primjeru svog oca i majke šta znači politički revanšizam. 
Zato kad sam došao na ovu visoku funkciju i kad sam uzeo da rukovodim Skupštinom Crne Gore želio sam 
svojim primjerom da pokažem, i na to sam posebno ponosan, prema zaposlenima u ovom visokom domu 
da je prošlo to vrijeme, da je prošlo vrijeme kojem je Crna Gora svjedočila o onim tragičnim podjelama 
partijskim i drugim prije 20 godina. Zato sam ponosan, što za ovih godinu i po dana, ovdje niko nije dobio 
otkaz, ovdje se niko nije osjetio diskriminisan, ovdje niko nije pitan iz koje je partije, koje je vjere ili koje je 
nacije. Kasnije sam kao javni funkcioner, iako mlad, već sam 12 godina javni funkcioner, prošao mnogo 
toga. Vode se krivični postupci da sam kao opozicioni lider praćen, prisluškivan, vode se krivični postupci 
protiv bivšeg direktora Agenicije za nacionalnu bezbjednost, fabrikovane su mi afere, vodio sam 
dugogodišnje sudske sporove i na kraju pobjeđivao naravno u tim sudskim sporovima i mnogo čega 
drugog. Tako da ja od bivšeg režima i od opozicije ne očekujem već da navija za moje razrješenje, nije 
realno očekivati da oni kažu odgovara nam predsjednik Parlamenta, rukovodstvo Parlamenta i Parlament 
koji ima rezultate koji je pohvaljen, koji ima priznanje i sa domaće i međunarodne scene. Nije to njima 
politički oportuno i to je meni negdje potpuno jasno. Znam da najveći dio njih, što je prirodno jer su 
opozicija, meni želi politički loše ili će neko reći politički ono što je moguće najlošije, siguran sam samo 
politički, najveći dio njih imali smo korektan odnos. Jedan dio njih ili onih koji ih podržavaju ili koje 
predstavljaju, možda i u nekom drugom smislu, ali to će pokazati istorija. Ostavljam istoriji da to pokaže, a 
možda i dokaže.  
 Tako da mene ta inicijativa nije iznenadila. Ona je za mene, kada je u pitanju opozicija bila realna. 
Šta me iznenadilo. Što ta inicijativa ili predlog za razrješenje, moje uvažene kolege, nije sadržao jednu 
jedinu rečenicu - kolega Bečiću, mi smo opozicija, našli smo neke pojedince u vašim redovima, pronašli 
smo određenu političku strukturu koja je zajedno s vama pobijedila nas 30. avgusta, ali je sada spremna da 
pređe na našu stranu i da konstituiše novu parlamentarnu većinu, i mi to hoćemo da iskoristimo. To je naša 
jasna politička kalkulacija. Nećemo na izbore, strah nas je izbora jer 5. decembra Cetinje i Mojkovac su 
pokazali nešto drugo, nećemo da glasamo za odluku o skraćenju mandata, hoćemo da odložimo i 
beranske i ulcinjske izbore, ne odgovoraju nam izbori u ovom trenutku, iako to nije prirodno za opoziciju, ali 
je sve legitimno. Prosto hoćemo zbog tih političkih kalkulacija da vas smijenimo.  
 Tako da samim tim pristupom ne bi onda bilo prostora i potrebe da se pišu stranice i stranice 
nečega što smatram, realno posmatrano, da nije utemeljeno. Nije utemeljeno iz prostog razloga što smo 
prije mjesec i po dana imali zajedno sjednicu, kolega Bulatović je podsjetio, Parlamentarnog odbora za 
stabilizaciju i pridruživanje, gdje smo jednoglasno svi poslanici vlasti i opozicije i svi evropski parlamentarci 
usvojili deklaraciju kojom je snažno pozdravljeno mnogo toga što je učinio ovaj parlament, ovo 
rukovodstvo, pa je nešto rečeno i o predsjedniku crnogorskog Parlamenta.  
 Reći da se smjenjuje predsjednik Parlamenta zato što nije postignuta dvotrećinska većina za 
izborne reforme i deblokadu v.d. stanja u oblasti pravosuđa, mislim da je u jednu ruku politički apsurd jer će 
vas neko odmah kontra pitati - je li to produkt ovog saziva parlamenta, reći ćete ne, to je nasljeđe ovog 
saziva parlamenta. To je bilo i u prethodnom sazivu parlamenta. Zašto onda nijeste pokrenuli inicijativu za 
smjenu tog, na primjer, predsjednika Skupštine ili nekog ranije koji su imali pun četvorogodišnji mandat. 
Zato što ću vam i sada reći što bi to bilo apsurdno. To ne može biti razlog za smjenu predsjednika 
Skupštine. Bilo je pokušaja, bio je sastanak u julu, mnogi su ga pomenuli, ali sjećamo se i ko nije došao na 
taj sastanak. Razumijem, prihvatam. Pozvao sam predsjednike partija, nekoliko predsjednika partija koji su 
sada ključni tvorci priče o famoznom broju 49, nijesu se tada pojavili. Šta mene zabrinjava u ovom trenutku, 
put kojim ide Crna Gora, jer se samo govori o broju 49, 54, znači nama nijesu bitna rješenja. Mi ne treba da 



se okupimo oko kadrovskih rješenja u pravosuđu već oko nekog broja koji znači neku političku trgovinu. 
Znate gdje će to da nas povede, gdje nas je odvelo i prije desetak godina. Tada je tačno da smo imali 
dijalog, to jedan dio mojih uvaženih kolega ističe. Čak i uspješno finale tog dijaloga, ali ta rješenja, taj 
dogovor, mnogi će reći politička trgovina s jednom tada opozicionom političkom partijom nas je dovela do 
kadrovskih rješenja zbog čijih izvještaja smo svi okretali glavu na stranu, i unutra, i van Crne Gore.  
 Izborna reforma 2014. godine koju su izglasali tada Demokratski front i DPS pokazala se nakon 
nekoliko godina da je bila, iako su najbolje namjere bile put ka većem nepovjerenju u izborni proces, a ne 
izgradnji povjerenja. Tako da ne znači da je svaki broj suština, kraj i uspjeh nekog procesa. Više bih volio 
da čujem da mi pričamo da se okupljamo oko rješenja, a da se manje bavimo tim političkim kalkulacijama ili 
političkim trgovinama. Jer, vrlo često je u prošlosti to Crnu Goru znalo da povede tamo gdje nije trebala i 
nije smjela ići. Tačno je tada da je zakazan nastavak tog dijaloga za septembar, ali tačno je i da u prvoj 
polovini 2021. godine parlamentarna opozicija naša u najvećem dijelu je bojkotovala rad crnogorskog 
Parlamenta. Tačno je i da najveći dio 2021. godine, kako su istakle kolege, naše kolege iz opozicije su 
bojkotovale i rad Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu. Tačno je i da u septembru mjesecu kada smo 
trebali da nastavimo dijalog, bilo je veliko usložnjavanje društveno političkih prilika u Crnoj Gori, i neću 
dodavati ulje na vatru. Trudio sam se i tih dana da ne dodajem ulje na vatru, ali sada oni koji su na moju 
afirmaciju prava građana da mirno i dostojanstveno protestuju uzvratili rafalnom paljbom, tada su nas 
ubjeđivali da treba biti na ulici, pa i sami bili na ulici i iznosili neke mnogo teže i opasnije poruke o 
stabilnosti društva. Ali, u tom ambijentu definitivno nije bilo prostora za povjerenje.  

Kontinuirani lokalni izbori, više puta sam ukazivao, molio sam da to riješimo. Na tom prvom 
sastanku sam ponudio upravo Zakon o dopuni lokalne samouprave i rekao vam tada - kolege, hajde da ovo 
bude prva tačka našeg spajanja, hajde da pokažemo da gradimo povjerenje, hajde da objedinimo 17 
lokalnih izbornih procesa da relaksiramo Crnu Goru i da možemo onda da nastavimo s ovim što je dijalog 
jer ćemo konstantno biti u vanrednom političkom stanju. Tada sam optužen da to radim zato što želim da 
pobjegnem od izbora u Mojkovcu, na Cetinju i u Petnjici. Sada vidimo drugačiji pristup. Sada vidimo da je to 
poželjan zakon i da je to poželjan zakonski projekat.  
 Hoću da vam kažem da sam davao sve od sebe. Hoću da vam kažem da treba uvijek u politici se 
osvrnuti i iza sebe. Na mnogo toga sam ponosan, mnogo toga sam naučio, veliko iskustvo sam stekao za 
ovih godinu i po dana. Ali, ono zbog čega sam žalosan jeste što sam vidio da u crnogorskoj politici mnogi 
ljudi, mnogi pojedinci, mnogi političari gledaju samo i usmjeravaju svoju politiku od trenutka, šta je 
profitabilno tog dana, tog mjeseca i te nedjelje. Ne žele se nikad vratiti da vide u prošlosti da li su oni nekad 
bili, da li su se našli u poziciji onog koga danas kritikuju. Uvijek sam se trudio da o tome razmislim. 
Bojkotovao sam Parlament zajedno s kolegama, tvrdio sam tada da je to demokratsko pravo. Splet 
političkih okolnosti uslovio je i da vi u jednom trenutku budete u bojkotu parlamenta. Pitali su me novinari - 
šta mislite, rekao sam i stao apsolutno u vašu zaštitu i rekao da, to je njihovo pravo i podržavam odličnu 
ideju predsjednika Administrativnog odbora koji je, takođe, odlično obavljao posao ovih godinu i po dana, 
kolege Zogovića da se ukine Odluka o smanjenju plata ili ukidanju plata usljed neučestvovanja u radu 
sjednica, plenuma ili radnih tijela.  
 Došli smo do protesta. Imali ste vi potrebu 28. decembra, razumijem, birači, građani, vaši stavovi da 
budete s njima. Nakon toga više puta širom Crne Gore. Nakon toga u septembru, rekao sam, sve ono što 
je mirno, što je dostojanstveno skidam kapu. Rekao sam tada za onaj skup pet dana nakon parlamentarnih 
izbora na trgu, vidio sam divnu sliku mnogo lijepih crnogorskih zastava, jedino što mi se nijesu dopale neke 
poruke i neke uvrede. Uvijek sam afirmisao i vaše pravo i bilo koga da izrazi svoje nezadovoljstvo. Kada 
predsjednik Parlamenta ili predsjednik Demokrata to isto učini odmah zbog trenutka u kom se to dešava i 
zato što je nekom u tom trenutku drugačiji politički interes, imamo i drugačiji politički odnos.  
 Da vas ne podsjećam na 28. decembar. Za mene je gospođa Suada Zoronjić i tada i danas kada će 
glasati za moje razrješenje poštovana i uvažena moja koleginica. Za neke je tada bila građanka sa ulice 
koja je ušetala u ovaj parlament i koja se ne može oslovljavati poslanicom. Jer, tada je neko mislio da mu je 
to politički oportuno. Ne, drage kolege. Mnogo ste svi govorili o dijalogu i povjerenju, mi moramo na tim 
primjerima da pokažemo na tim sitnim, malim, naizgled sitnim, a izuzetno bitnim i velikim, da li mi imamo 
prostora i osnova da gradimo povjerenje, da ne trčimo odmah. Kod najbanalnije povrede procedure ili 
nečijeg dužeg izlaganja reagujemo ka potpredsjednici Skupštine ili predsjedavajućem, a zaboravimo da li 
smo možda mi juče, prekjuče govorili dva, tri puta više nego što nam Poslovnik dozvoljava. Jedino na taj 
način, vjerujte mi, bez obzira što svi znamo šta će se noćas desiti, ali vrijeme je pred nama. Ova Crna Gora 
zavisi od onoga što smo svi mi zajedno. Crna Gora je mala, ali za mene najljepša, najvrednija i najmilija 
zemlja na svijetu. Crna Gora je satkana od različitosti koje su njeno najveće bogatstvo, a ne slabost i mana. 
Mi moramo na ovim stvarima prvo da pokažemo uvažavanje i poštovanje, da gradimo povjerenje da bi 
negdje mogli zajednički da idemo naprijed.  
 Što se tiče rezultata, prvo da vam kažem da sam ponosan što sam ovih 18 mjeseci dobio tu čast i 
privilegiju i zahvalnost svima koji su mi je tada ukazali na bazi volje birača da budem na čelu crnogorskog 



Parlamenta. Ponosan sam i na rezultate, na priznanja i na pohvale i sve ono što je došlo i od strane 
domaće i međunarodne javnosti. To nije plod i zasluga jednog čovjeka. To je plod i zasluga tima, 
zajedničkog pristupa i mnogih od vas i mnogih koji se često ne vide i koji nijesu pred kamerama, to su ljudi 
koji rade i koji su zaposleni u Skupštini Crne Gore i koji su zaposleni u mom kabinetu. Ponosan sam što 
sam prvi izabrani javni funkcioner nakon prve istorijske smjene vlasti u Crnoj Gori koja se desila 30. 
avgusta. Ponosan sam i što sam bio najmlađi predsjednik u istoriji crnogorskog parlamentarizma i najmlađi 
predsjednik na tlu Evrope. Ponosan sam i što sam dobio povjerenje njihovih predstavnika i pravo da, u ime 
dominantno 208.000 građana koji su glasali za promjene, dobijem mogućnost da budem izabran 23. 
septembra.  
 Ponosan sam i što sam na čelu Demokratske Crne Gore, što sam bio na čelu izborne liste Mir je 
naša nacija koja je, tačno, jeste, osvojila 55.000 glasova, ali 55.000 glasova čistih kao sunce. Ponosan sam 
što sam pripadao, pripadam i što ću pripadati tom poslaničkom klubu i ljudima koji ne zavise od bilo koga, 
koji su potpuno slobodni, potpuno autonomni, potpuno nezavisni, koji vole Crnu Goru, rade sve iz 
ubjeđenja da je to najbolje za Crnu Goru. Satkani smo mi i od mana i od prednosti i od dobrih poteza i od 
grešaka, ali ključno je da vi vjerujete i da služite svom narodu, da ne zavisite od bilo koga i da svakog 
možete da pogledate u oči. Ponosan sam i onaj sporazum od 8. septembra koji se mnogo pominje, koji 
jeste bio istorijski. Tačno je, najvećim dijelom je moje autorstvo i nastao je mom kabinetu, u prostorijama 
Demokratske Crne Gore, ali sam ponosniji od tog potpisa na to što sam uvijek kada je taj sporazum bio na 
ispitu bio na njegovom braniku. Nijesam kalkulisao, nijesam gledao da li je rafalna paljba ka meni iz 
domaćih ili regionalnih centara moći, stao sam u odbranu. Nije me interesovala politička šteta, iako danas 
neki pokušavaju da predstave drugačije i da dovedu u pitanje, što je rekao jedan od kolega, moj evropski i 
evroatlantski put, što je besmisleno. Ponosan sam što sam bio na braniku tog sporazuma. Vjerujem, 
iskreno se zalažem i dijelim te vrijednosti borbe za evropsku, evroatlantsku i građansku Crnu Goru.  
 Izuzetno sam i naročito ponosan na rezultate koje smo ostvarili. Prvo, rezultate na polju 
transparentnosti i javnosti rada zahvaljujući tome što smo u saradnji sa Javnim servisom oformili 
Parlamentarni kanal koji je potpuno jednak i potpuno ravnopravan i koji je jedna značajna vrijednost ovog 
saziva crnogorskog Parlamenta. Zahvaljujući tome što smo obezbijedili najsavremeniju opremu koja je 
omogućila da prvi put u istoriji crnogorskog Parlamenta imamo direktne prenose svih sjednica radnih tijela i 
komisija, što vjerujte da je rijetkost u Evropi i svijetu, zahvaljujući projektu e-parlamenta, digitalizacije 
zakonodavnog procesa, e-peticija, redizajn sajta koji vam pruža sve potrebne podatke, poboljšanje uslova 
za rad poslanika i osoba sa invaliditetom i predstavnika medija i mnogo čega drugog, preko 50 projekata 
koji su doveli do toga da budemo izabrani za najtransparentniji i najotvorniji parlament u regionu Zapadnog 
Balkana.  
 Ponosan sam i na rezultate na polju jačanja nadzorne i kontrolne funkcije. Ponosan sam što smo 
doveli do disperzije političke moći u skupštinskim odborima gdje ste prvi put imali činjenicu da se na čelnim 
pozicijama predsjednika 15 skupštinskih odbora i radnih tijela nalaze predstavnici 10 različitih političkih 
partija vlasti i opozicije. Ponosan sam na mnoga unapređenja Poslovnika koja su se i danas čula, a koja su 
u funkciji jačanja kontrolne i nadzorne funkcije. Ponosan sam što je opozicija imala jedan adekvatan odnos 
u ovom parlamentu gdje smo praktično na svakoj sjednici imali po četiri, pet akata opozicije u okviru 
dnevnog reda o kojima se raspravljalo, a mnogi od njih su usvojeni. Ponosan sam što u ovih godinu i po 
dana u ovom parlamentu je sve bilo moguće što demokratija poznaje, da se prihvati predlog Vlade, vlasti, 
parlamentarne opozicije, ali i da bude odbijen sa koje god strane dolazio. Mislim da to negdje istinski jača i 
ojačalo je naš Parlament.  

Ponosan sam što zbog takvih rezultata i ostvarenja smo imali pozitivne izvještaje evropskih 
institucija. Ponosan sam što smo značajno osnažili ulogu i zastupljenost žena i predstavnika manjinskih 
partija. Ponosan sam što je potpredsjednica Bošnjak izabrana za prvu potpredsjednicu Parlamentu u 
istoriji, u ovom 27. sazivu, i ponosan sam na saradnju koju sam imao s njom, kao i s uvaženim kolegom 
Bulajićem. Ponosan sam na to što smo u ovom sazivu parlamenta čak tri naše poslanice imenovali za 
šefice možda i najvažnijih stalnih delegacija pri međunarodnim organizacijama, a što je uvažena koleginica 
Maja Vukićević kojoj i ovom prilikom čestitam, prije nekoliko dana izabrana za potpredsjednicu 
Parlamentarne Skupštine Savjeta Evrope. Ponosan sam i na oformljeni Ženski klub koji je radio predano, 
koji je pokazao zajedništvo oko određenih temeljnih vrijednosti i koji je imao konkretne produkte svog rada 
o kojima smo raspravljali u ovom visokom domu.  
 Tako da ponosan istinski jesam na mnogo toga. Ponosan sam i na međunarodnu saradnju, zaista 
činjenicu da je ovdje polovinom prošle godine po prvi put održano plenarno zasijedanje Globalnog savjeta 
za toleranciju i mir i da nakon dugo godina su predstavnici, predsjednici parlamenata iz 40 zemalja Evrope i 
svijeta bili ovdje naši uvaženi gosti, zahvaljući poznanstvu i prijateljstvu i dobroj saradnji koju imam sa 
predsjednikom Globalnog savjeta za toleranciju i mir. Ponosan sam i na onu Skupštinu građana, sve je to 
istorija, prva Skupština građana koja je održana u nekoj zemlji koja nije članica Evropske unije koju je 
organizovao Evropski parlament je bila upravo ovdje u crnogorskom Parlamentu.  



Ponosan sam i zahvalan na riječima koje mi je uputio i predsjednik Erdogan i predsjednik Šentop i 
na tom priznanju koje sam dobio za mir, doprinos nacionalnoj i vjerskoj toleranciji. Ponosan sam što smo 
unaprijedili položaj manjinskih predstavnika u ovom parlamentu, na sve ono što ste danas imali prilike da 
čujete. Ali, da i tu budem do kraja jasan da bi sve bilo jasno. Nakon parlamentarnih izbora, razgovarao sam 
i imao odličnu prijateljsku saradnju sa pokojnim predsjednikom Bošnjačke stranke Rafetom Husovićem. 
Aleksa Bečić je dobio podršku tada Bošnjačke stranke za svoj izbor zato što je to na njihovom najvišem 
organu partije tražio i predložio gospodin Husović sa kojim sam imao odličan odnos i koji smatram da je 
dosta toga dobrog učinio za Crnu Goru i iskreno vjerovao u nešto što je potreba izgradnje jake građanske 
Crne Gore. 
 Uvažene kolege, na ono što sam najponosniji, moram preći i na taj dio. Najponosniji sam na 
zakonodavne inicijative i sve ono što su rezultati našeg jednoipogodišnjeg rada. U teškim i složenim 
okolnostima, vjerujte mi, a priznaćete, a znate i sami koliko su turbulentne bile one politički, sjećate se u 
kakvim okolnostima smo preuzeli vlast, uvažene kolege, krajem 2020. godine. Čuli smo tada od uvaženih 
kolega iz SNP-a, u odgovoru na jedno njihovo             premijersko pitanje da praktično skoro četiri hiljade 
ljudi je zaposleno samo u mandatu tehničke vlade. Čuli smo odgovorne predstavnike Vlade koliko su 
zatekli sredstava u budžetu kada su preuzeli vlast. Znamo svi koliko je bilo kreditno zaduženje i kakve su 
rate dolazile i problemi, posebno oko kineskog kredita za auto-put i mnogo čega drugog. U takvim 
okolnostima, a dodajte i tome političke okolnosti koje smo imali i kojima smo svjedočili, jednu turbulentnu 
situaciju, činjenicu da svega tri poslanička kluba ovih godinu i po dana nijesu bojkotovala u nekom trenutku 
crnogorski Parlament. Činjenica da sam se trudio da budem jedna vrsta kohezionog faktora koliko sam 
mogao i umio između raznorodne parlamentarne većine 11 partija koji tvore 41 poslanika parlamentarne 
opozicije, takođe raznorodne, Vlade dominantno nestranačke, predsjednika države koji je dolazio iz 
opozicione partije, ali da bi procesi išli naprijed. 

 Ponosan sam na zakonodavnu aktivnost i projekte koje smo usvojili u ovom najvišem domu. 
Ponosan sam posebno na one projekte kojima smo značajno unaprijedili život crnogorskih građana. 
Ponosan sam na to što smo za godinu i po dana za 100% povećali minimalnu zaradu u Crnoj Gori, 
povećali sve plate u Crnoj Gori za negdje oko 20%, povećali minimalnu penziju za 36%. Jedna od prvih 
inicijativa koju sam pokrenuo, a hvala što ste me podržali jer smo zajednički radili na tome je bila, a to je i 
dugogodišnja moja borba kao opozicionara, da se besplatni udžbenici uvedu za sve osnovce i da se vrati 
dječiji dodatak. Ponosan sam što smo to uspjeli. Ponosan sam što smo ispravili nepravdu prema majkama 
kakav god da je onaj zakon bio, a znamo da je imao mnogo manjkavosti. Ponosan sam i na ovaj zakon 
kojim smo obezbijedili otpremnine onim radnicima koje smo dugo godina srijetali ispred crnogorskog 
Parlamenta. Ponosan sam i na mnoga druga zakonska rješenja koja smo usvojili.  
 Ponosan sam i na dvije nepravde koje smo ispravili u ovom visokom domu, a koje smo zatekli. 
Jedan je Zakon o slobodi vjeroispovijesti gdje smo usvojili Zakon o slobodi vjeroispovijesti, koji je 
pozdravila Parlamentarna Skupština Savjeta Evrope, ocijenivši da smo zadržali najveći dio, odnosno sve 
ono što je bilo dobro iz prethodnog, ali i riješili problematična pitanja. Ponosan sam što je taj zakon na 
zadovoljstvo svih tradicionalnih crkava i vjerskih zajednica i što sam imao odličnu saradnju s čelnim ljudima 
tradicionalnih crkava i vjerskih zajednica nevezano o kojoj vjeroispovijesti govorili. Ponosan sam i na ovo o 
čemu je poslanik Nimanbegu govorio, ono jedinstveno glasanje i rješavanje skoro čini mi se poluvjekovne 
nepravde prema mještanima Valdanosa koju smo uspjeli da ispravimo. Ponosan sam i na onaj zakon o 
tome da smo dan rođenja Petra II Petrovića Njegoša proglasili državnim praznikom jer je to nešto što je u 
najvećoj mjeri ujedinilo Crnu Goru, a dugo godina se to sprečavalo, zaustavljalo ili osporavalo. Ponosan 
sam na sve te inicijative jer smo svi zajednički negdje radili na tome, ugradili dio sebe i, što je najvažnije, 
učinili srećnim i zadovoljnim crnogorske građane.  

Ponosan sam i na izbor novog Savjeta Radio Televizije Crne Gore i Tužilačkog savjeta. To su bili 
višemjesečni, ali izuzetno transparentni i kvaitetni procesi koji su rezultirali da se tako značajne institucije 
izaberu bez ijednog glasa protiv. Vidite ovih dana, jednoglasno je izabran v.d. vrhovnog državnog tužioca iz 
reda tužilačke organizacije. Šta smo slušali mjesecima, da to neće biti tako, da će biti neko nadgornjavanje, 
da će biti političke trgovine i da neće biti iz redova tužilačke organizacije. Ne, dobili smo na kraju jedinstvo. 
Nadam se i hoću da vjerujem da ćemo dobiti i kvalitet jer od tog kvaliteta Crnoj Gori može biti samo bolje.  
 Na samom kraju da sumiram ovo moje izlaganje. Najponosniji jesam, na mnogo toga ponosan što 
ovako odgovornu funkciju, a znaju oni koji su je prije mene obavljali, koliko izazova nosi na dnevnom nivou, 
obavljao sam na način da se od mog djelovanja rada, rezultata, aktivnosti prvo nije nikada zastidjela moja 
porodica, ali da se zbog toga nije mogao zastiđeti nijedan građanin Crne Gore, nijedan, siguran sam, 
politički subjekt, bez obzira kom spektru pripadao. Jer, sve ono što sam radio, radio sam vjerujući da radim 
najbolje i isključivo za Crnu Goru.  
 Kada ovo sumirate jasno vam je da je do rezultata rada i mog i ovog saziva ne bih mogao biti 
smijenjen. Da je do odnosa prema kolegama iz vlasti i iz opozicije, a to smo imali prilike da čujemo, ne bih, 
takođe, mogao biti smijenjen. Da je do izborne volje građana, imajući u vidu rezultate 30. avgusta, a ako je 



on nekome daleko, sve rezultate nakon toga, mjerenjem istraživanja javnog mnjenja, takođe ne bih mogao 
biti smijenjen. Da je do date riječi koja je valjda veoma bitna u Crnoj Gori, takođe ne bih mogao biti 
smijenjen, ako ste samo gledali ono što su pisali u prethodnim danima i nedjeljama, a ne samo godinama. 
Jer, politički subjekti parlamentarne većine, svi uključujući i potpredsjednika Vlade gospodina Abazovića su 
saopštili prije pet, šest, sedam, osam, deset dana da neće podržati moju smjenu. Naravno, nije mene 
iznenadio ovaj obrt. Sjećam se obećanja da se sa DPS-om neće ići, da se neće ići sa ovakvim DPS-om, pa 
će se istrajavati na konceptu ekspertske vlade, pa da su izbori jedina čista opcija i mnogo čega drugog. Ali, 
i da je do date riječi ne bih mogao biti smijenjen.  
 Tako da ću, pošto je to izvjesno, večeras biti smijenjen ne zbog rezultata nego zato što će se 
pogaziti osnovni demokratski principi, zato što će se prekršiti i pogaziti izborna volja građana Crne Gore od 
30. avgusta. Jer, da je drugačije, na bazi matematike, na bazi demokratskih principa i na bazi svega onoga 
što Ustav kaže definitivno da bi epilog bio drugačiji. Tako da smjena klasičnom političkom silom kao nekog 
ko je na braniku narodne volje za mene je ogromna čast i privilegija. Ovim činom potpuno jasno, to je 
politička definicija, konstituisana je nova parlamentarna većina, konstituisana je nova skupštinska većina i 
definitivno je prekrojena izborna volja građana.  
 Na samom kraju, uvažene kolege, nijesam čovjek koji je ušao u politiku da bi se statusno ostvarivao 
niti sam imao niti imam takve ambicije. Ne smatram da je nečasno i ako je neko imao te motive. Ni za ovih 
12 godina kao javni funkcioner, a vidjeli ste čega sam se sve odrekao, što je malo ko uradio, od privilegija 
koje nosi ova funkcija, niti sam dobio niti ću ikada dobiti kao javni funkcioner niti mi treba ni kredit, ni stan, 
ni bilo šta drugo, iako sam svjestan da najveći broj ljudi koji su možda to i ostvarili su to uradili časno i u 
skladu sa zakonom. Hoću da vam kažem da sam ušao u politiku, van politike bi mi mnogo lakše i ljepše 
bilo, samo zato što nisam mogao da gledam tako podijeljenu Crnu Goru, takvu degradaciju sistema 
vrijednosti, odlazak mladosti, sukobe, prebrojavanja, ekonomsku devastaciju, pravno urušavanje i veliku 
nepravdu protiv koje sam se uvijek borio i protiv koje ću se uvijek boriti.  
 Kada smo osnivali Demokratsku Crnu Goru rekao sam mojim kolegama, evo tu sjede, jer su tada 
tvrdili mnogi vi mladi ljudi, puni entuzijazma, ali teško da ćete uspjeti, nije Crna Gora zrela za vaše 
pomirenje i vaš program. Tada sam rekao, kolege, možemo da imamo 1%, možemo da izađemo iz politike, 
ja u to vjerujem. U taj koncept pomirene Crne Gore, građanski jake iskreno vjerujem. Da smo tada imali 1% 
ne bih imao problem da kažem nije vrijeme za Demokratsku Crnu Goru i za ovu ideju, ali ja od nje neću 
odustati. To vam i danas kažem. To što mi imamo veliki broj procenata, mnogo mandata u lokalnim 
parlamentima, predsjednika opština, skupština sve je to prolazno u životu i u politici. Ali, ono što je meni 
ključno, što je meni bitno, što sam i tada rekao, biće u politici dobrih i manje dobrih rezultata, biće ovih ili 
onih pozicija, biće i par procenata pa ćemo doći do ovoga što smo danas došli. Sve je to prolazno, sve je to 
relativno, ali uvijek moramo ostati slobodni ljudi, nezavisni ljudi, autonomni ljudi, ljudi koji neće služiti ni 
jednom centru moći, ljudi koji će moći slobodno da šetaju ovom najljepšom zemljom i našom jedinom 
domovinom i ljudi koji će do kraja služiti slobodarskom narodu Crne Gore. Na to sam ponosan i hvala i 
njima što su to održali, što su mi pomogli, što smo na tim principima a sve drugo, vjerujete mi, da je u životu 
relativno, da je prolazno kad ste vi sa te strane spokojni, kad možete mirno da zaspati, svakog pogledati u 
oči vi ste bogat čovjek, bez obzira bili obični crnogorski građanin, poslanik, ministar ili predsjednik.  

Zato moje uvažene kolege, s obzirom da ste odlučili večeras, ne mislim na vas, nego na one koji su 
zajedno sa nama vas pobijedili 30. avgusta, da prekrojite izbornu volju građana vidimo se tamo jedino gdje 
je mjerodavno, vidimo se na sudu naroda. Koliko god se bježalo od izbora taj sud se ne može izbjeći. Ja ću 
biti sa narodom, uvijek mirno i pristojno, uvijek u skladu sa demokratskim principima, ali jedva čekam, sa 
nestrpljenjem čekam da se zaista u jednoj civilizovanoj atmosferi i odnosu tamo izmjerimo. Budite sigurni, 
može se prekrajati, može se političkom silom smjenjivati, ali se sud naroda ne može izbjeći. Hvala vam na 
saradnji za ovih godinu i po dana, hvala na saradnji svim institucijama i čelnicima državnih institucija. Moj 
ponos je bio da budem na ovom mjestu, da služim Crnoj Gori i dičnom narodu Crne Gore. Živjela Crna 
Gora, živio slobodarski narod Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 19:53:38) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Bečiću, zahvaljujem i na lijepim riječima upućenim meni lično i na 
saradnji, na jednoj korektnosit i ljudskosti i profesionalizmu, ali nadam se da bez obzira kakav bio epilog da 
ćemo nastaviti u tom istom pravcu. 
 Sada dajem pauzu od deset minuta da bi se pripremili za glasanje i pozivam ove koji elektronski, 
odnosno putem zuma učestvuju u glasanju da i oni dođu na svoja mjesta. Znači u 20.05 h nastavljamo, 
odnosno, glasamo i time da završavamo polako ovu dugu sjednicu.  
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 20:17:12) 
 
 Uvažene kolege, nastavljamo rad. 
 Izlaganjem predsjednika Skupštine Alekse Bečića, zaključili smo pretres povodom ove tačke 
dnevnog reda i podsjećam vas da je odredbom člana 222b stav 3 Poslovnika Skupštine Crne Gore 
propisano da ukoliko Skupština na sjednici, na daljini, odlučuje o izboru predsjednika i potpredsjednika 
Skupštine, kao i vrhovnog državnog tužioca sprovodi se javno glasanje u skladu sa stavom 1 ovog člana. S 
tim u vezi, članom 15 Poslovnika Skupštine propisano je da Skupština može razriješiti dužnosti 
predsjednika Skupštine prije isteka vremena na koje je biran shodno primjenom odredbi ovoga poslovnika 
koje se odnose na izbor predsjednika Skupštine.  
 Kako Skupština na današnjoj sjednici na daljinu odlučuje o razrješenju predsjednika Skupštine, 
shodno primjenom člana 222b stav 3, a u vezi sa članom 15 Poslovnika Skupštine Crne Gore, sprovodi se 
javno glasanje.  
 O Predlogu za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore, saglasno članu 91 stav 1 Ustava 
Crne Gore, Skupština odlučuje većinom glasova prisutnih poslanika, na sjednici kojoj prisustvuje više od 
polovine svih poslanika. Glasa se za razrješenje ili protiv razrješenja predsjednika Skupštine.  
 Na osnovu člana 113 stav 3, a u vezi sa članom 222b stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore 
određujem da će se glasanje o predlogu za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore Alekse Bečića 
vršiti prozivkom. Zato molim generalnog sekretara da izvrši prozivku poslanika. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR KLARIĆ (07.02.22 20:19:04) 
 
 Poslanik Duško Marković? Za. Poslanik Branimir Gvozdenović? Za. Poslanica Aleksandra Vuković? 
Za. Poslanik Mevludin Nuhodžić? Za. Poslanik Predrag Bošković? Za. Poslanik Jevto Eraković? Za. 
Poslanik Nikola Raković? Za. Poslanik Andrija Popović? Za. Poslanica Dragica Sekulić? Za. Poslanik Petar 
Ivanović? Za. Poslanik Halil Duković? Za. Poslanik Dragutin Papović? Za. Poslanica Marta Šćepanović? 
Za. Poslanica Vesna Pavićević? Za. Poslanik Miloš Nikolić? Za. Poslanik Miodrag Vuković? Odsutan. 
Poslanik Nikola Janović? Za. Poslanica Daliborka Pejović? Za. Poslanik Branko Čavor? Za. Poslanik 
Bogdan Fatić? Za. Poslanik Danijel Živković? Za. Poslanica Suzana Pribilović? Za. Poslanik Ivan Mitrović? 
Za. Poslanik Abaz Dizdarević? Za. Poslanik Luiđ Škrelja? Za. Poslanica Jovanka Laličić? Za. Poslanik 
Predrag Sekulić? Za. Poslanik Andrija Nikolić? Za. Poslanik Miomir M. Mugoša? Za. Poslanica Lidija 
Kljajić? Za. Poslanik Ivan Brajović? Za. Poslanik Damir Šehović? Za. Poslanik Boris Mugoša? Za. 
Potpredsjednik Ervin Ibrahimović? Za. Poslanik Amer Smailović? Za. Poslanica Kenana Strujić - Harbić? 
Za. Poslanica Draginja Vuksanović - Stanković? Za. Poslanik Raško Konjević? Za. Poslanik Fatmir Gjeka? 
Za. Poslanik Genci Nimanbegu? Za. Poslanik Miloš Konatar? Za. Poslanica Božena Jelušić? Za. Poslanik 
Srđan Pavićević? Za. Poslanica Suada Zoronjić? Za. Poslanica Simonida Kordić? Protiv. Poslanik Vladimir 
Joković? Protiv. Poslanica Maja Vukićević? Protiv. Poslanik Vladimir Dobričanin? Protiv. Poslanik Branko 
Radulović? Protiv. Poslanik Milun Zogović? Protiv. Poslanica Branka Bošnjak? Protiv. Poslanik Slaven 
Radunović? Protiv. Poslanik Strahinja Bulajić? Protiv Poslanik Predrag Bulatović? Protiv. Poslanica 
Danijela Đurović? Protiv. Poslanik Milan Knežević? Protiv. Poslanik Vladan Raičević? Protiv. Poslanik 
Jovan Jole Vučurović? Protiv. Poslanica Jelena Božović? Protiv. Poslanik Dragan Ivanović? Protiv. 
Poslanica Jovanka Bogavac? Protiv. Poslanik Dragan Bojović? Protiv. Poslanik Dragan Vukić? Protiv. 
Poslanik Milo Božović? Protiv. Poslanik Maksim Vučinić? Protiv. Poslanica Milosava Paunović? Protiv. 
Poslanik Dejan Đurović? Protiv. Poslanik Nikola Bajčetić? Protiv. Poslanica Nataša Jevrić? Protiv. Poslanik 
Budimir Aleksić? Protiv. Poslanik Marko Milačić? Protiv. Predsjednik Skupštine Crne Gore Aleksa Bečić? 
Bez izjašnjenja. Poslanik Miodrag Lekić? Protiv. Poslanica Zdenka Popović? Protiv. Poslanik Dragan 
Krapović? Protiv. Poslanik Boris Bogdanović? Protiv. Poslanik Momo Koprivica? Protiv. Poslanica Tamara 
Vujović? Protiv. Poslanik Albin Ćeman? Protiv. Poslanik Vladimir Martinović? Protiv. Poslanik Danilo 
Šaranović? Protiv. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (07.02.22 20:26:35) 
 
 Kolege poslanici, dozvolite da saopštim rezultate glasanja.  
 Glasalo je ukupno 79 poslanika. Za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore Alekse Bečića 
glasalo je 43, protiv razrješenja glasalo je 36 poslanika.  
 Saglasno rezultatima glasanja objavljujem da je Skupština usvojila predlog za razrješenje 
predsjednika Skupštine Crne Gore Alekse Bečića. 



 Kako je predsjedniku Skupštine Aleksi Bečiću prestao mandat prije isteka vremena na koje je biran, 
konstatujem da će saglasno članu 16 stav 3 Poslovnika Skupštine Crne Gore dužnost predsjednika 
Skupštine do izbora novog predsjednika vršiti potpredsjednik Strahinja Bulajić, kao potpredsjednik 
Skupštine iz kluba poslanika koji ima veći broj poslanika. 
 Pošto u skladu sa Poslovnikom kolega Strahinja Bulajić zaključuje ovu sjednicu, ja ću sada njemu 
prepustiti predsjedavanje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (07.02.22 20:28:18) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, 
 Kratko želim da kažem da iz mog ugla nijesam baš nešto privilegovan ovom iznuđenom pozicijom i 
trenutnim statusom, naravno shodno Poslovniku podrazumijeva se da ću ovaj posao obavljati najbolje što 
umijem i u domenu svojih mogućnosti, dakako do izbora novog predsjednika.  
 Iskren da budem uopšte mi nije drago što je danas, mislim da mogu tako da kažem, moj prijatelj 
Aleksa Bečić razriješen ove visoke državne dužnosti. Ovom prilikom mu se zahvaljujem da dosadašnjoj, 
rekao bih uspješnoj saradnji u vođenju ovog poštovanog doma. Takođe, nadam se da ćemo i dalje imati 
potrebnu političku saradnju, prije svega sa ciljem neophodnog poštovanja izborne volje građana, volje 
naroda, volje građana i onog što piše u članu 2 Ustava Crne Gore. 
 Poštovani građani i dalje mislim da je bilo mogućnosti očuvati izbornu volju i opravdati i sačuvati 
izbornu volju građana. Čuli ste od moga prijatelja i saborca i predsjednika Demokratske narodne partije, 
vrlo jednostavne riječi ali mislim vrlo značajne, ruka je pružena i nadam se da je to veoma važna poruka 
koja će, nadam se kažem, biti shvaćena na pravi i potreban način. Kao što Peđa reče dok se razgovara 
dobro je.  
 Ovim zaključujem današnju sjednicu. Zahvaljujem. 
 


